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 »آرمان ملی« موانع موجود برای سرمایه گذاری و تولید را بررسی می کند

 چالش های پنهان اقتصاد

صعود مقتدرانه ایران با پیروزی بر امارات؛

زوج طلایی کارساز شد

سند راهبرد    انتخاباتى جبهه اصلاحات منتشر شد

»نه« به قهر و تحریم انتخابات

سخــن روز

یاد  د  اشت

 ایالات متحده آمریکا در موضوعات مختلف بنا براخباری 
کــه منتشــر می شــود بــه ایــران پیــام می رســاند. چنیــن 
اخباری کــه آمریکایی ها به ایران پیام هایــی داده اند که 

علاقه ای ندارند جنگ در منطقه گسترش یابد و...

ماجرای بنزین و تصمیم برای آن در دولت آقای خاتمی 
گرفته شد. در مجلس ششم، طی برنامه پنجساله چهارم 
قرار بود که دولت موظف باشد سالانه 1۰ درصد به قیمت 
حامل هــای انــرژی بیفزایــد و درآمــد آن را صــرف تامیــن 

اجتماعی و طبقات ضعیف جامعه بکند...

کنترل تنش؟ 

ژاپن اسلامی چه شد؟

  قاسم محبعلی
 کارشناس روابط بین الملل

  محمدرضا خباز
نماینده ادوار مجلس

»آرمان ملی« پروژه 3 گانه خالص سازان برای حذف حسن روحانی را بررسی می کند

تخریب، پرونده سازی، ردصلاحیت

»آرمان ملی« از پیام ایران به آمریکا گزارش می دهد؛ 

هشدار ایران به آمریکا

 »آرمان ملی« روایتی تازه از مواجهه مدیران صدا و سیما 
با عادل فردوسی پور را بررسی می کند

نقشنقش  مثلث رؤسا مثلث رؤسا 
در حذف »عادلدر حذف »عادل« « 

 پورمحمدی: 
تعطیلی 90 تصمیم فرا فروغی بود

صفحه 3
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دیدار تیم هــای ملی فوتبــال ایــران و امــارات در دور 
ســوم مرحله گروهــی هجدهمیــن دوره رقابت های 
فوتبال جام ملت های آســیا از ســاعت 1۸:3۰ دقیقه 
دیروز سه شــنبه در ورزشگاه اجوکیشــن شهر دوحه 

قطر به مصاف هم رفتند که این دیدار با برتری 
۲ بر یک ملی پوشان کشورمان به پایان رسید. 
مهدی طارمی)۲۶ و ۶5( برای ایران و یحیی 

القسانی )3+9۰( برای امارات گل زدند. 

آرمــان ملــی:  خبرآنلایــن نوشــت: »جــواد امــام، ســخنگوی 
جبهه اصلاحات در شــبکه اجتماعی ایکس نوشــت: با توجه 
به تصویب راهبــرد انتخاباتــی جبهه اصلاحــات ایــران در اول 
بهمن 14۰۲، طبعا اصلاح  طلبان نمی توانند در انتخاباتی تهی 

از معنــا، غیررقابتــی و غیرمنصفانــه و غیرمؤثر در اداره کشــور و 
سرنوشت شــهروندان شــرکت کنند. البته این راهبرد به  منزله 
قهر با صنــدوق و تحریــم انتخابــات نیســت.« اصلاح طلبان از 
دلســوزترین نیروهای فعال در کشــور هســتند که هدفشان از 

کنون، سوق کشور به سمت پیشرفت و رضایت جامعه  ابتدا تا
از مسیر اصلاح عملکردهای گذشته و در عین حل کمک برای 
تصمیم سازی های مفید است. اصلاح طلبان تا پیش از خرداد 

7۶ به جریان چپ معروف بودند. 

      تیم ملی زیر گیوتین خط دفاع

میلادخجسته امام علی)ع(   و روزپدر  را  تبریک می گوییم 

armanmeli. ir

نامه صبح ایران وز ر

ژاپن اسلامی چه شد؟

آیت ا... سید حسن خمینی: 

کتبر، جهان به این وسعت   قبل از 7 ا
نسبت  به  صهیونیسم حساس نبود

 حسین معافی
فعال رسانه ای

 یوسف مولایی
  کارشناس روابط بین الملل

باید ها و نباید های نامزدهای انتخاباتی  ناقوس جنگ

توقف  بدون  آگاهی    @ armanmeli armanmeli.ir

armanmeliarmanmeli.ir وز با تازه ترین اخبار، تحلیل ها و ویدئوها در رسانه های آنلاین آرمان ملی وز هفته و هر ساعت از شــبانه ر هر ر

کتبر بســیار   شــرایط در منطقه بعــد از واقعه 7 ا
پیچیده شده است. به طوری که می توان حدس 
زد در آینده در صورت تداوم تنش بخشــی دیگر از 
منطقه نیز دچار التهاب شود. برخی از بازیگران به 
گفته خود  برای مدیریت تنش به منطقه آمده اند 
اما رفتارهایی را در دستور کار قرار می دهند که این 
رفتارها خود برتنــش در منطقــه می افزاید و ادامه 
این روند حتی لبه های تیز جنگ را عیان می کند. 
بــا این وجــود و البتــه برخــی از کشــورهای منطقه 
تلاش دارند از افزایش تنش جلوگیری کنند موردی 
کــه بــه نظــر می رســد شــرایط را کمــی منعطف تــر 
می کند اما همان طور که گفته شــد برخی رفتارها 

به گونه ای اســت کــه هنوز هــم می تــوان احتمال 
توقف تنش به جای کنتــرل تنش آن را پیش بینی 
کرد. گرچــه پیشــگویی در مــورد اینکــه تنش ها در 
منطقه افزایش می یابد هم چندان ممکن نیست. 
البته در کل منطقه تنش هایی وجود دارد که این 
تنش ها پیچیده است و پتانسیل تبدیل شدن به 
تنش بزرگ تر را دارد. در این معنا که هر اقدام و هر 
تصادفی و هر واقعه ای ممکن اســت بــه بحرانی تر 

شدن تنش ها در منطقه مبدل شود. 
در  افتــادن  پتانســیل  منطقــه  در  کنــون  ا
کثر طرف های  بحران های بزرگ وجود دارد. البته ا
درگیر در این بحران تلاش دارند با نوعی عقلانیت 
این بحران ها را مدیریت کنند اما مشخص نیست 
ایــن طرف هــا تــا آخــر قــادر باشــند ایــن وضعیــت 
را کنترل کننــد. برخــی رویدادهــا از تدابیر پیشــی 
می گیــرد و در اینجاســت که ممکن اســت شــرایط 
جدید و حتی جنگی به کل منطقه تحمیل شــود 

که این شــرایط به هیــچ وجه به نفع همه نیســت. 
البته سخن گفتن از آتش بس در شرایط کنونی هم 
قابل بررسی است. ممکن است یکی از طرف ها به 
هدف و خواســته خود رسیده باشــد، مثلا تل آویو 
اطمینان داشته باشد که توانســته است حداقل 
حمــاس را بــه لحــاظ نظامــی مهــار کنــد و آنقــدر 
حماس را مورد اصابت قــرار داده که دیگر خطری 
از ســوی حمــاس احســاس نکنــد. همچنیــن در 
حالــت دیگر هــم ممکــن اســت آتــش بــس ایجاد 
شود آن هم در شرایطی که توازن نیروها به حدی 
باشــد که ادامه شــرایط کنونــی برای هــر دو طرف 
ضرر داشته باشد و در این توازن نیروهای طرفین 
بتواننــد همدیگــر را کنترل کننــد اما هیچ کــدام از 
ایــن دو شــرایط اتفــاق نیفتــاده اســت. در نتیجه 
فعــلا نمی تــوان ســخن از آتش بــس به میــان آورد 
امــا امــکان افزایــش تنــش در منطقــه دور از ذهن 

نیست. 

آرمــان ملــی: یــادگار امــام در دیــدار بــا جمعــی 
کیــد بر  از اهالــی اهــل ســنت اســتان گلســتان بــا تا
اهمیــت بــالای شــناخت موضــوع و زبــان روز در 
مســیر تبلیــغ و موانــع آن، هــدف تبلیــغ را »ترویــج 
دین خدا« دانست و گفت: امروز جامعه اسلامی از 
جهات بسیار زیادی با دوران قبل فرق کرده  است. 
امروز داســتان غزه قصه تلخی اســت که در آن یک 
جهان که خودشان را مدعی عدالت، حقوق بشر و 
آزادی می دانند، به راحتی چشم شان را بسته اند. 
وی تصریح کــرد: یــک گروه محــدود صهیونیســت 
آدم کشی می کنند، بیمارستان ها و خانه ها را از بین 
می برند و آمریکا و اروپا هم به راحتی دفاع می کنند؛ 
مثل اینکــه هیچ شــرمی هم وجــود نــدارد و به طور 
گر یک  علنی ایــن حمایــت را اعــلام می کننــد. امــا ا
صدم ایــن رفتار را کشــور دیگــری با هر کشــوری روا 
دارد، تمام نهادهای حقوق بشــری دنیا آســمان را 
به زمین می دوزند. آیت ا... ســید حسن خمینی با 
بیان اینکه این مســأله ابعاد خوب هم دارد، اظهار 
 » داشت: یکی از بحث های دینی ما »فلسفه شُرور
 » اســت. حتما حکمتــی داشــته  کــه  خداوند »شــرّ
را خلــق کــرده  اســت. یکــی از فلســفه های شــرارت 
صهیونیســت ها ایــن اســت  کــه دنیــا را بیــدار کرده  
، شــاید  کتبر اســت. یعنــی واقعــا قبــل از حادثــه 7 ا
جهان به این وسعت نســبت  به  بحث صهیونیسم 
و صهیونیســت ها حســاس نبــود. بایــد قــدر ایــن 
مســأله را دانســت؛ چــرا که بــه مثابــه بیــدار باش و 
چراغی اســت  که روشــن می شــود. وی با اشــاره به 

اختلافــات فرقــه ای، اظهارکــرد: : الحمــدا... از پیچ 
ک داعش عبور کردیم. البته هنوز  بســیار وحشــتنا
لطمات آن  هســت، ولی وقتی در اوج قدرت بودند 
)ص( آدم کشــی  می دیدیم که عده ای به  نام  پیامبر
یا برده داری می کنند و خودشــان فیلــم می گرفتند 
و پخــش  می کردند؛ و ســواد هم نداشــتند و در یک 
فضــای احساســی ایــن کارهــا را انجــام می دادنــد. 
گاهــی خیانت  البته بی تردید یــک ســری از آنها با آ
می کردند و یــک عده از آنها هم افــراد عوامی بودند 

که گرفتار احساسات زودگذر شدند. 
کــرد: نزاع هــای فرقــه ای بیــن مــا  کیــد  وی تأ
بزرگ ترین مســیری اســت که دشــمنان می توانند 
از آن ورود پیــدا کننــد. البتــه مقابلــه بــا این مســیر 
متأســفانه هــم در میــان شــیعیان و هــم در میــان 
اهــل ســنت  مخالــف دارد و کســانی  هســتند کــه از 
بیرون بــر این نزاع می دمند. یعنی معلوم اســت که 
آنهــا از بیــرون خوش شــان می آید کــه ایــن دعواها 
برقرار باشــد. یادگار امام یادآور شد: الحمدا... اهل 
ســنت  ایران خــوب پیشــرفت کرده اند و مســائل را 
هــم خیلــی خــوب رصــد می کننــد. امــا در دو طرف 
یک ســری آدم هایی هســتند که انــگار هیچ فهمی 
از روزگار خودشــان  ندارند. وی افزود: توهین ها به 

مقدســات همدیگر و تکفیر ها راه را برای  پیشــرفت 
اهل ســنت در هــرم منزلــت اجتماعی ایران بســته 
اســت؛ اینهــا کارهــای غلطــی اســت. واقعیــت این 
اســت که نبایــد فقط بــه بــرادران اهل ســنت گفت 
کــه شــما وحــدت کنیــد، بلکــه همــه طرف هــا باید 
ایــن مســأله را رعایــت کنند. ســید حســن خمینی 
کــرد: امیرالمؤمنیــن)ع( در نهج البلاغــه  کیــد  تأ
گر مسیری کم رهرو دارد، مراقب باشید  می فرماید ا
که از آن نترســید. بعــد، در ادامه  تعبیــری دارند که 
می فرماینــد، »خداونــد مــردم  را بــه رضــا و ســخط 
عذاب می کند.« بــه خاطر اینکه در داســتان ثمود 
یــک عــده محــدود بودنــد کــه شــتر را کُشــتند، امــا 
خداوند همه آنها را عــذاب کرد؛ چون  بــه فعل آنها 
راضــی بودنــد. وی افزود: کســی  کــه به فعــل قومی  
گر  راضی باشــد از زمره همان ها حســاب می شود. ا
اتفاقی افتاد و ما به آن فعل راضــی بودیم، به نوعی  
معیــن آن هــم هســتیم. حداقلی تریــن حالــت امــر 
به معــروف و نهــی از منکر »نــگاه تلخ« یا این اســت 
که انســان در قلبش ناراحت شــود و بــه او بفهماند 
که این کار درســت نیســت. یادگار امام یادآور شــد: 
الحمــدا... داســتان اتحاد، یکــی بــودن، همدلی و 
گر کم هم  برادری طرفداران زیادی دارد؛ ولی حتی ا
باشد، نباید نســبت  به  آن  بی تفاوت باشــیم. واقعا 
در شرایط ســختی هســتیم و آمادگی جهان اسلام 
برای یک جهــش بزرگ و یک فرصــت طلایی پیش 
روی ماست ؛ از این فرصت های طلایی در تاریخ کم 

پیش می آید و انشاءا... این اتفاق بیفتد. 

ادامه یادداشت
... این امر در آخرین روزهای دولت و مجلس تصویب شد، 
زمانــی کــه نایب رئیــس کمیســیون برنامــه و بودجه 
مجلس بودم. ولی چون عمر مجلس به پایان رسید، 
ابلاغ این برنامه به مجلس بعد موکول شــد. مجلس 
بعد هم متاسفانه به رغم اینکه چهار اقتصاددان در آن بودند 
ک گرفت مبنی بر اینکه می خواهیم  یک تصمیم کاملا خطرنا
تثبیت قیمت ها کنیم. همه قیمت ها باید ثابت بماند و دولت 
نمی تواند هیچ قیمتی را تغییر دهد. تصمیمی که برای مجلس 
هفتم و رای آوری نمایندگان خوب بود ولی هر  فردی که کمی 
فکــر کنــد، می بیند وقتــی تــورم حــدود ۲۰ تــا 4۰ درصد اســت 
چگونه می توان تثبیت قیمت هــا را رقم زد؟ تثبیت قیمت ها 
مستلزم یکسری اقدامات اســت که خودش تثبیت شود. نه 
اینکه به زور فنری را فشار دهید و برای کشور گرفتاری درست 
کنید. بعد از آن رئیس مجلس هفتم اعلام کرد که قصد داریم 
ایــران را به ژاپن اســلامی تبدیل کنیم! این شــعارهای باعث 
شد ماده موردنظر که ســالانه 1۰ درصد به قیمت حامل های 
انرژی افزوده شود در مجلس هفتم حذف گردد و این حذف 
شدن باعث شــده که این همه گرفتاری امروز به وجود بیاید 
گر آن زمان حذف نمی شــد و بر جو پوپولیســتی  درحالی که ا
سوار نمی شدند سالانه 1۰ درصد افزایش قیمت حامل های 
انــرژی را داشــتیم و الان به صــورت عادی حامل هــای انرژی 
قیمت مطلوب خــودش را داشــت و به مــردم هم فشــار وارد 
نیامده بود. ولی با حذف آن ماده، ســال های بعــد هم تا دو، 
سه سال افزایش قیمت ندادند. اما وقتی تورم ۲۰ درصد است 
چطور می توان تثبیت قیمت به وجــود آورد؟ این دولت هم 
نشــان داده کــه نمی توانــد کارهای بــزرگ انجام دهــد. یعنی 
نه خودش برنامه دارد و نه حاضر اســت بــه برنامه های افراد 
علاقه مند و اقتصاددان های برجسته و کاربلد آزمایش شده 
مورد اعتمــاد مردم تن دهــد. خود تیم اقتصــادی دولت هم 
که کشش این کارها را ندارد. بهترین نمونه، حذف دلار 4۲۰۰ 
گر به یاد داشــته باشید در مصاحبه ای گفتم  تومانی بود که ا
که دولت تــوان ایــن کار را ندارد. ایــن درحالی اســت که اعلام 
شده بود فقط چهار کالا مشمول این افزایش قیمت می شود 
ولی بعد از آن دیدیم که همه کالاها افزایش قیمت یافت. الان 
هم فکر می کنند که می توانند قیمت واقعی بنزین را مشخص 
کنند. اما با گرفتن تصمیمات مقطعی و روزمره و بدون برنامه 
و مشــورت با خبرگان و نخبگان اقتصادی کشور است ضمن 
اینکه در اجرا هم نشان داده شــده که توان این کار را ندارند. 
گر تبعات را در نظــر بگیرند و از آن بکاهند و فشــارهایی  ولی ا
که بــه مردم وارد می شــود را کاهــش دهند آن موقع می شــود 
روی برنامه شان اظهارنظر کرد. تصمیم اخیر مبنی بر کاهش 
سهمیه بنزین نیز تصمیم مطالعه نشده ای است و جوانب کار 

کاملا درنظر گرفته نشده. 

یازدهــم اســفندماه انتخابــات مجلــس شــورای اســلامی و خبــرگان رهبری 
را پیــش رو داریــم. نامزدهــای انتخاباتــی بایــد به مــدت یــک هفته بــرای ارائه 
برنامه های خود بــه رأی دهندگان تبلیغــات انجام دهند. متأســفانه در ادوار 
گذشته برخی موارد و ســخنرانی های تبلیغاتی و برخی هزینه های هنگفت که 
به شــعور مردم هم توهین می کرد، وجود داشــت که علاوه بر غیر قانونی بودن 
این موارد و انجام تخلفات فراوان، باعث شد که عده ای از نامزدهای اصلح به 
مجلس راه پیدا نکنند. انجام چنین تخلفــات انتخاباتی که عدالت و برابری را 
زیر سوال می برد، هم رأی دهندگان را ناامید و مأیوس می کند و هم از ورود افراد 
شایســته و کاردان به مجلس جلوگیری می نماید. امید اســت که در این دوره 
با اجرای قانون جدید انتخابات بسیاری از این مشکلات حل شود. طبق این 
قانون فرصت های تبلیغاتی تلویزیونی نامزدهای انتخابات حرکت خوبی است 
که می تواند هم به عدالت نزدیک باشــد و هم همه نامزدها با شرایط یکسان و 
هزینه های کم، تبلیغات نمایند تا مردم بهتر بتواننــد نامزد های اصلح خود را 
انتخاب نمایند. نامزدهای انتخابات برای ارائه یک رفتار مناسب و جذاب به 
 ، جامعه و رأی دهنــدگان باید به برخــی اصول و رفتارهــا پایبند باشــند. در زیر
برخی از رفتارهایی که نامزدها می توانند به آنها توجه کنند، آورده شده است: 
1. اخلاقیات و شــفافیت: نامزدها بایــد اصول اخلاقی و رفتارهــای صحیح را 
رعایت کنند. آنها باید شفافیت در قضایای مالی، ارتباطات و قراردادها نشان 

دهند از هرگونه نقض قوانین و قواعد اخلاقی اجتناب می کنند. 
۲. انضبــاط و حرفه ای بــودن: نامزدهــا باید به عنــوان نماینــدگان عمومی، 
انضباط و حرفه ای بودن را نشــان دهند. آنها باید بــه وعده ها و تعهدات خود 

پایبند باشند و به موقع و با دقت وظایف خود را انجام دهند. 
3. ارتباط و گفت وگو: نامزدهــا باید توانایی برقراری ارتبــاط موثر با جامعه را 
داشته باشند. آنها باید بتوانند به صورت مستقیم و صادقانه با رأی دهندگان 

صحبت کنند و به نظرات و نگرانی های آنها گوش دهند. 
4. همــکاری و احتــرام بــه نظــرات مختلــف: نامزدهــا بــرای ارائــه یــک رفتــار 
مطلوب باید به همکاری و همراهی با دیگران توجه کننــد. آنها باید به نظرات 

و دیدگاه های مختلف احترام گذاشته و توانایی کار تیمی را داشته باشند. 
5. قدرت تصمیم گیری و نظارت: نامزدها باید توانایی تصمیم گیری و رهبری 
را داشته باشند. آنها باید به مسائل و چالش ها با دقت و تفکر عمیق نگاه کنند و 

توانایی اتخاذ تصمیم های مناسب و پیشبرد اهداف را داشته باشند. 
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   ایالات متحده آمریکا در موضوعات مختلف بنا براخباری 
که منتشر می شود به ایران پیام می رساند. چنین اخباری که 
آمریکایی ها به ایران پیام هایی داده اند که علاقه ای ندارند 
که  گسترش یابد و خواستار آن هستند  جنگ در منطقه 
مسائل منطقه حل شود هر از گاهی عنوان می شود. آنگونه 
که پیداست این گونه پیام ها البته دو پهلوست در این معنا 
که هم این پیام ها دارای نکات مثبت است و هم اینکه نکات 
دیگری را هم به همراه دارد. از جمله اینکه تداوم تنش ها در 
منطقه می تواند به گسترش جنگ منتهی شود. آمریکایی ها 
ظاهرا در صدد هستند که جنگ گسترش پیدا نکند و این 
که جنگ  که در صورتی  جنگ محدود به غزه بماند چرا 
گسترس یابد منافع آمریکایی ها به خطر می افتد و این مورد 
هزینه بالایی برای آمریکا دارد و طبیعتا در تلاش هستند که 
نبرد در منطقه گسترش نیابد. از این رو تلاش های آنها در این 
سطح است که ایران را تشویق کنند که جنگ گسترش پیدا 
نکند در این معنا که گروه های نزدیک به ایران در منطقه از 
جمله گروه های مقاومت در سوریه و یمن و عراق اقداماتی 
انجام ندهند که این اقدامات باعث شود که آمریکایی ها 
کنش شوند به طوری که دست به اقدامی بزنند  ناچار به وا
که طرفین وارد یک سیکل از درگیری های زد و خوردی شوند 
که پایانی ندارد و همه طرفین را به تحمل هزینه های بیشتر 
تشویق می کند. از سوی دیگر البته برخی مسائل بین ایران 
و آمریکا باقی مانده است که آمریکایی ها تمایل دارند در 
این پیغام فرستادن ها در مورد آن نیز اعلام موضع کنند از 
جمله این موارد برجام است. البته برجام یکی از مسائلی 
است که در مناسبات ایران و آمریکا در چارچوب سیاست 
خاورمیانه ای آمریکا مطرح است. چندین مساله وجود دارد 
که هم تحریم های ایران حول آن شکل گرفته و هم سیاست 
آمریکا و اروپا را در قبال ایران وارد تنش کرده است. یکی از 
مهم ترین این مسائل برجام است و دیگری سیاست ایران 
در برابر اسرائیل و دیگری هم نیروهایی است که علیه آمریکا 
و اسرائیل در منطقه اقدام به فعالیت می کنند.  از سوی دیگر  
مواضع ایران  در قبال جنگ  روسیه  و اوکراین نیز یکی دیگر از 
صفحات پرونده آمریکا در برابر ایران است. این موارد مسائلی 
است که یک به یک باعث ایجاد تنش بین ایران و آمریکا شده 
گر قرار باشد مجموعه این مسائل حل و فصل شود باید  و ا
اقدامات مختلفی صورت گیرد. وقتی بایدن در آمریکا در 
قدرت قرار گرفت اعلام کرد که قصد دارد با بازگشت به برجام 
این مورد را مقدمه ای برای حل و فصل تمامی مسائل با 
ایران قرار دهد. این مورد همان سیاست ثابت آمریکا درباره 
کنون با توجه به اینکه برجام به محاق رفته و  ایران است. اما ا
تشدید بحران در خاورمیانه و درگیری بین فلسطین و اسرائیل 
کنون آمریکا مدیریت این جنگ را در نظر  به میان آمده، ا
کره  دارد. بعد از این مرحله است که سایر مسائل را مورد مذا

قرار خواهند داد. 

  کنترل تنش؟
یادداشت

  بازدید رئیسی 
از دانشگاه جامع امام حسین 

سید ابراهیم رئیسی با حضور در محل 
دانشگاه جامع امام حسین)ع( در قالب 
انقلاب  تراز  دانشگاه  پیشرفت  روایت 
اسلامی، از بخش های مختلف این دانشگاه 
مسئله محور در عرصه های ایجاد تحول 
در زمینه علوم انسانی، علوم پایه و علوم 
فنی- مهندسی بازدید کرد و با توضیحات 
از  مسئولان و اساتید بخش های مختلف 
جزئیات آخرین فعالیت ها و دستاوردهای 
آن مطلع شد. الگوی شکل گیری دانشگاه 
تراز اسلامی متکی بر 7 مولفه 1- مولفه های 
و  دینی  مبانی  بر  مبتنی  جهت دهنده 
منظومه فکری امامین انقلاب، ۲- مولفه 
سرمایه انسانی مبتنی بر کرسی های دانشی 
دانشگاه ها،  علمی  هیأت های  اعضای 
3- مولفه تربیت دانشجو مبتنی بر جذب 
کمک به حل  هدفمند دانشجویان برای 
نظامات  مولفه   -4  ، کشور مسائل  نظام 
مبتنی بر بازنگری و تحول دانشگاه با هدف 
تعالی معنوی و تحول علمی، 5- مولفه فضا 
و محیط الهام بخش مبتنی بر معنویت و هنر 
ایرانی- اسلامی،  ۶- دوره رشته متن و محتوا 
مبتنی بر بازنگری بر اساس منابع دینی و 
کم انقلاب اسلامی و 7- علم  تجربیات مترا
و پژوهش مبتنی بر تولید دانش و فناوری 
مورد نیاز برای پیشرفت کشور و پایه گذاری 
تمدن نوین اسلامی طراحی شده است که 
در حضور دکتر رئیسی تشریح شدند. در 
ادامه رئیس جمهور از نمایشگاه تعالی قدرت 
نرم انقلاب اسلامی و میزهای آینده پژوهی 
و آینده نگاری، تحول علوم انسانی، تولید 
قدرت نرم و سرمایه انسانی و تعالی سازمانی 

بازدید کرد. 

 رونمایی از آزمایشگاه 
تست موتورهای هوایی 

در  هوایی  موتورهای  تست  آزمایشگاه 
شرایط پروازی، با نام آزمایشگاه معراج در 
جریان بازدید رئیس جمهور از دانشگاه جامع 
امام حسین)ع( رونمایی شد. در جریان 
بازدید سید ابراهیم رئیسی از بخش های 
مختلف دانشگاه جامع امام حسین)ع(، 
آزمایشگاه تست موتورهای هوایی در شرایط 
پروازی که از تکنولوژی بسیار پیشرفته ای 

برخوردار است، رونمایی شد. 

جذب سرمایه گذاری خارجی 
نمایندگان مجلس دولت را مجاز کردند 
ح های نیروگاه های  تا برای تامین مالی طر
برق اتمی از الگوهای سرمایه گذاری خارجی، 
تامین مالی خارجی و داخلی، منابع عمومی 
و تملک دارایی های سرمایه ای استفاده 
دیروز  علنی  نشست  در  نمایندگان  کند. 
مجلس در جریان بررسی بخش درآمدی 
لایحه بودجه سال 14۰3 کل کشور ، با بندهای 
)چ( و )ح( تبصره )7( ماده واحده این لایحه 
موافقت کردند. در بند )چ( تبصره 7 ماده 
دولت  به  است:  آمده  لایحه  این  واحده 
اجازه داده می شود از طریق سازمان انرژی 
ح های  اتمی ایران نسبت به تأمین مالی طر
نیروگاه های برق اتمی با استفاده از الگوی 
سرمایه گذاری خارجی، تأمین مالی خارجی 
)فاینانس( و داخلی، منابع عمومی و تملک 
دارایی های سرمایه ای در چارچوب اهداف 
هسته ای  برق  تولید  توسعه  میان مدت 

اقدام نماید. 

 حکم فرماندار سابق قزوین 
نقض شد

دیوان عالی کشور با پذیرش درخواست 
اعاده دادرسی فرماندار سابق قزوین موافقت 
کرد و پرونده او باید دوباره در دادگاهی هم 
عرض مورد رسیدگی قرار بگیرد. به گزارش 
فارس، با رأی شعبه نهم دیوان عالی کشور 
حکم حبس فرماندار سابق قزوین نقض و 
با اعاده دادرسی غلامحسن اسلامی صدر 
موافقت شد. بر اساس رای دیوان عالی 
، احکام صادره قبلی در مورد اسلامی  کشور
صدر نقض شد و پرونده او باید دوباره در 
دادگاهی هم عرض مورد رسیدگی قرار بگیرد. 
کنون معاون سیاسی استانداری قزوین  ا
همزمان مسئولیت فرمانداری مرکز استان 
را برعهده دارد. اسلامی صدر 7 ماه پس از 
صدور حکم سرپرستی فرمانداری با رای 
گذراندن دوران محکومیت  دادگاه برای 
کاذیب« خود را به دستگاه  مرتبط با »نشر ا
قضایی معرفی کرد. اسلامی صدر از جمله 
فعالان فرهنگی جبهه انقلاب در قزوین است 
و از پیگیری کنندگان اصلی پرونده های پر 
سر و صدای این استان بود. صدور احکام 
کاذیب برای اسلامی صدر حاشیه های  نشر ا
زیادی در قزوین به پا کرده بود که می توانید 
گزارش های قبلی فارس را در اینجا بخوانید. 
مشخص  پرونده ها  محتوای  از  که  آنطور 
است، فرماندار قزوین در این پرونده منافع 
شخصی نداشته و در هیچ یک از پرونده ها 
ذی نفع نبوده و با نیت پیگیری امور مردم 
و تحقق اجرای عدالت حرکت کرده است. 
به نظر می رسد عدم رعایت ضوابط و نکات 
حقوقی- رسانه ای در اظهار نظرها، منجر به 

محکومیت وی شده است.

قاسم محبعلی
  کارشناس روابط بین الملل

یــــــــــــژه و
 ادامه ماجرای ادعای دریافت 140 سکه از سوی نماینده مجلس  

کبر رائفی پور  علی ا
به دادستانی احضار شد

کبر رائفی پور سخنران  که علی ا آرمان ملی: پس از آن 
اصولگرا در برنامه جهان آرا طی ادعایی گفت: از دریافت 
14۰ سکه از سوی یک نماینده کنونی مجلس که برای دور 
کنش  دوازدهم هم تایید شده خبر داد. این موضوع با وا
شد.  مواجه  قالیباف  محمدباقر  ویژه  به  مجلس نشینان 
وی خواستار ورود دادستانی به این موضوع شد.  البته 
این موضوع در همین جا ختم نشد و در این راستا، شامگاه 
قالیباف  رسانه ای  مشاور  احدیان  محمدسعید  دوشنبه 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »آقای رائفی پور حتما 
گرفته است،  اطلاعات درستی از نماینده ای که 14۰ سکه 
دارد. من یکی خیلی خوشحال می شوم چنین نماینده ای رد 
صلاحیت شود. اطلاعات این فساد را بدهید و تمام. چرا آقای 
رائفی پور و تیمش اینقدر عصبی رفتار می کنند؟« رائفی پور 
کنش به این اظهارات، در شبکه اجتماعی ایکس  هم در وا
اسناد و توضیحاتی منتشر کرد و نوشت: جناب آقای احدیان 
مشاور رسانه ای آقای قالیباف درست می فرمایید هم بنده 
هم شما او را می شناسیم! می دانید قبل تر اطلاعات لازم به 
مسئولین ذی ربط داده شده است و هر طور که صلاح بدانند 
عمل خواهند نمود. اما خوب می دانم، از آنجا که فرد مذکور 
مخالف قالیباف است و در جریان شما تعریف نمی شود بسیار 
گر به دنبال  علاقه مند هستید که نام او را من فاش کنم و الا ا
حقیقت بودید لیست نمایندگان دریافت کننده ماشین های 
شاسی بلند را که از قضا مطالبه عمومی است و دسترسی به 
اسامی آن ها برای رئیستان جناب قالیباف به طرفه العینی 
مقدور است، منتشر می کردید. پر واضح است نمی خواهم 
ل شما باشم و الا مواردی از این دست کم  کامل کننده پاز
نیست، فی المثل درباره عملکرد خودتان توضیح دهید: 
جریان پول پاشی هایتان با عنوان هدیه به اشخاص نامعلوم 
چیست؟ چرا این پول ها که صرفا دو مورد آن را به عنوان سند 
آوردم نقدی و بصورت تراول پرداخت می شود؟ چرا روابط 
عمومی مجلس مستقیم پرداخت ننموده و به شما داده 
شده است؟ هر ماه چند مورد این چنین از بودجه بیت المال 
خرج اقداماتی از این دست می شود؟ بر اساس اصل شفافیت 
لیست دریافت کنندگان را به همراه رسید برای اطلاع عموم 
مردم منتشر فرمایید. حرف بسیار است بماند برای بعد… 

حتما و باذن ا... اینبار فرق می کند!؟
 احضار به دادستانی

کبر رائفی پور جهت ارائه اسناد و مدارک مرتبط با  علی ا
ادعایی که اخیرا مطرح کرده  است به دادستانی تهران دعوت 
شد.  مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد: »در پی ایراد برخی 
، دادستانی تهران ضمن دعوت  کبر رائفی پور ادعاها از علی ا
ح شده را مطالبه  وی؛ اسناد و مدارک مرتبط با ادعای مطر
کرد. نتیجه بررسی ها با دستور مقام قضایی متعاقبا اطلاع 

رسانی خواهد شد.«

معظم  مقام  ملی:  آرمان    

در  گذشته  روز  صبح   رهبری  
دیدار دست اندرکاران کنگره ۲4 
هزار شهید تهران بزرگ با انتقاد 
کشورهای  مسئولان  عملکرد  از 
اسلامی در قبال موضوع بسیار 
مواقع  برخی  گفتند:  غزه  مهم 
اظهارات  و  موضع گیری ها 
اسلامی  کشورهای  مسئولان 
اشتباه است زیرا درباره موضوعی 
همچون آتش بس در غزه صحبت 
ج  که از اختیار آنها خار می کنند 
است و در دست دشمنِ خبیثِ 
مسئولان  است،  صهیونیستی 
نسبت  باید  اسلامی  کشورهای 

اختیار  در  که  موضوعاتی  به 
حضرت  کنند.  اقدام  آنهاست، 
کید کردند:  آیت الله خامنه ای تا
اختیار  در  که  موضوعی  آن 
اسلامی  کشورهای  مسئولان 

حیاتی  شریان های  قطع  است، 
است،  صهیونیستی  رژیم  به 
ارتباط  باید  اسلامی  کشورهای 
با  را  خود  اقتصادی  و  سیاسی 
و  کنند  قطع  صهیونیستی  رژیم 

به این رژیم کمک نکنند. ایشان 
خاطرنشان کردند: به رغم عملکرد 
کشورهای  مسئولان  نامناسب 
اسلامی و به رغم همه سختی ها، 
آمده،  قرآن  در  که  همان گونه 
و  است  مومن  مردم  با  خداوند 
پیروزی  باشد،  خدا  که  هرجا 
خواهد بود. مقام معظم رهبری  
افزودند: پیروزی مردم غزه قطعی 
است و خداوند متعال این پیروزی 
را در آینده نه چندان دور به امت 
و  داد  خواهد  نشان  اسلامی 
دل های مسلمانان و در راس آنها 
مردم فلسطین و غزه خرسند و 

خوشحال خواهد شد. 

مقام معظم رهبری:

 پیروزی مردم غزه قطعی است
    لزوم قطع شریان های حیاتی به رژیم صهیونیستی

  اینترنت
کالای اساسی است

  رئیس مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به تذکر نماینده زابل گفت: نقش 
اینترنت در زندگی مردم همچون یک 
کالای اساسی است و مردم با اینترنت 
کار می کنند. محمدباقر قالیباف در 
گذشته مجلس در  جلسه علنی روز 
پاسخ به تذکر حبیب ا...دهمرده در 
انتقاد از گرانی ها و افزایش قیمت تعرفه 
اینترنت اظهار کرد: ما جلسات نظارتی 
در موضوعات مختلف را برگزار کردیم 
که آخرین نمونه آن در بحث دارو بود 
درباره سایر موارد هم رسیدگی های 
نظارتی را دنبال می کنیم. رئیس قوه 
مقننه بیان کرد: درباره اینترنت هم به 
رئیس جمهور گفتم که امروز اینترنت 
کالای اساسی برای مردم  همچون 
است. زمان زیادی بود که قیمت آن 
تغییر نکرده بود و یک مدت دیگر هم 
کید کرد:  ادامه پیدا می کرد. قالیباف تا
نقش اینترنت برای مردم یک موضوع 
فانتزی نیست زندگی مردم با اینترنت 
سروکار دارد، حالا کمک می کنیم تا این 

مشکل حل شود.

 آرمان ملی _ احسان اسقایی: ایالات متحده 
از  خود  زعم  به  تا  بود  آمده  منطقه  به  آمریکا 
افزایش تنش ها و همه گیر شدن درگیری علیه 
خ  اسرائیل جلوگیری کند. از این رو در دریای سر
و باب المندب حاضر و به محض اینکه انگلستان 
به او پیوست و البته برایش مشخص شدکه تنها 
بریتانیا را در کنار خود دارد عملیات علیه یمن 
را آغاز کرد و نقاط متعددی از یمن را که بنا بر 
اظهارات مقامات آمریکایی مورد هدف قرار داد 
تا اولا یکی از مهم ترین شریان های حیاتی جهان 
امن شود و در ثانی امنیت اقتصادی به بندرهای 
کنون ایالات  تار عنکبوت گرفته اسرائیل بازگردد، تا
نظامی  موقعیت های  مرحله  چند  در  متحده 
مختلفی را در یمن مورد  حمله قرار داده اما، نه 
کنی و پرواز پهپادهای  یمن دست از موشک پرا
کوتاه  اسرائیل  کشتی های  سمت  به  تهاجمی 
آمده است و نه رنگ و بوی رونق به باب المندب و 
دریای سرخ بازگشته است اخیرا حتی اعلام شده 
هزینه جابه جایی بنزین به علت اقدامات در این 
کشتی های  آبراهه استراتژیک افزایش یافته و 
مختلف نیز دیگر ترجیح می دهند کمی دیرتر به 
مقصد برسند اما این نباشد که از باب المندب رد 

شوند ولی هرگز به مقصد نرسند. 
ک  خا به  عراق  مقاومت  شلیک های   

اسرائیل
 ایالات متحده آمریکا با تصمیم به حمله علیه 
خ و  یمن قصد داشت به نتایجی در دریای سر
به نفع اسرائیل برسد اما نه تنها نتوانسته است 
عبور و مرور کشتی ها را از این تنگه تضمین کند 
که حتی به  بلکه این روزها مقاومت در عراق 
بهانه حمله به پایگاه های آمریکایی مورد ضربه 
مستقیم آمریکا قرار گرفته و بر اساس اخبار موثق 
یکی از مقامات آن نیز شهید شده است وارد فاز 
عملیاتی جدی علیه اسرائیل شده است به طوری 
که بنا بر اخبار مختلف مقاومت عراق برخی نقاط 
استراتژیک از جمله یکی از بنادر اسرائیل را مورد 
هدف قرار داده است. به گزارش خبرگزاری مهر به 
نقل از الجزیره، مقاومت اسلامی عراق از حمله به 
بندر اشدود در جنوب رژیم صهیونیستی خبر 
، مقاومت اسلامی عراق  داد. در همین ارتباط نیز

اعلام کرد که بندر اشدود در سرزمین های اشغالی 
مقاومت  گرفت.  قرار  پهپادها  حملات  هدف 
با پهپاد به بندر  که  گفته است  اسلامی عراق 
اشدود حمله کردیم. منابع مقاومت اسلامی عراق 
که بمباران ها توسط پهپاد در داخل  گفته اند 
بندر اشدود در سرزمین های اشغالی انجام شده 
است. همچنین، مقاومت اسلامی عراق از هدف 
قرار دادن پایگاه آمریکایی کونیکو در سوریه خبر 
داده بود. آنها عراق گفته بودند که این حمله 
منجر به آسیب هایی به این پایگاه آمریکایی در 

سوریه شده است. 
 هشدار ایران در شورای امنیت به آمریکا

حسین امیرعبداللهیان وزیر خارجه جمهوری 
اسلامی که برای شرکت در نشست شورای امنیت 
سازمان ملل که در نیویورک برگزار می شود به 
آمریکا سفر کرده است، در تشریح اهداف سفر 
اصلی  هدف  گفت:  خبرنگاران  جمع  در  خود 
، شرکت در نشست وزیران خارجه شورای  سفر
امنیت سازمان ملل است که ذیل موضوع صلح و 
امنیت و با تمرکز ویژه بر روی مساله غزه و فلسطین 
قرار است برگزار شود. وی خاطرنشان کرد: این 
جلسه فرصت خوبی است که ما مواضع مان را در 
حمایت از فلسطین، مخالفت با نسل کشی رژیم 
صهیونیستی و محاصره انسانی غزه و کوچ اجباری 
مردم این منطقه توسط صهیونیست ها اعلام 
کنیم و ایده ها و راهکارهایی که برای پایان جنگ 
وجود دارد در این جلسه مورد بحث و بررسی قرار 
گیرد. این دیپلمات عالی رتبه جمهوری اسلامی 
ایران همچنین در پاسخ به سوالی در ارتباط 
با اقدامات نظامی آمریکا و انگلیس در دریای 
خ و حمله به مناطقی از یمن گفت: »ما به  سر
آمریکایی ها پیام و هشدار جدی دادیم که اقدام 
خ و حمله به  مشترک آنها و انگلیس در دریای سر
مناطقی در یمن تهدیدی علیه صلح و امنیت در 
منطقه است و باعث تشدید دامنه جنگ خواهد 
شد.« وی ادامه داد: در همان ساعاتی که آمریکا و 
انگلیس حملاتی را علیه یمن انجام دادند تصاویر 
ماهواره ای نشان می دهد که ۲3۰ کشتی تجاری و 
خ در حال حرکت بوده است و  نفتی در دریای سر
این نشان می دهد که پیام یمنی ها را به خوبی 

دریافت کرده اند و یمنی ها صرفا کشتی هایی را که 
به سمت بنادر رژیم صهیونیستی حرکت می کنند، 
متوقف می کنند. همچنین وی با اشاره به دیدار و 
رایزنی اش با دیوید کامرون، وزیر خارجه انگلیس 
داووس  نشست  حاشیه  در  گذشته  هفته  در 
تصریح کرد: در این دیدار به آقای کامرون گفتم که 
خ و علیه  اقدام شما در تنش افزایی در دریای سر

یمن یک خطای استراتژیک است. 
 تلاش تهران برای دوری از جنگ

 پیداست از لابه لای سخنان وزیر امور خارجه 
می توان به این نتیجه رسید که ایران ضمن 
حمایت از مقاومت در منطقه در مورد صلح 
خ از تنگه  و امنیت از خلیج فارس تا دریای سر
هرمز تا باب المندب نظراتی دارد و به عنوان یک 
قدرت هژمون در منطقه اینگونه می اندیشد که 
باید به راهکاری جمعی برای ایجاد صلح و ثبات 
در منطقه رسید. این سیاست آشکار تهران 
خود بیان کننده آن است که ایران تمایلی ندارد 
یکی از طرف های درگیری و تشنج در منطقه 
باشد و به ثبات در منطقه می اندیشد. نگاه 
کنون غزه نیز  ایران به مساله فلسطین و هم ا
توسط عالی ترین مقامات سیاسی اعلام شده 
است و از تشکیل کشور مستقل فلسطین به 
پایتختی قدس شریف حمایت معنوی می کند. 
از این منظر هشدار تهران به آمریکا آن هم در 
شورای امنیت سازمان ملل پیغامی جدی و 
گر مورد توجه قرار گیرد سود آن  علنی است که ا
به نفع جامعه جهانی است. چرا که ظاهرا ائتلاف 
آمریکا و انگلستان نه تنها نتوانسته است شرایط 
منطقه را به سمت ثبات حرکت دهد بلکه امروز 
یکی از شریان های حساس تجاری در دنیا در 
خ عملا در یک درگیری پیش بینی و  دریای سر
شاید هم پایان ناپذیر وارد شده است. آمریکا 
به خوبی می داند یمن از اقدامات خود علیه 
کشتی های اسرائیل دست برنمی دارد. از سوی 
دیگر تشدید حملات به ورود رسمی حزب ا... 
عراق به مناقشه غزه منجر شده است. از این 
گر می خواهد که تنش در منطقه وارد  رو آمریکا ا
شرایط جدید نشود و عمق نیابد به طوری که 
حتی حزب ا... رسما وارد نبرد علیه اسرائیل 
شود باید هرچه سریع تر اسرائیل را مجاب کند 
که تن به یک آتش بس بدهد. غیر از این باید 
خ دریای  کرد احتمالا دریای سر پیش بینی 

خون خواهد شد. 

»آرمان ملی« از پیام ایران به آمریکا گزارش می دهد؛ 

هشدار ایران به آمریکا

 :  رئیس جمهور

  نیازمند نیروی انسانی کارآمد هستیم 

  خلیج فارس
خانه ماست

 وحدت و همگرایی

  فرمانده نیروی دریایی سپاه با 
که  اشاره به عملیات های دریایی 
در منطقه تنگه هرمز در راستای 
گیرد،  می  صورت  امنیت  برقراری 
گفت: کشوری که مبادرت به دزدی 
جمهوری  نفت  سرقت  و  دریایی 
اسلامی ایران کرده و درعین حال 
بخواهد شناورش با امنیت کامل از 
این منطقه عبور کند این موضوع 
غیر منطقی است و ما به حکم قانون 
و دادگاه عمل کرده و مقابله به مثل 
می کنیم و لذا غیر از این مواردی 
که اشاره شد مشکل خاصی را در 
این منطقه حساس نداریم. ما از 
کامل برخورداریم و دائما  آمادگی 
باید آماده باشیم، در همین زمینه 
که در منطقه برگزار  رزمایش هایی 
آمادگی ما  می کنیم نشان دهنده 
تنگسیری  علیرضا  سردار  است. 
و  ما  خانه  فارس  خلیج  گفت: 
کشورهای همسایه است، بیگانگان 
مخل منطقه خلیج فارس هستند 
فرامنطقه ای  حضور  به  نیازی  و 
نیست و برقراری آرامش به  واسطه 

کشورهای منطقه صورت می گیرد.

 رئیس شورای وحدت اصولگرایان 
درباره وحدت و همگرایی اصولگرایان 
همگرایی  گفت:  انتخابات،  در 
ظرفیت مثبت تلقی می شود و تجزیه 
ضعف  نقطه  سیاسی  بلوک های 
است؛ از این رو وحدت و همگرایی 
کید ما یعنی جامعه روحانیت  مورد تأ
گر هویت ها مستقل شود،  ا است. 
فکر  اختلاف  و  سلیقه  اختلاف 
ایجاد می شود؛ از این رو امیدواریم 
مصطفی  برسد.  نتیجه  به  وحدت 
پورمحمدی درباره فعالیت شورای 
مجلس  انتخابات  در  وحدت 
خبرگان، اظهار کرد: لیست خبرگان 
می شود  تنظیم  جامعتین  توسط 
فهرست  این  از  هم  اصولگرایان  و 
حمایت خواهند کرد. منتظر نتایج 
تأیید صلاحیت داوطلبان خبرگان 
هستیم و جامعتین هم جلسات خود 
را برگزار خواهد کرد. دبیر عالی جامعه 
کرد: نگاه ما  کید  روحانیت مبارز تا
جدی  تحولات  به  معطوف  بیشتر 
و اساسی در امورات کشور از جمله 

مباحث سیاسی و اقتصادی است. 

روسای  دیدار  در  رئیس جمهور    
کشور و اعضای  دانشگاه های برتر و معین 
دانشگاه  در  پژوهشگرآنکه  و  علمی  هیات 
ضمن  شد،  برگزار  )ع(  حسین  امام  جامع 
توصیه و دعوت جامعه دانشگاهی کشور به 
بازدید از نمایشگاه دستاوردهای چشمگیر 
دانشجویان این دانشگاه، به بیانات رهبری 
معظم انقلاب در آغاز سال نو مبنی بر ضرورت 
ایجاد تحول در کشور اشاره کرد و گفت: دولت 
ایجاد این تحول در کشور را مسئولیت و وظیفه 
سنگین خود می داند و پیشران این تحول 
، حرکت دانشگاه هاست. رئیس جمهور با  نیز
کز  اشاره به ماموریت و وظیفه دانشگاه ها و مرا
علمی کشور برای زمینه سازی در ایجاد تحول 
با بهره گیری از علم و دانش، بر ضرورت بازنگری 
در اقدامات و فعالیت دانشگاه ها تصریح کرد: 
آنچه موجب شده امروز از دانشگاه جامع 
امام حسین )ع( به عنوان یک دانشگاه تراز 
و موفق یاد کنیم ماموریت محوری است به 
عبارت دیگر این دانشگاه ماموریت خود را 
در ایجاد پشتوانه علمی برای سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در پاسداری از نظام و انقلاب 
تعریف کرده است. رئیسی با بیان اینکه اقدام 
اساسی دانشگاه امام حسین )ع( حرکت از 
مقاله محوری به سمت مسئله محوری است، 
تصریح کرد: مقاله و تولید علم مهم است اما 
زمانی اثربخش و مفید خواهد بود که جامعه 
را به سمت مهارت آموزی سوق دهد. رئیسی 
کید بر اهمیت علوم پایه به ویژه علوم  با تا
افزود:  دیگر  علوم  سایر  به  نسبت  انسانی 
برای ما علوم مهندسی و پزشکی از جایگاه 

بسیار مهمی برخوردار است اما به هیچ وجه 
نباید جایگزین علوم انسانی شوند چرا که ما 
در حوزه علوم انسانی صاحب اندوخته های 
فراوانی هستیم و برای دنیا در این زمینه حرف 
داریم و می توانیم متکی بر علوم انسانی تمدن 
رئیس جمهور  بزنیم.  رقم  را  اسلامی  نوین 
و  به روسای دانشگاه ها  ادامه خطاب  در 
نیروی  تربیت  ضرورت   ، کشور علمی  کز  مرا
انسانی کارآمد، با مهارت، تزکیه شده و پایبند 
، نظام و مردم را یادآور شد و افزود:  به کشور
آمد هستیم  کار  انسانی  نیروی  نیازمند  ما 
که هم از دانش و مهارت برخوردار باشد و از 
همه مهم تر تزکیه شده باشد و تربیت آن این 
باشد که دل در گروی دین و ارزش ها و انقلاب 
اسلامی داشته باشد و به مردم بیاندیشد. 
رئیس جمهور همچنین ضرورت بازنگری در 
فرآیندها در آموزش عالی کشور به عنوان یکی 
دیگر از عوامل موثر در ایجاد تحول را مورد 
کید قرار داد و تصریح کرد: رویکردی منتج  تأ
به تحول خواهد شد و ظرفیت ها را از بالقوه 
مبتنی  ابتدا  که  آورد  درخواهد  فعلیت  به 
فرمول های  و  دانش  کسب  علم،  تولید  بر 
علمی باشد و در ادامه نسبت به جامعه و نیاز 
آن شناخت داشته باشد. رئیسی در ادامه 
بهره گیری از منظومه فکری رهبری معظم 
انقلاب در حوزه علم و دانشگاه و همچنین 
اقدامات دانش بنیان را در ایجاد تحول در 
توصیه  ضمن  و  دانست  موثر  بسیار  کشور 
همه مدیران دستگاه های اجرائی کشور به 
تعریف فعالیت های خود در کنار دانشگاه و 
علم و فناوری، گفت : آنچه که امروز می تواند 

برای کشور ارزش افزوده ایجاد کند و موجب 
کار  افزایش بهره وری شود حرکت به سمت 
علم پایه و فناورانه است و تجربه ما نیز ثابت 
کرده در هر حوزه  ای از دانش بهره برده ایم، 
به دست  زیادی  توفقیات  و  بزرگ   کارهای 
کید بر نقش  آمده است. رئیس جمهور با تا
روسای دانشگاه ها، اساتید، معلمان و مربیان 
دانش پژوهان  و  دانشجویان  متعلمان،  تا 
، افزود: امروز کشور ما از  در پیشرفت کشور
ظرفیت و سرمایه ارزشمند جوانان باانگیزه 
و بااراده برخوردار است که هرجایی که به آنها 
میدان داده شده، موفقیت های چشمگیری 
رقم زده اند. رئیس جمهور مسئله یابی، تدوین 
نظام مسائل کشور و یافتن راهکارهای حل 
این مسائل را از دیگر وظایف مهم دانشگاه ها 
گردهم آمدن مسئولان و  برشمرد و افزود: 
دست اندرکار با دانش پژوهان و دانشگاهیان 
و اساتید دور یک میز به منظور مسئله یابی 
در بخش های مختلف سیاسی، اقتصادی، 
اجتماعی، کشاورزی، صنعت و معدن و انرژی 
و یافتن راهکارهای حل این مسائل در این 
مسیر از ضرورت هاست که با »دانش پیشرفته 
بهره گیری  دانشگاهیان«،  فرهیختگی  و 
از ظرفیت جوانان با انگیزه و با اندیشه« و 
هر  می توان  مدیران«  جهادی  »اقدامات 
را  مسائل  و  تبدیل  فرصت  به  را  تهدیدی 
حل کرد. وی در ادامه مدیران دستگاه های 
اجرایی را به »پیگیری مداوم کارها تا حصول 
نتیجه«، »پرهیز از گرفتار شدن در نظامات 
اداری پیچیده و بروکراسی« و »عدم توقف 
پروژه ها و طرح ها به صرف نظر یک کارشناس« 
پیشبرد  در  ما  داشت:  اظهار  کرد،  توصیه 
امورات کشور حتماً از تجربیات دیگر کشورها 
نیز بهره خواهیم برد اما حاضر نیستیم به 

سهولت نسخه دیگران را بپذیریم. 



سخنگوی دولت:
 گلایه عمومی مردم، نبود عدالت 

در پرداخت هاست
خنثی سازی تحریم ها با جدیت دنبال می شود

لغو  برای  کرات  این که »مذا بیان  با  سخنگوی دولت 
تحریم ها ادامه دارد ولی دولت معطل آن نمانده است«؛ 
کید کرد: خنثی سازی تحریم ها با جدیت دنبال می شود.  تا
گفت: اخیرا آقای باقری با »مورا«  علی بهادری جهرمی 
کرات رفع تحریم ها دیدار و رایزنی  در ژنو در راستای مذا
کرات و رفت و آمدها  داشته است؛ این گفت وگوها و مذا
استمرار دارد. وی درباره تغییرات لایحه بودجه در مجلس، 
تصریح کرد: دولت تمام تلاش خود را برای کنترل هزینه های 
جاری و افزایش منابع واقعی و سوق دادن منابع به سمت 
سرمایه گذاری مولد و رشد اقتصادی انجام  داد تا بودجه ای 
که هم  تراز باشد و هم امکان رشد اقتصادی را مطابق 
سیاست های ابلاغی رهبری انقلاب محقق کند. بهادری 
جهرمی با بیان این که »هرگونه افزایش هزینه های جاری 
بدون پیش بینی  منابع، اثری جز خلق تورم برای مردم 
ندارد و مردم هم این را می دانند«، افزود: گزارش ها در این 
زمینه مختلف است اما آمار نگران کننده ای شنیدم که حتی 
کمیسیون تلفیق مجلس اعلام کرده ۳۰۰ هزار میلیارد تومان 
افزایش هزینه ها در بودجه صورت گرفته و حتی تا دو برابر 
این عدد هم تخمین هایی زده شده است. دبیر هیأت دولت 
یادآور شد: فعلا چون متن نهایی نشده نمی توان درباره این 
اعداد قضاوت نهایی را داشت. آن چه مهم است خلق پول 
و نقدینگی ناشی از کسری بودجه، ام  الخبائث مشکلات 
کشور است. تلاش و تعامل دولت و مجلس  اقتصادی 
باید در جهت کنترل و مهار عوامل خلق این تورم باشد که 
مطالبه و اولویت اول مردم است و در نظرسنجی ها هم به آن 
اشاره دارند. بهادری جهرمی گفت: انتظار می رود همکاری 
متقابل و نزدیک بین مجلس و کمیسیون تلفیق و دولت 
در پیش بینی واقعی منابع و برنامه ریزی و هدف گذاری در 
گر هم بتوان منابع واقعی  سقف منابع واقعی انجام شود. ا
بیشتری پیش بینی کرد، اولویت اول برای آن، تخصیص 
برای سرمایه گذاری جدید و خلق طرح های مولد اقتصادی 
کید بر این که »باید از  و اشتغال است. سخنگوی دولت با تا
تجارب گذشته درس گرفت«، اظهار کرد: منابعی که قابل 
تحقق نباشد، اثری جز خلق تورم ندارد و هرچه بتوانیم 
بودجه بهتری را با مشارکت و همراهی مجلس به تصویب 
رشد  به  رسیدن  و  تورم  مهار  به  بهتری  کمک  برسانیم 
اقتصادی خواهیم کرد. وی با اشاره به سفر رئیس جمهوری 
به ترکیه افزود: در استمرار دیپلماسی همسایگی کشور سفر 
رئیس جمهور چهارشنبه به ترکیه انجام خواهد شد و در 
حوزه های اقتصاد، حمل و نقل و تجارت اسناد مهمی به 
امضا خواهد رسید. در طول ۲ سال فعالیت دولت میزان 
مبادلات تجاری ایران و ترکیه قریب به ۴۰ درصد افزایش یافته 
و ظرفیت های تجاری دو کشور فراتر از انتظار رشد داشته 
کشور هشتمین اجلاس  است. علاوه بر دیدار سران دو 
تجاری میان دو کشور نیز برگزار می شود. بهادری جهرمی 
همچنین با اشاره به نظارت های ستادی رئیس جمهور 
کرد: شاهد برگزاری شانزدهمین نظارت ستادی  کید  تا
رئیس جمهور در وزارت ورزش و جوانان بودیم؛ دولت با 
دوگانه نظارت میدانی و سفرهای استانی و نظارت های 
ستادی در جهت پیشبرد برنامه ها و اهداف خود حرکت 
خواهد کرد. سخنگوی دولت درباره اقدامات دولت در حوزه 
مسکن بیان داشت: گزارش بانک مرکزی و مرکز آمار ایران 
در ماه های گذشته در حوزه خرید و فروش مسکن روند 
کاهشی را نشان می دهد که ان شاءا... اثر آن در حوزه اجاره 
مسکن در سال آینده شاهد خواهیم بود. بهادری جهرمی 
ادامه داد: سرمایه گذاری و ساخت وساز ساختمان های 
شهری رشد 8 درصدی در ۶ ماهه اول امسال نسبت به 
۶ ماهه اول سال گذشته داشته است. نظارت بر فعالیت 
ک، سامانه ثبت قراردادهای اجاره بین موجر  مشاوران املا
و مستاجر فعال شده، اقدامات حمایتی برای تزریق منابع 
از شبکه بانکی هم افزایش وام ودیعه مسکن و افزایش وام 
ساخت و ساز داشتیم. دبیر هیات دولت درباره اختلاف 
کید کرد:  دولت و مجلس بر سر افزایش حقوق کارکنان، تا
حمایت واقعی از حفظ قدرت خرید مردم این است که 
هم تورم را مهار کنیم و هم افزایش دستمزدها را شاهد 
کید بر افزایش  باشیم. دولت درنظر دارد، افزایش حقوق با تا
حقوق افرادی باشد که حقوق پایین تری دریافت می کنند. 
به عنوان مثال کسی که ۱۰ میلیون حقوق دریافت می کند 
افزایش ۳۰ درصدی داشته باشد این در حالی است که 
معادل  باید  می گیرد  حقوق  تومان  میلیون   ۵۰ کسی که 
به عنوان مثال ۱۰ درصدی را داشته باشد. وی یادآور شد: 
گلایه عمومی مردم نبود عدالت در پرداخت ها است و نگاه 
دولت نیز عدالت پرداخت و افزایش پلکانی حقوق کارکنان 
است. بهادری جهرمی درباره راهبرد لغو و خنثی سازی 
تحریم ها در دولت، تصریح کرد: در تجارت خارجی کسب 
رکورد ۱۱۲ میلیارد دلار حجم تجارت نفتی در سال ۱۴۰۱ را 
کره برای رفع تحریم مسیر  شاهد بودیم. دولت پابه پای مذا
خنثی سازی تحریم ها را نیز پیش برده است؛ عضویت در 
اجلاس ها و مجموعه هایی همچون بریکس و شانگهای، 
تقویت دیپلماسی همسایگی و توسعه روابط با تمرکز بر 
توسعه روابط اقتصادی از جمله اقدامات دولت بوده و 
نشان داد که اقدامات دولت در این حوزه نیز صحیح بوده 
کید بر اینکه خنثی سازی تحریم ها با جدیت  است. وی با تا
دنبال می شود، گفت: اخیرا آقای باقری با آقای »مورا« در 
کرات رفع تحریم ها دیدار و رایزنی داشته  ژنو در راستای مذا
کرات و رفت وآمدها استمرار دارد.  و این گفت وگوها و مذا
کارآمد در دولت  سخنگوی دولت درباره آمار مدیران نا
سیردهم، اظهار کرد: همانطور که اعلام شد بیش از ۶۰ مدیر 
کارآمد برکنار شدند و  این اقدام بر اساس ارزیابی های  نا
انجام شده از درون و بیرون قوه مجریه بوده است. به عنوان 
نمونه در یکی از سفرهای استانی رئیس جمهور ۱۲ مدیر 
کید دارند ضمن  جابه جا شدند. رئیس جمهور همواره تا
احترام به همه کارگزاران هدف از این سازوکار خدمت رسانی 
به مردم است؛ البته بیش از ۲۰۰ مدیر جوان و شایسته در 
بخش های مختلف دولت در سطح کلان و ملی و محلی 

به کار گرفته شدند.

آرمان ملی- حمید شجاعی: »از تخریب تا حذف « شاید این 
گزاره مناسبی برای حملات دامنه دار و پر فشار جریان دلواپس 
و خالص ساز  علیه حسن روحانی باشد. چرا که آنها درصددند 
تحت هر شرایطی که شده نگذارند بازی تعریف شده ای که 
در خصوص انتخابات صورت داده اند با مشکل مواجه شود. 
سناریوی خالص سازان و  رسانه هایشان از ابتدا این بوده که 
در خصوص انتخابات مجلس و خبرگان مشخصا با ۲ رویکرد 
پیش بروند. نخست اینکه با نفوذ در هیأت های اجرایی و 
فشار رسانه ای بر این هیأت ها و هیات های نظارت اجازه 
حضور و تایید کاندیداهای دگراندیش از اصلاح طلبان گرفته 
تا اعتدالیون و حتی برخی چهره های میانه اصولگرا را ندهند و 
در این مسیر بازی رسانه ای مشخصی را نیز در راستای تخریب 
همزمان رقیب و تطهیر چهره و عملکرد خود پیش ببرند. رویکرد 
گر هم از اتفاق شخصی از جریان  دوم نیز از این قرار بوده که ا
فکری مقابل به جریان انتخابات وارد شد آنقدر هجمه ها را 
نسبت به وی گسترده و عرصه را بر وی تنگ کنند که یا خودش 
عطای حضور در انتخابات را به لقایش ببخشد یا با فشار به 
شورای نگهبان احتمال ردصلاحیت وی را بالا ببرند. این عمل 
به طور مشخص در مورد شخص حسن روحانی؛ رئیس جمهور 
پیشین اتفاق افتاده و همچنان در حال رخ دادن است. آنچه 
مسلم است جریان خالص ساز فکر نمی کرد که حسن روحانی 
بخواهد در انتخابات مجلس خبرگان حاضر شده و نقش آفرینی 
کند و به عبارتی ثبت نام رئیس جمهور پیشن آنها را در شرایط 
آچمز سیاسی قرار داد. اما آنها از تک و تا نیفتادند و سناریوی 
خود را بر مبنای »از تخریب تا حذف« پیش بردند. چه اینکه هر 
آنچه فکر می کردند که  بر اساس آن می توانند روحانی را مورد 
تخطئه و هجمه قرار دهند را در دستور کار قرار دادند. کافی 
است نگاهی به روند تخریب رئیس جمهور پیشین بیندازیم تا 
مشخص شود دلواپسان و خالص سازان چه تلاش هایی برای 
تخریب روحانی می کنند. چه اینکه هر چه به زمان اعلام تایید 
صلاحیت های خبرگان نزدیک می شویم فشار این تخریب ها 

بیشتر می شود. 

   از پرونده سازی تا سیگنال به شورای نگهبان
کم بود و در زمان و زمانه دیگری  گر شرایط دیگری حا  شاید ا
زیست می کردیم بدین میزان شاهد سناریو چینی برای حذف 
حسن روحانی نبودیم. اساسا سوال هم همینجاست که وجود 
حسن روحانی در انتخابات و حضورش در مجلس خبرگان 
چه خطراتی برای جریان خالص ساز دارد که حاضرند برای 
تخریب و حذف او دست به هر کاری بزنند. به نظر می رسد آنها 
که در هر انتخاباتی از نظام صنفی گرفته تا پیش ثبت نام های 
انتخاباتی تلاش داشته اند اجازه حضور تفکر دیگری را ندهند 
چرا که نمی توانند حسن روحانی؛ تفکرات او و جریان حامی 
او را بپذیرند و در همین راستاست که نمی خواهند یکدستی 
موجود به هر دلیلی بر هم بخورد. به همین دلیل نیز وقتی در 
گام نخست دیدند که ارسال سیگنال به شورای نگهبان برای 
ردصلاحیت وی آنچنان پاسخ نمی دهد و هزینه ردصلاحیت 
رئیس جمهور  برای  پرونده سازی  فکر  به  بالاست  روحانی 
پیشین افتادند. فکر همان چند دقیقه حضور حسن روحانی 
در وزارت کشور و ویدئوهایی که از آن دقایق بیرون آمد، در کنار 
بیانیه ای که او منتشر کرد، کافی بود تا نوک پیکان دشمنان 
همیشه در صحنه او، بیرون بیایند و آماج حملاتشان قرارش 

که در آنها از  دهند. سخنان اخیر وی در مجامع مختلف 
کثریت و زیاده خواهان  شکست انحصارطلبی، اقلیتی مدعی ا
گفته بود نیز عصبانیت تندروها را بیشتر کرده است. جالب اینکه 
برای پرونده سازی به دنبال پروژه فرش های سعدآباد رفتند  و 
قصور در آن را به گردن روحانی و دولتش انداختند. اما از ابتدا 
مشخص بود ادعایشان چندان پایه محکمی ندارد. چنانکه 
گاه در دولت دوازدهم در این خصوص گفت: »آنچه  یک منبع آ
ح شده، خالی از هرگونه اطلاعات جدید است و صرفا  مطر
همان ادعاهای گذشته است که در فضای انتخابات با هدف 
تخریب سیاسی تکرار می شود.« هر چند که این پایان ماجرا 
نبوده است و حملات به حسن روحانی همچنان ادامه دارد. 
بد نیست نگاهی به این حملات بیندازیم. یکی از این حملات 
« است که ثبت نام و بیانیه حسن  مربوط به سایت »مشرق نیوز
روحانی را  »بازگشت زخم کاری« توصیف کرده  و طی تحلیلی 
خود خوانده از احتمال بالای ردصلاحیت وی گفت. رحیم توکل 
نماینده فعلی مجلس خبرگان رهبری نیز دیگر شخصی بوده که 
روحانی را آماج حملات خود قرار داده و اظهارداشت:»روحانی 
باید ردصلاحیت شود.« جالب اینکه قدیری ابیانه چهره تندرو 
اصولگرایان نیز در نوعی تعیین تکلیف برای شورای نگهبان گفته 
بود:»معتقدم شورای نگهبان باید مراقب باشد تا اشتباه تأیید 
صلاحیت حسن روحانی برای بار دوم را تکرار نکند. انتظارمان 
این است که روحانی ردصلاحیت شود.« از ماجرای مجری 
صداوسیما نیز که روحانی را صاحب تئوری اینکه منتقدان، 
بیکارها، بی شناسنامه ها و بی سوادها به جهنم بروند خواند و 
بازهم ضمن اشاراتی به شورای نگهبان با این لفظ که »ان شاءا... 
شورای نگهبان به وظیفه اصلی اش خیلی درست عمل می کند.« 
پالس مستقیمی برای ردصلاحیت روحانی به شورای نگهبان 
گاهند. حال اینکه شورای نگهبان چه  ارسال کرد نیز همه آ
موضعی در خصوص این فشارها در خصوص حسن روحانی 
اتخاذ خواهد کرد و نهایتا وی تایید صلاحیت یا رد خواهد شد 
گر این  باید منتظر زمان اعلام نظر شورای نگهبان باشیم. اما ا
اقدامات در راستای تخریب تا حذف روحانی را همچون تکه های 
پازلی کنار هم قرار دهیم به وضوح خواهیم دید که گویی یک 
هماهنگی عملیاتی و رسانه ای برای ردصلاحیت روحانی شکل 

گرفته که کاملا مشهود است. باید منتظر ماند و دید در نهایت 
این خطر تخریب رسانه ای علیه رئیس جمهور پیشین تاثیر خود 
را خواهد گذاشت و در نهایت شورای نگهبان حسن روحانی 
را از گردونه رقابت ها کنار خواهد گذاشت یا اینکه این شورا با 
تایید روحانی خط بطلانی بر این جو سازی ها و بد اخلاقی های 

سیاسی و رسانه ای خواهد کشید.

   فرصت ۱۰ روزه برای اعتراض
سخنگوی ستاد انتخابات کشور با اشاره به اینکه روزهای ۴ و ۵ 
بهمن مراتب بررسی صلاحیت ها به داوطلبان انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری ابلاغ می شود، اظهار کرد: بلافاصله پس از اینکه 
شورای نگهبان اسامی داوطلبان را اعلام کرد، ما این اسامی را در 
اختیار فرمانداری ها قرار می دهیم تا به اطلاع داوطلبان رسانده 
شود. محسن اسلامی  گفت: داوطلبانی که اعتراض دارند، از 
روز ۶ تا  8 بهمن به مدت سه روز فرصت اعتراض دارند و شورای 
نگهبان هم ۱۰ روز یعنی از ۹ تا ۱8 بهمن فرصت رسیدگی به این 
اعتراضات را خواهد داشت. اسامی نهایی داوطلبان تایید 
صلاحیت شده نیز در روز ۱۹ بهمن اعلام خواهد شد و داوطلبان 
از روز ۲۵ بهمن تا ۹ اسفند فرصت تبلیغات خواهند داشت. از روز 
۲۰ تا ۲۲ بهمن هم فرصتی برای تغییر حوزه انتخابیه داوطلبان 
انتخابات خبرگان رهبری در نظر گرفته شده است. وی درباره 
فرایند اجرای انتخابات مجلس شورای اسلامی نیز بیان کرد: تا 
۱۵ روز قبل از روز رای گیری این فرصت برای داوطلبان انتخابات 
مجلس شورای اسلامی وجود دارد که یکبار حوزه انتخابیه خود 
را تغییر دهند. این جابه جایی باید در هیات اجرایی، نظارت و 
شورای نگهبان از ناحیه حوزه انتخابیه مقصد مورد تایید قرار 
گیرد. فرصت این داوطلبان از روز ۱۹ بهمن برای جابه جایی حوزه 
کره و جمع بندی با  انتخابیه آغاز می شود البته ما در حال مذا
شورای نگهبان هستیم تا این فرصت را زودتر شروع کنیم ولی 
در حال حاضر فرصت جابه جایی حوزه انتخابیه از ۱۹ بهمن به 
مدت ۵ روز خواهد بود. اسلامی درباره امکان انتشار اسامی تایید 
صلاحیت شده جدید از سوی شورای نگهبان گفت: براساس 
اطلاعی که داریم امکان انتشار لیست جدید قبل از ۱۹ بهمن از 

سوی شورای نگهبان وجود دارد.
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»آرمان ملی« پروژه ۳ گانه خالص سازان برای حذف حسن روحانی را بررسی می کند

تخریب، پرونده سازی، ردصلاحیت
   خود  را خسته نکنید؛ شورای نگهبان زیر فشار و جوسازی رسانه ای نمی رود

آرمان ملی– مطهره شفیعی: خبرآنلاین نوشت: »جواد 
امام، سخنگوی جبهه اصلاحات در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشت: با توجه به تصویب راهبرد انتخاباتی جبهه اصلاحات 
ایران در اول بهمن ۱۴۰۲، طبعا اصلاح  طلبان نمی توانند در 
انتخاباتی تهی از معنا، غیررقابتی و غیرمنصفانه و غیرمؤثر در 
اداره کشور و سرنوشت شهروندان شرکت کنند. البته این راهبرد 

به  منزله قهر با صندوق و تحریم انتخابات نیست.«

   از چپ دیروز تا اصلاح طلب امروز
اصلاح طلبان از دلسوزترین نیروهای فعال در کشور هستند 
کنون، سوق کشور به سمت پیشرفت و  که هدفشان از ابتدا تا
رضایت جامعه از مسیر اصلاح عملکردهای گذشته و در عین 
حل کمک برای تصمیم سازی های مفید است. اصلاح طلبان 
تا پیش از خرداد 7۶ به جریان چپ معروف بودند. پس از 
پیروزی سیدمحمد خاتمی واژه اصلاحات به متن جامعه 
آمد و این جریان سال های زیادی حضور فعال در عرصه 
انتخابات داشتند تا به تدریج نام اعضای این جریان در لیست 
ج شد به نحوی که در انتخابات مجلس  ردصلاحیت ها در
یازدهم کاندیدای کافی برای این جریان باقی نماند تا مشارکت 
جدی در آن داشته باشد. دلواپسان اصولگرا که ردصلاحیت 
اصلاح طلبان برایشان قطعی است، به سراغ میانه روها رفته 
و به تخریب آنها پرداختند، مانند آنچه با ناطق نوری، روحانی 
گرچه توانستند دولت، مجلس و  و... کردند. اصولگرایان ا
شورای شهر را نه به دلیل توانایی هایشان بلکه به دلیل غیبت 
رقیب به دست بیاورند اما مشکلاتشان افزایش یافت که ناشی 
از تلاش برای بقا در قدرت بود. این روزها اصولگرایان درک 
می کنند که ضرر از میان برداشتن رقیب گریبانگیر خودشان 
شده و فضای انتخاباتی، مشارکت پایین در انتخابات مانند 
مجلس یازدهم، نزاع های درون جریانی، از دست دادن 
اعتماد بخشی از جامعه و.... نتیجه تلاش هایی است که برای 
حذف اصلاح طلبان کردند. طیف های اصلی جریان اصلاحات 
به دلیل تجربه ردصلاحیت نیروهایش، چندان رغبتی برای 

ثبت نام در انتخابات نداشت و ثبت نام نکردند بنابراین تنها 
افراد انگشت شماری از این جریان اصلاحات منتظر انتخابات 
اسفند هستند. در چنین شرابطی اصلاح طلبان باز هم قهر 
نکردند چرا که قهر با آرمان های اصلاحات همخوانی ندارد 
گذار کنند که عملکرد  بلکه تصمیم گرفتند تا میدان را به آنانی وا
سال های اخیرشان در نهادهای انتخاباتی سبب نارضایتی 
جامعه شده است. از سوی دیگر اصلاح طلبان حذف شدنی 
نیستند و دوشنبه شب متن راهبرد انتخاباتی اصلاح طلبان 
منتشر شد. سند راهبرد انتخاباتی جبهه اصلاحات ایران برای 
انتخابات ١١ اسفند ١٤٠٢ در جلسه مجمع عمومی این جبهه 
سیاسی به تصویب رسید. در این سند ضمن ارائه تعریفی از خط 
مشی اصلاح طلبی که مبتنی بر استفاده از ظرفیت های مدنی 
و به کارگیری شیوه های مسالمت آمیز و خشونت پرهیز است، 
ابتدا به تحلیل وضعیت موجود پرداخته و سپس در چارچوب 
سه اصل مهم؛ جامعه به عنوان عامل تعیین کننده، رقابتی 
و منصفانه بودن انتخابات و تأثیر انتخابات بر سیاست ها در 
اداره کشور، راهبرد انتخاباتی اصلاح طلبان تعیین شده است. 
در جمع بندی نهایی این سند نیز وضعیت های محتمل 

انتخابات برای اصلاح طلبان در نظر گرفته شده است.

   بخشی از متن راهبرد انتخاباتی
در بخش هایی از این سند آمده است: جامعه ایران به رغم 
استقبال از صندوق رأی در دوره های انتخاباتی گذشته، در 
کام مانده است. همچنین حوادث  تحقق مطالبات خود نا
سال های اخیر و نیز تشدید بحران ها و مشکلات فزاینده 
اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و محیط زیستی طی سال های 
گذشته و ناتوانی در رفع آنها بر حجم نارضایتی افزوده است. 
روند یکدست سازی و حذف نیروهای منتقد و توانمند در 
کلیه سطوح طی چند سال اخیر برای  تمامی عرصه ها و 
نیروهای سیاسی و اجتماعی و نیز عموم جامعه حاوی پیام 
عزم برخی بر اداره کشور بدون اتکا به ظرفیت های موجود 
در جامعه متنوع است. در نتیجه نهادهای انتخابی از جمله 

مجلس بیش از هر زمان دیگری کار ویژه خود را از دست داده 
است. ضرورت ارتباط نهادینه با جامعه و نهادهای مدنی، 
ایجاب می کند اصلاح طلبان چگونگی وضع و نسبت جامعه 
در قبال انتخابات را به مثابه عاملی تعیین کننده در راهبرد 
انتخاباتی خود در نظر داشته باشند. هدف اصلاح طلبان از 
شرکت در انتخابات کمک به حرکت کشور به سوی توسعه و 
پیشرفت است که تنها از مسیر انتخاباتی رقابتی، منصفانه و 
مشارکتی تأمین می شود. شرکت و مشارکت در انتخابات یک 
حق عمومی و شهروندی است و هدف از آن تلاش برای حضور 
موثر در ساختار به منظور اصلاح امور است. طبعا انتخاباتی 
می تواند هدف اصلاح طلبان را تأمین کند که در چگونگی 
اداره کشور نقش و تاثیر جدی داشته و نمایشی و حاشیه ای 
نباشد. اصلاح طلبان نمی توانند در انتخاباتی تهی از معنا، 
غیررقابتی و غیرمنصفانه و غیرمؤثر در اداره کشور شرکت 
کنند. این البته به معنای قهر آنان با صندوق رأی نیست بلکه 
برعکس اصلاح طلبان موظفند به رغم عدم مشارکت در چنین 
انتخاباتی تمامی مساعی خود را برای اقناع یا الزام مسئولان به 

برگزاری انتخابات مطلوب مبذول دارند.

کام شدند    اصولگرایان نا
قابل پیش بینی است که اصلاح طلبان باید در انتظار هجمه 
اصولگرایان در راستای تخریب راهبرد انتخاباتی خود باشند 
چرا که جریان اصوالگرا انتظار داشتند، اصلاح طلبان بر تحریم 
کید  انتخابات و فراخوان جامعه به عدم شرکت در انتخابات تا
کنند اما اصلاح طلبان هیچگاه اقدامی بر خلاف مصالح ملی 
کنون که دشمنان زیادی در انتظار  انجام نمی دهند به ویژه ا
بهانه ای برای فشار بر کشور هستند. جریان اصلاح طلب در 
سال های اخیر نشان داده که منافع و مصالح ملی را در اولویت 
خود قرار داده است. بخشی از سکوت ها یا حتی فعالیت های 
اعضای این جریان در چارچوب توجه به اولویت منافع و مصالح 
ملی انجام شد است. از امروز باید شاهد هجمه های سنگین به 

اصلاح طلبان برای عدم اشاره به تحریم بود.

سند راهبرد انتخاباتی جبهه اصلاحات منتشر شد

»نه« به قهر و تحریم انتخابات
      اصولگرایان آچمز شدند

»آرمان ملی« روایتی تازه از مواجهه 
مدیران صدا و سیما با عادل 
فردوسی پور را بررسی می کند

نقش مثلث ضرغامی، سرافراز و 
علی عسگری در حذف »عادل« 
پورمحمدی: تعطیلی 9۰ تصمیم فرا فروغی بود

آرمان ملی – سهیل ثابت: چهره های معتبر، 
مشهور و محبوب رسانه ای در همه جای دنیا 
مورد تکریم و احترام قرار می گیرند و تلاش می شود 
از ظرفیت آنها در برنامه سازی، جذب  مخاطب 
و همچنین ارتقاء کیفیت رسانه استفاده شود. 
با این حال  در جامعه ما چنین رویکردی در 
دستور کار قرار ندارد و نگاهی به نوع برخوردها 
با چهره های رسانه ای محبوب جامعه نشان 
که چهره شود و  کس  که اساسا هر  می دهد 
جایی در دل مردم باز کند به سرعت با ایجاد 
حاشیه های مختلف اجازه تاثیر و نفوذ بیشتر را 
از وی می گیرند. البته کم نیستند از این دست 
افراد؛ اما بی شک یکی از بارزترین اهالی رسانه 
که با وجود دوری چند ساله از صداوسیما هنوز 
جای خود را در میان مردم دارد کسی نیست 
«. مجری و تهیه کننده  جز »عادل فردوسی پور
محبوب و دوست داشتنی پیشین صداوسیما که 
کنون در بستر اینترنت و فضای مجازی مشغول  ا
به فعالیت است و از آنجایی که حضورش در هر 
برنامه ای به سرعت موجبات رشد آن برنامه را 
رقم می زند تجربه آخر عادل در فوتبال ۳۶۰ نیز 
باعث شده تا مخاطبان این برنامه اینترنتی 
بسیار بیشتر از حد معمول سایر برنامه های از این 
دست بر بستر اینترنت شود. این در حالی است 
که بسیاری چه در درون صداوسیما چه بیرون 
این سازمان به جهت تاثیرگذاری و محبوبیت 
وی چشم دیدن این شخصیت محبوب جامعه 
را نداشته و هنوز هم ندارند. در همین راستا نیز از 
کنون که چیزی  همان ۲7 اسفندماه سال ۹7 تا
حدود ۵ سال می گذرد خیلی تلاش شد تا به انحاء 
مختلف نام عادل فردوسی پور را از رسانه و افکار 
ک کنند. لذا تلاش کردند با تعطیلی برنامه  مردم پا
۹۰ که بیش از ۲ دهه مخاطب میلیونی تلویزیون 
را تامین می کرد  و جایگزین کردن فوتبال برتر و 
پر بال دادن به سایر برنامه های ورزشی از تاثیر 
و نفوذ عادل و برنامه اش بکاهند؛ اما به قرائت 
بسیاری از کارشناسان رسانه و اهالی فن هنوز 
هم نه کسی در اندازه فردوسی پور در عرصه 
برنامه سازی ورزشی در سازمان ظاهر شده 
و نه برنامه ای همچون ۹۰ توانسته مخاطب 
خاص و میلیونی خود را داشته باشد. مخاطب 
گریزی از تلویزیون و کاهش معنادار مخاطبان  
برنامه های تلویزیون نیز  نشان داده که این 
تلویزیون است که برای رشد مخاطبان و بازدید 
خود محتاج فردوسی پور و فردوسی پور هاست؛ 
نه عادل. ریزش چشمگیر مخاطبان تلویزیون 
که حتی برنامه های  بیانگر این مساله است 
جایگزین با رویکردهای دیگر نیز نتوانسته برای 
تلویزیون مخاطب آوری کند. به عنوان مثال 
برنامه پاورقی با اجرای محمدرضا شهبازی که 
بسیار هم بر روی آن مانور شده بیش از ۵ درصد 
نتوانسته مخاطب آوری کند. این در حالی است 
که فردوسی پور همچنان با فوتبال ۳۶۰ و گفت وگو 
با چهره های متفاوتی مثل پژمان جمشیدی، 
علیرضا جهانبخش، همایون شجریان، رامین 
رضاییان و... همچنان پرمخاطب ترین برنامه 

ورزشی در میان همه رسانه هاست. 

   مواجهه مدیران صداوسیما با فردوسی پور
روز گذشته بود که ویدئویی از گفت وگوی 
علی اصغر پورمحمدی معاونت سابق سیمای 
جمهوری اسلامی با مجله اینترنتی قاف منتشر 
گفته هایی در خصوص عادل  شد که در آن از نا
فردوسی پور و حواشی پیرامون وی در سال های 
ح کرد. پورمحمدی،  حضور در سازمان را مطر
مدیر با سابقه  تلویزیون که سال ها مدیر شبکه  
سه سیما بوده، با اشاره به اینکه در دوره  مدیریت 
ضرغامی، سرافراز و علی عسگری آنها به دنبال 
سازمان  گفت:  بوده اند،   ۹۰ برنامه   تعطیلی 
صداوسیما از عملکرد فردوسی پور راضی نبود. 
وی اشتباه فردوسی پور را سیاسی کردن برنامه  
گزارشگر محبوب  کرد: این  ۹۰ خواند و بیان 
فوتبال در برنامه  ۹۰ از دایره  انصاف خارج می شد. 
پورمحمدی که با برنامه  اینترنتی قاف گفت وگو 
می کرد مصداق بی انصافی فردوسی پور را مواردی 
از این دست برمی شمارد: با کفاشیان ساعت 
یک بامداد تماس می گرفت اما می گفت وقت 
برنامه تمام شد یا ۴۵ دقیقه درباره  اینکه کسی 
در فلان شهر و دهات در زمین گوسفند چرانده 
حرف می زد یا در شب ولادت حضرت زهرا)س( 
برای درگذشت ناصر حجازی لباس مشکی 
پوشید. این مدیر با سابقه  تلویزیون تصریح 
کرد: در دوره  ضرغامی چند بار خیز برداشت که 
برنامه  ۹۰ تعطیل شود و به ما می گفت یک فیلم 
سینمایی برای پخش آماده کند و امشب ۹۰ 
نداریم برای اینکه فردوسی پور را در چارچوب 
بیاورند. اما دو سه ساعت مانده به برنامه نظرش 
عوض می شد و می گفت ۹۰ را پخش کنید. او 
درباره  نحوه  مواجهه  سرافراز با فردوسی پور ادامه 
داد: یکسال پس از مدیریت آقای سرافراز هم 
او تصمیم گرفت که برنامه را تعطیل کند اما به 
عمر مدیریت او بر سازمان کفاف نداد. در دوره  
آقای علی عسگری هم صداوسیما از عملکرد 
فردوسی پور راضی نبود. پورمحمدی تعطیلی 
کید کرد: در دوره   ۹۰ را تصمیم فرافروغی خواند و تا
مدیریت فروغی در شبکه  سه بین فردوسی پور 
و او اختلافات و دعواها بالا گرفت و منجر به این 
شد که فروغی برنامه را تعطیل کند و این تصمیم، 

تصمیم سازمان صداوسیما بود.
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برقراری تجارت آزاد با ۴ کشور 
امیدواریم  گفت:  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  رئیس   
موافقت نامه تجارت آزاد با اوراسیا طی ۶ ماه آینده از سوی 
مجلس شورای اسلامی ابلاغ شود.مهدی ضیغمی در همایش 
معرفی ظرفیت ها، اهداف و برنامه های ششمین نمایشگاه 
رویداد  این  اینکه  بیان  با  ایران  توانمندی های صادراتی 
کرد: در سال  کشور است، اظهار  مهم ترین رویداد تجاری 
میلادی که گذشت 13۰۰ مهمان داشتیم، بنابراین برنامه دولت 
افزایش کیفیت مهمانان و رشد تبادلات مالی در نمایشگاه 
ششم است. همه دولتمردان از این نمایشگاه حمایت می کنند 
و در این نمایشگاه حضور خواهند یافت.رئیس سازمان توسعه 
تجارت ایران افزود: برنامه ما در سال میلادی جدید توسعه 
که هدف ما در رویداد  زیرساخت های نمایشگاه است، چرا
کسپو، دعوت از 5 هزار مهمان خارجی بود اما  ششم ایران ا
ظرفیت تهران برای پذیرش حدود 35۰۰ نفر است. دبیرخانه 
دائمی هم برای این نمایشگاه ایجاد می کنیم.وی با بیان اینکه 
با حضور مهمان های خارجی تبادلات تجاری بین ایران و سایر 
کشورها توسعه می یابد، گفت: قصد ما این است که با برگزاری 
، افزوده شود. هر نمایشگاه یک میلیارد یورو به صادرات کشور
ضیغمی تصریح کرد: همزمان با این نمایشگاه طی سال گذشته 
مصوب شد موافقت نامه های تجاری و آزاد را با برخی از کشورها 
رقم بزنیم.معاون وزیر صمت در ادامه اظهار کرد: امیدواریم 
تجارت آزاد با اوراسیا طی ۶ ماه آینده از سوی مجلس شورای 

اسلامی ابلاغ شود.

  آغاز نظارت بر قیمت و توزیع 

لاستیک وارداتی
 رئیس اتاق اصناف ایران جزئیات نظارت بر عاملان توزیع 
کز استان ها،  لاستیک سواری وارداتی را به اتاق های اصناف مرا
کرد.مجتبی صفایی - رئیس اتاق اصناف ایران - در  ابلاغ 
کز استان ها، با اشاره  نامه ای به رؤسای اتاق های اصناف مرا
به نامه دفتر صنایع شیمیایی و پلیمری وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، جزئیات نظارت بر عاملان توزیع لاستیک سواری 
کید مشاور  وارداتی را اعلام کرد.بر اساس این نامه با توجه به تأ
عالی وزارت صمت مبنی بر اطمینان از توزیع مکفی با قیمت 
خ گذاری تایرهای وارداتی مصوب هیأت  مطابق با ضوابط نر
تعیین و تثبیت قیمت ها، ضروری است نظارت بر بررسی عملکرد 
فعالان عمده فروش تایرهای وارداتی مندرج در فایل پیوست از 
طریق اتحادیه های صنفی ذیربط و واحدهای بازرسی و نظارت 
در دستور کار اتاق اصناف قرار گرفته و در صورت مشاهده هر 
گونه تخلف برخورد قاطع و بازدارنده انجام و نتیجه به این 
گفتنی است اوایل اتاق اصناف ایران طی  مرجع اعلام شود.
اطلاعیه ای به فعالان صنف عمده و خرده فروش لاستیک 
اعلام کرده بود که در زمان فروش تایر سواری به مصرف کننده 
نیاز است پنج رقم آخر شماره شاسی و شماره موتور خودرو از 
خریدار دریافت و در سند خرده فروشی ثبت شود.همچنین 
تحویل لاستیک به شبکه توزیع توسط تولیدکنندگان منوط به 
داشتن کدنقش و پروانه کسب در رسته مربوطه بود.در ماه های 
اخیر بازار لاستیک با مشکلات متعددی روبه رو بوده و گزارش ها 
کی از کمبود لاستیک با قیمت مصوب دولتی در  از بازار نیز حا
بازار است. گفته می شود بخشی از این مشکلات به تاخیر در 
تخصیص ارز بر می گردد و بخشی هم به خاطر دپوی کالا در خلأ 

نظارت بر بازار است.
 

ایجاد ظرفیت صادرات برق ایران به ترکیه
 مدیرعامل گروه مپنا گفت: اقدامات لازم برای صادرات 
برق ایران به ترکیه تقریبا تمام شده، اما هنوز اجرایی نشده 
ایجاد  ترکیه  به  برق  صادرات  برای  خوبی  ظرفیت  است، 
اولیا، در نوزدهمین نمایشگاه آب در  خواهد شد.محمد 
جمع خبرنگاران با بیان اینکه ظرفیت اسمی تولید برق کشور 
حدود 9۲ هزار مگاوات است که از این رقم بالغ بر نیمی از آن 
به میزان حدودی 45 هزار مگاوات توسط مپنا ساخته شده 
است، اظهار کرد: ظرفیت نیروگاهی احداث شده توسط گروه 
مپنا در هفته های اخیر از مرز 5۰ هزار مگاوات گذشت که از این 
رقم 45 هزار مگاوات در داخل کشور و 5۰۰۰ مگاوات در خارج 
از کشور احداث شده است.وی با بیان اینکه حوزه های آب، 
انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی در مجموعه گروه 
مپنا، موضوعاتی هستند که از این پس، بیش از گذشته روی آن 
متمرکز خواهیم شد، اظهار کرد: صنعت انرژی به سمت کاهش 
مصرف سوخت های فسیلی و رشد تجدیدپذیرها می رود و مپنا 
هم در همین راستا برای توسعه تجدیدپذیرها برنامه ریزی کرده 
است.مدیرعامل گروه مپنا با بیان اینکه از حدود 1۰ سال پیش، 
مپنا در بخش نیروگاه های بادی فعالیت کرده که این فعالیت 
شامل ساخت تجهیزات نیروگاه های بادی، اجرا و بهره برداری 
از نیروگاه هایی مثل کهک، آغ کند، میل نادر و ... بوده است، 
گفت: قدیمی ترین نیروگاه خورشیدی مپنا در کهک ساخته 
کنون در حوزه خورشیدی، نیروگاه ۶۰۰ مگاواتی را برای  شده و ا
فولاد مبارکه در دست ساخت داریم.اولیا با بیان اینکه در حوزه 
فنی، نیروگاه بادی پیچیدگی و سرمایه پذیری بیشتری نیاز دارد، 
کید کرد: در نیروگاه  خورشیدی، پنل ها هم یک طرفه و هم دو  تا
طرفه است که پنل های دوطرفه که امروز بیشتر مورد استفاده 
کید  قرار می گیرد، ۲۰درصد راندمان بیشتری دارد.وی با تا
بر اینکه مپنا در زمینه ساخت داخل تجهیزات نیروگاه های 
خورشیدی برنامه ریزی کرده، به طوری که در برنامه دارد برای 
داخلی سازی تجهیزات، با سرمایه گذاران و سازندگان خارجی 
کت شود، گفت: قیمت تجهیزات خورشیدی کاهشی  وارد شرا

و رو به توسعه است.

اخبار

ریزش شدید بورس 
کل بورس در ابتدای معاملات   شاخص 
دیروز با ریزش 17 هزار واحدی مواجه شد که 
هیجانی و عجیب است.شاخص کل بورس 
در ابتدای معاملات دیروز با ریزش شدید 
۲۶ هزار واحدی مواجه شد، وضعیت بازار به 
هیچ وجه خوب نبود و بیش از 133 نماد در 
وضعیت صف فروش قرار گرفتند، 47۲ نماد 
نیز منفی شده، 3۲ نماد مثبت و ۲۲ نماد نیز 
صف خرید بودند.فعالان بازار سرمایه می گویند، 
زمانی که شاخص به صورت شارپ و شدید 
صعود می کند، سازمان بورس با اقداماتی 
نظیر معاملات الگوریتمی و پمپاژ برخی خبرها 
مانع از رشد شدید بازار می شود حال که بازار 
به صورت شدید در حال ریزش است چرا 
اقدامی نمی کند؟مهدی افضلیان، کارشناس 
گر در یک روز  و مدرس بازار سرمایه نوشت: ا
عادی بودیم سرمایه گذار تمایلی برای خرید 
صندوق های طلا حداقل در بازه کوتاه مدت 
نشان نمی داد اما بلایی بر سر بازار سرمایه 
آمده که سرمایه گذار حاضر است برای نوسان 
 nav کوتاه مدت صندوق های طلا را بالاتر از
خریداری کند.به گفته افضلیان، این نتیجه 
خروج پول از صندوق های درآمد ثابت، سهام و 
ورود به صندوق های طلاست.ارزش معاملات 
خرد عدد 5,4۶۶ میلیارد تومان را به ثبت 
رسانده است که نسبت به میانگین هفتگی و 
ماهانه، کاهش قابل توجهی نداشته است.
در یک هفته گذشته برآیند معاملات در بازار 
سهام، خروج نقدینگی حقیقی )فروش حقیقی 
به حقوقی( به ارزش ۲,۸۰7 میلیارد تومان را 
نشان می دهد. دیروز نیز روند خروج نقدینگی 
حقیقی برای هشتمین روز متوالی با ثبت رقم 
947 میلیارد تومان همچنان ادامه داشت. در 
یک هفته گذشته بر شدت خروج هم نسبت 
به میانگین ماهانه افزوده شده است.برآیند 
معاملات صندوق های درآمد ثابت نیز در 
کی از ۲53 میلیارد تومان  یک هفته گذشته حا
صندوق ها  این  به  حقیقی  نقدینگی  ورود 
است، اما امروز 9۲ میلیارد تومان نقدینگی 
ج  حقیقی از صندوق های درآمد ثابت خار
شده است. این در حالی است که در یک هفته 
گذشته شیب خروج از این صندوق ها نسبت 

به میانگین ماهانه در حال کاهش است.

 لزوم پرهیز از شتاب زدگی

درباره طرح دستمزد منطقه ای
کید کرد: طرح   یک کارشناس حوزه کار تا
مزد منطقه ای یک مقوله گسترده و پیچیده 
است که باید مقدمات آن فراهم شود زیرا 
بدون آمادگی و فراهم کردن ابزار لازم،  امکان 
چندگانگی دستمزد در کشور کار سختی 
کرد تا  است و باید از شتاب زدگی پرهیز 
دستگاه ها و ارکان دولت با چالش مواجه 
نشوند.حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو 
با ایسنا، در ارزیابی پیشنهاد منطقه ای 
شدن دستمزد در کشور اظهار کرد: در بحث 
مزد منطقه ای همه می دانیم که به لحاظ 
شرایط هنوز به لحاظ اقتصادی در وضعیتی 
قرار نداریم که بتوانیم مزد منطقه ای را اجرا 
کنیم. در عین اینکه زیرساخت های لازم 
کار باید فراهم شود لازم است  برای این 
یک وفاق عمومی در کشور شکل بگیرد که 
بتوانیم با ابزارها، امکانات و همکاری تمام 
بخش های خصوصی و دولتی، کارگری و 
کارفرمایی این طرح را اجرایی کنیم و آمادگی 
خود استان ها و صنوف  نیز در این زمینه 
حایز اهمیت است.وی ادامه داد: ممکن 
مزدمنطقه ای  پیشنهاد  ح  طر که  است 
به عنوان یک ابزار چانه زنی در جلسات 
مطالبه گری  قدرت  تا  شود  ح  مطر مزد 
کارگران تا حدودی کاهش یابد ولی باید 
وجود  مسایلی  چنین  مدیریت  آمادگی 
داشته باشد زیرا چنین مسایلی هر سال 
در روزهای پایانی سال به عنوان یک بحث 
فروکش  سپس  و  می شود  ح  مطر جدی 
ح صرفا یک  می کند لذا معتقدم این طر
طرح پیشنهادی است و ما هنوز امکانات و 
زیرساخت های لازم را در تمام استان ها برای 
ح فراهم نکرده ایم. اجرایی کردن این طر
این کارشناس حوزه کار تصریح کرد: دومین 
موضوع در خصوص مزد منطقه ای این 
است که در حال حاضر بحث دستمزد در 
کشور به یک چالش بزرگ تبدیل شده که نه 
تنها کارگران بلکه کارمندان و بازنشستگان 
را هم در این زمینه دغدغه مند کرده است. 
دلیلش شرایط خاص اقتصادی است که 
چند سالی است کشور را تحت تاثیر قرار 
داده و پیش بینی می شود با رشد تورم 
و تغییر قیمت ها چند سالی ادامه پیدا 
کند لذا برای آنکه این وضعیت ترمیم شود 
نیاز به یکسری امکانات داریم از جمله از 
بین بردن کسری بودجه که در کوتاه مدت 
امکان پذیر نیست. حاج اسماعیلی افزود: 
اجرای طرح مزد منطقه ای به آسانی ممکن 
پیچیده  و  گسترده  مقوله  یک  و  نیست 
است که باید مقدمات آن را فراهم کرد یعنی 
بدون آمادگی و فراهم کردن ابزار لازم،  امکان 
چندگانگی دستمزد در کشور کار سختی 
کنون در کشور اجرا نشده  است و چون تا
باید از شتاب زدگی و کار غیرکارشناسی پرهیز 
کرد تا دستگاه ها و ارکان دولت با چالش 

مواجه نشوند.
 

  آرمان ملی – صدیقه بهزادپور: پیش بینی 
وضعیت اقتصادی با توجه به تاثیرگذاری 
عوامل مختلف در کشور به قدری فعالیت برای 
فعالان اقتصادی در حوزه های مختلف دشوار 
ساخته که اغلب افراد حضور در عرصه های 
مختلف تولید را به لقایش بخشیدند و در 
سرمایه  هدایت  یا  سرمایه  خروج  اندیشه 
کارشناسان  در حوزه های غیرمولد دارند. 
غیرقابل  و  مالیاتی  تبعیض های  معتقدند 
پیش بینی بودن بازار برای انجام پروژه های 
اقتصادی باعث شده تا نتوان پیش بینی 
مناسبی در خصوص رشد و توسعه اقتصاد 
کاهش نرخ تورم و ... در سال آینده را ارائه کرد. 

افت  با  تولید  رونق  پارادوکس   

سرمایه گذاری
کبر نیکواقبال، کارشناس بودجه در  علی ا
این باره به آرمان ملی گفت: برنامه ریزی برای 
که وضعیت اقتصادی و  سال آتی در حالی 
معیشتی مردم سخت است و محوریت اصلی 
تامین درآمد در سال آینده بر دریافت مالیات 
متمرکز شده است، چشم انداز روشنی را ترسیم 
نمی کند، از این رو بسیار مطلوب است که 
دولت به جای فشار به مردم تسهیلات مناسب 
اعطا کنند تا تولید در حوزه های مختلف رونق 
گیرد، چرا که رونق تولید می تواند فرصتی برای 
درآمدزایی و بهبود وضعیت اقتصادی نیز 
فراهم سازد. او افزود: در حالی که فرارهای 
مالیاتی برخی سازمان ها و شرکت های دولتی 
وجود دارد نمی  توان امیدی به ایجاد انگیزه 
گروه های  سوی  از  مالیات  پرداخت  برای 
مختلف داشت، معافیت های مالیاتی برای 
برخی از افراد حقیقی و حقوقی در حالی صورت 
می گیرد که همه کسب و کارهای خرد و کلان 
ملزم به پرداخت مالیات هستند، اما از سوی 
دیگر برخی از افراد حتی دارای پرونده مالیاتی 
نیستند و صاحب درآمدهای کلان می باشند.

در  اقتصادی  فعالان  گی  انگیز بی   

پرداخت مالیات
نیکواقبال اضافه کرد: دریافت مالیات یکی از 
راه های عادی و مرسوم برای دولت در سراسر 
خ  جهان محسوب می شود، ما چنانچه نر
تورم در کشور حدود 5۰ تا ۶۰ درصد باشد قطعاً 
در چنین شرایطی کسی دوام نخواهد آورد، 
ایران نیز می تواند با الگوبرداری از کشورهای 
نوظهور حتی با وجود شرایط دشوار فعلی 
از این شرایط  با برنامه ریزی های صحیح 
عبور کند، ارتباط گرفتن و برقراری تعاملات 
کشورها چند ملیتی و توسعه  اقتصادی با 
سرمایه گذاری ها دراین قالب می تواند بستر 
کند  مناسب برای رشد اقتصادی را فراهم 
و همچنین ارزش پول ملی را مجدداً بهبود 
بخشد. او ادامه داد: از سوی دیگر در حالی که 
همه شرکت ها و افراد ملزم به پرداخت مالیات 
در قالب پایه های جدید مالیاتی در قالب 
ح های مختلف هستند، برخی از سازمان  طر
های دولتی مشغول بنگاهداری هستند. برخی 
از بانک ها از مصادیق اصلی این امر محسوب 
می شوند که در بسیاری از موارد با تخطی از 
دستورات و تکلیف هایی مبنی بر پرداخت 
تسهیلات به بنگاه ها و .... مشغول فعالیت 
به عنوان پیمانکار در پروژه های اقتصادی 
هستند و به این ترتیب وظیفه اصلی بانک ها 

فراموش شده و به ورطه ناترازی بیشتر گرفتار 
آمدند.

 بنگاهداری چالش اقتصاد 
این کارشناس اقتصادی توضیح داد: برخی 
از بانک ها در حال حاضر به عنوان مالکان 
واحدهای مسکونی، پروژه هایی در حوزه های 
مختلف هستند که در صورت به چالش افتادن 
مالی و ... آن، بانک ها نیز به همراه آنها به 
چالش می افتند و به این شکل در نهایت 
، پرعارضه تر از قبل خواهد شد.  اقتصاد کشور
او اختلاس های کلان در کشور را حاصل همین 
گذاری وام های کلان  رویکرد ذکرو بیان کرد: وا
که هیچ نشانی  به افرادی با سابقه معلوم 
از بازپرداخت تسهیلات را در پرونده خود 
ندارند، تضاد آشکاری با اصول بانکداری دارد 
که در سایه بی توجهی به عملکرد بانک ها 
کید کرد: حضور بانک ها در  ادامه دارد.وی تا
پروژه های عمرانی و ... چنانچه به صورت 
سرمایه گذار با نظارت مستقیم بانک مرکزی 
صورت گیرد قطعاً می تواند عامل رونق تولید 
گذاری سرمایه نیز به  نیز باشد و همچنین وا
گذاری  افراد حقیقی و حقوقی نیز باید با وا
وثیقه صورت گیرد تا در صورت ایجاد مشکلات 
مختلف، بانک به مشکل برنخورد. بر اساس 
این گزارش؛ اقتصاد ایران در یک دهه گذشته 
به صورت مستمر با رشد منفی سرمایه گذاری 
را  دهه  این  بسیاری  و  است  بوده  مواجه 
دهه ازدست رفته می نامند به این دلیل که 
خروجی رشد منفی سرمایه گذاری، فقر بیشتر 
مردم بوده است. اما موضوع این است که در 
یک دهه گذشته، شاهد تنزل هر دو دسته 
از متغیرهای آشکار و پنهان اقتصاد ایران 
بوده ایم. یعنی هم شاهد افت متغیرهایی مثل 
نرخ ارز و تورم بوده ایم و هم متغیرهای پنهان 
اقتصاد ایران درگیر مشکلات زیاد بوده اند. 
بحران های بزرگ ارزی و تورم های سنگین و 
کاهش مستمر سرمایه گذاری مصداق های 
گر این روند  این وضعیت نگران کننده هستند. ا
معیوب درباره سرمایه گذاری تغییر نکند، برای 
جبران و اصلاح آن ممکن است سختی زیادی 
به کشور وارد شود. هر چند تصور درستی از این 
اتفاق به صورت عمومی موجود نیست ولی 
می دانیم که تداوم وضعیت فعلی، پیامدهای 
غیرقابل جبرانی برای کشور به همراه دارد. 
کید می کنم که نگرانی کوتاه مدت ما  البته تا
تورم است، اما در میان مدت و همزمان با آغاز 
دهه جدید، بحث سرمایه گذاری مهم است و 
حاصل جمع این دو نگرانی می شود »فقر « که 

در کمین جامعه ایران نشسته است.

ک سرمایه های فیزیکی در نتیجه   استهلا
کاهش سرمایه گذاری

فقدان سیاست های صورت گرفته در حوزه 
سرمایه گذاری با توجه به مشکلات موجود قطعاً 
رویکردی جز توقف و حتی رشد اقتصادی ندارد 
هر چند طی سال های گذشته نیز که از شرایط 
مطلوب تری به دور از تحریم های شدید فعلی 
داشتیم، هیچ وقت نتوانستیم سرمایه های 
کنیم و مشکلات مختلفی  خارجی را جذب 
در این زمینه داشتیم و هیچگاه نتوانستیم از 
ظرفیت پنهان و آشکار به نحو احسن استفاده 
کنیم. مشکلات بسیار در سطح خرد و کلان 
در اقتصادی و دیگر بخش های کشور باعث 
شده سرمایه گذاران داخلی نیز از حضور در 
و  شوند  رویگردان  اقتصادی  فعالیت های 
وجود  دلیل  به  مدت  بلند  گذاری  سرمایه 
ابهاماتی برای آن ها صرفه اقتصادی ندارد و 
از این در فعالیت هایی غیرمولد و یا به اصطلاح 
سفته بازانه فعالیت می کنند تا بتوانند به سود 
کثر این مشکلات در  کوتاه مدت دست یابند و ا
کارآمدی سیستم  فضای کسب و کار ناشی از نا
اقتصادی، مالیاتی و ... است که مانع از حضور 
مثمرثمر در عرصه سرمایه گذاری در بخش 
ک  های مختلف است و به افزایش نرخ استهلا
سرمایه در مقایسه با میزان سرمایه گذاری 

مثبت منتهی شده است.
 پیامدهای رشد پایه های مالیاتی 

گذاران اقتصادی  کارشناسان و سرمایه 
ح های مالیاتی بدون  معتقدند؛ افزایش طر
توجه به اینکه سرمایه گذاری ها در کشور در 
حال کاهش است مسلماً نتایج خوبی به دنبال 
نخواهد داشت و تبعات اقتصادی به دنبال 
خواهد داشت که تحقق رشد تولید و مهار تورم 
را دشوار خواهد ساخت. فاطمه مقیمی عضو 
هیات رئیسه اتاق بازرگانی تهران در این باره 
گفت: در حقیقت اینکه آیا دولت مجاز است که 
کسری بودجه خود را از طریق مالیات تامین 
کند به ویژه اینکه فشار زیادی نیز به مردم وارد 
می شود قابل بررسی بیشتر است. در حال 
حاضر بخش اعظم اظهارنامه های مالیاتی 
بخش خصوصی مورد تایید قرار نمی گیرد 
کید دولت بر  در حالی که در شرایط فعلی و تا
درآمدهای مالیاتی باید »اعتماد« رکنِ اصلی 
بین مودیان و ممیزان مالیاتی باشد تا بتواند 
»سرمایه گذاری« را همچنان در کشور پایدار 
نگه دارد تا با خروج سرمایه گذاری در کشور 
مواجه نشویم . البته ایجاد اعتماد واقعی 
بین دولت و مردم در این خصوص نیاز به 
فرهنگسازی بیشتر دارد و مجریان باید با نظم 

و شفافیت بیشتری این کار را انجام دهند. 
مقیمی توضیح داد: البته آن چیزی که بدیهی 
است پرداخت مالیات توسط بخش خصوصی 
از جمله ضروریات به شمار می آید اما این امر 
به گونه ای نباشد که دولت همواره بدون توجه 
به عملکردها و فضا و شرایط کشور بخواهد 
کسری بودجه و درآمد خود را از محل مالیات 
پر کند چرا که این امر به ویژه با وجود مشکلات 
کلاً فعالیت در  تحریم انتقال منابع ارزی و 
فضای اینچنینی مشکلات بیشتری را برای 
مردم ایجاد می کند مسلماً این امر به قدری 
بدیهی است که نیاز به بازگویی ندارد که ؛ فشار 
به مردم در چنین شرایطی به معنای حذف 
کارهای مردمی و همچنین  کسب و  کردن 

تبعات مختلف آن است.
 عوامل تاثیرگذار در رشد سرمایه گذاری

خ سرمایه گذاری فقط نیازمند    بهبود نر
تغییر شاخص های اقتصادی نیست بلکه 
این رویکرد باید در زنجیره ای از پارامترهای 
اجتماعی، سیاسی و اقتصادی در حوزه های 
گام برداشتن  کلان بررسی شود تا بتوان با 
در این حوزه امیدی به بهبود در وضعیت 
غیراینصورت  در  باشیم  داشته  اقتصادی 
متصور  زمینه  این  در  روشنی  چشم انداز 
نیست. در وضعیت فعلی با توجه به تحریم، 
FATF، نبود تعامل نظام بانکی کشور با نظام 

بانکی بین الملل و سیاست های خارجی های 
و ... از جمله شاخص هایی محسوب می شود 
که ضریب اطمینان سرمایه گذاری در کشور را 
کاهش داده است و از آنجا که فضای کسب و 
کار داخلی به شدت آسیب پذیر است انگیزه ای 
در این خصوص وجود ندارد. حذف تحریم ها 
و ... هم نخواهد توانست تغییری شگرف در 
خ دهد چرا که ایران از  حوزه سرمایه گذاری ر
استانداردهای موجود در زمینه بانکی و پولی 
سیاست های  اساس  بر  و  نمی کند  پیروی 
جهانی و FATF حرکت نمی کند بنابراین باز هم 
راه طولانی در این خصوص در پیش راه داریم 
گذاری تسهیلات بانک های  علاوه بر آن توقع وا
به  اعتبارات  گذاری  وا و  ایران  به  خارجی 
کشورمان با توجه به عدم توانایی بازپرداخت 
سرمایه های موجود آینده ای پرچالش را برای 
ایران رقم زده و امید گشایش آنچنانی در این 
زمینه باوجود الحاق به شانگهای و بریکس و 
... وجود ندارد. مشکلات متنوع اقتصاد ایران 
اعم از بی رشدی، کاهش سرمایه گذاری، افت 
موجودی سرمایه، قاچاق، بیکاری، محیط 
، رانت جویی و فساد و  کسب وکار نامساعد 
سایر عوامل متعددی که تخریب بنگاه های 
ریشه های  آیا  دارد  دنبال  به  را  اقتصادی 
متعددی دارند یا از منشأ واحدی سرچشمه 
می گیرند؟ اما آنچه بدیهی است، بهبود روابط 
خارجی و اتخاذ سیاست های مناسب در سایه 
سیاسی،   – اقتصادی  مطلوب  دیپلماسی 
تثبیت و افزایش ارزش پولی ملی و ... باعث 
خواهد شد تا سرمایه گذاران حاضر در صورت 
، به جای  تمایل به سرمایه گذاری در کشور
در  زودبازده  حوزه های  در  سرمایه گذاری 
بخش هایی با چشم انداز طولانی مدت تر و 
تاثیرگذار در اقتصاد کلان کشور حضور یابند 
تا شاید بتوان به بهبود وضعیت اقتصادی در 

بخش های مختلف امیدوارتر شد.

»آرمان ملی« موانع موجود برای سرمایه گذاری و تولید را بررسی می کند

  رونق تولید با اقتصاد غیرقابل پیش بینی
   چالش بانک های بنگاهدار برای اقتصاد

 بیست و ششمین همایش شرکت های برتر ایران به همت 
سازمان مدیریت صنعتی در راستای معرفی و شناخت 5۰۰ 
شرکت برتر ایران در مرکز همایش های بین المللی صدا و سیما 
برگزار شد. در این همایش که با حضور وزرای امور اقتصادی 
و دارایی و صنعت، معدن و تجارت به عنوان مهمانان ویژه و 
مدیران شرکت های صنعتی بزرگ کشور برگزار شد، 5۰۰ شرکت 
برتر کشور با شاخصه اصلی ارزیابی در فروش معرفی شدند.

در این همایش شرکت نفت ستاره خلیج فارس با درخشش 
به عنوان شرکت نخست فروش در میان شرکت های ایران 
اسلامی معرفی شد. همچنین در ارزیابی شاخصه های 
صادرات نیز این مجموعه عظیم نفتی کشور توانست در 
شرایطی که طی سال گذشته مستقیماً از سوی استکبار 
جهانی تحت تحریم قرار گرفت با شگفتی سازی به رتبه 5 
دست یابد و در شاخصه ارزش افزوده نیز رتبه 7 کشور را 

کسب کند.

 نفت ستاره خلیج فارس 40 درصد بنزین کشور را 

تولید می کند
ضمن  فارس  خلیج  ستاره  نفت  شرکت  مدیرعامل   
قدردانی از کارکنان متعهد بزرگ ترین پالایشگاه میعانات 
گازی جهان در خصوص کسب این افتخارات ارزشمند، 
اظهار کرد: با اعمال تغییرات عملیاتی در پالایشگاه در این 
مدت میزان تولید و تحویل بنزین و اجزای بنزینی افزایش 
چشمگیری داشته است .وی ادامه داد: از دیگر عوامل موثر 
در درخشش فروش و صادرات فرآورده های این پالایشگاه که 
با برنامه ریزی های متخصصان جوان پالایشگاه ستاره خلیج 
ک در سال  فارس صورت گرفته است، رکوردزنی افزایش خورا
کنون بی سابقه  گذشته بود که از ابتدای راه اندازی پالایشگاه تا
بوده است. جعفرپور همچنین ضمن ارائه توضیحاتی در 
خصوص دستاوردهای این شرکت در زمینه تولید و فرآوری 
میعانات گازی و بنزین، گفت: شرکت نفت ستاره خلیج فارس 

بزرگترین پالایشگاه میعانات گازی جهان و بزرگترین تولید 
ک  کننده بنزین کشور است. این پالایشگاه با استفاده از خورا
میعانات گازی که ترکیبات بنزینی زیادی دارد، می تواند بنزین 
با کیفیت بالا تولید کند. وی افزود: در حال حاضر شرکت نفت 
ستاره خلیج فارس 4۰ درصد بنزین کشور را تولید می کند و 

قصد دارد این میزان را افزایش دهد.
 رشد ۶2 درصدی در درآمد عملیاتی

 جعفرپور اظهار داشت: در رتبه بندی سال گذشته، شرکت 
نفت ستاره خلیج فارس با درآمد عملیاتی ۲4۰ هزار میلیارد 
تومان، مقام دوم را پس از هلدینگ خلیج فارس که ۲7۰ هزار 
میلیارد تومان درآمد داشت، به خود اختصاص داد. وی در 
ادامه گفت: امسال، با رشد ۶۲ درصدی در درآمد عملیاتی، 
این شرکت با 4۰۰ هزار میلیارد تومان درآمد، به مقام اول 
رسید. مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس عوامل این 
موفقیت را رشد تولید، تنوع محصولات، تبدیل مواد خام 
و اجزای بنزینی به بنزین نهایی و جلوگیری از خام فروشی 
عنوان کرد. وی گفت: شرکت نفت ستاره خلیج فارس در 
سال 14۰1 بیشترین میزان رشد تولید را داشت و رکورد تولید 

پالایشگاه را به ثبت رساند.
 رشد در تصفیه و کیفی سازی فرآورده های نفتی

 جعفرپور همچنین از رشد شرکت در زمینه تصفیه و 
کیفی سازی فرآورده های نفتی خبر داد و گفت: سال گذشته با 
تغییراتی که انجام شد، توانستیم حدود یکصد هزار بشکه به 
ظرفیت کیفی سازی انواع فرآورده ها اضافه کنیم.وی از طرح 
ک با استفاده از گاز های مازاد هیدروژن نیز  احداث آمونیا
برای تولید پتروشیمی ها خبر داد و گفت: این طرح با حضور 
ریاست محترم جمهور در بهمن ماه کلنگ زنی و به زودی 

فرایند پتروپالایش انجام خواهد شد.

ح کرد؛ مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس در بیست و ششمین همایش شرکت های برتر ایران مطر

 درخشش فروش و صادرات نفت ستاره خلیج فارس با برنامه ریزی های متخصصان جوان



روسیه  ملی  امنیت  شورای  نایب رئیس   
با بیان اینکه شکل گیری جهان چندقطبی 
وضعیت  از  انتقال  گفت:  اما  شده،  شروع 
کنونی به جهان چندقطبی، سریع و ساده 
نخواهد بود. »دیمیتری مدودف« نایب رئیس 
شورای امنیت ملی فدراسیون روسیه درباره 
افزایش بی ثباتی و آشفتگی در عرصه جهانی 
هشدار داد. مدودف در دیدار با نمایندگان 
احزاب سیاسی »اتحادیه کشورهای جنوب 
مثبت  پویایی  اینکه  بیان  با  آسیا«  شرق 
تعامل بین روسیه و آسه آن کاهش نمی یابد، 
به  متعهد  حتی  دوطرف  اظهارداشت:« 
تقویت بیش از پیش روابط هستند. به نوشته 

داد:  توضیح  وی  »اسپوتنیک«،  خبرگزاری 
عرصه  در  آشفتگی  که  هستیم  متوجه  »ما 
جهانی و بین المللی، واقعا در حال افزایش 
است. اما در عین حال، پویایی مثبت تعامل 
ما کاهش نمی یابد و این بر اساس همخوانی 
مواضع در مورد مشکلات جهانی و منطقه ای 
است.« رئیس جمهور سابق روسیه تصریح 
کرد: »مهم است که روسیه و آسه آن هر دو در 
جهت تقویت بیشتر این روابط عمل کنند. ما 
متعهد به گسترش همکاری های غیرسیاسی و 
تمام عیار در انجمن های تشکیل شده توسط 
اتحادیه هستیم.« طبق این گزارش، مدودف 
کید بر توجه زیاد روسیه به افزایش  ضمن تا

کشورهای جنوب شرق آسیا،  همکاری ها با 
ادامه داد: »آن منطقه به طور فزاینده ای نقش 
فعال و خلاقانه ای در شکل گیری معماری 
جدید روابط بین الملل ایفا می کند.« وی با 
بیان اینکه همکاری روسیه با ۱۰ کشور عضو 
آسه آن در حال گسترش است که مطمئنا به 
کز جهان چندقطبی تبدیل می شود،  یکی از مرا
گفت که انتقال از جهان کنونی به یک جهان 
چندقطبی، سریع و ساده نخواهد بود.  به 
نوشته اسپوتنیک، این مقام روس با بیان اینکه 
شده،  شروع  چندقطبی  جهان  شکل گیری 
افزود: »مأموریت ما نیز این است که به آن 
سرعت بیشینه ای ببخشیم.« مدودف پیش 
از این نیز گفته بود که از زمان بحران موشکی 
کوبا، تهدید وقوع درگیری مستقیم با ناتو، که 
می تواند منجر به جنگ جهانی سوم بشود، 

کنون به این مقدار واقعی نبوده است.  تا
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خبــــر
هشدار جدی کرملین به غرب

گر  ا که  کرده  تهدید  را  غرب  روسیه   
برای  را  مسکو  شده   مسدود  دارایی های 
کمک به اوکراین استفاده کند، این اقدام را 
به اندازه ارزش همان دارایی ها تلافی می کند. 
روسیه در جریان یک موضع گیری هشدار 
گر غرب دارایی های مسدود  داده است که ا
کشور را جهت ارائه به بازسازی  شده این 
و کمک به اوکراین مصادر کند، این اقدام 
کرد. غرب  را به همین شیوه تلافی خواهد 
در تاریخ فوریه سال ۲۰۲۲ تحت تاثیر جنگ 
اوکراین و روسیه نزدیک به ۳۰۰ میلیارد دلار 
را  کشور  این  بانک مرکزی  دارایی های  از 
کنون رهبران گروه G7 قصد  توقیف کرد و ا
دارند در مورد نحوه مصادره قانونی این 
دارایی ها جهت تامین مالی مورد نیاز برای 
بازسازی اوکراین با یکدیگر بحث و گفت وگو 
کنند. تصمیم اتخاذ شده از سوی کشورهای 
غربی، مقامات روسیه را به شدت خشمگین 
کرده است و آنها به غرب هشدار داده اند 
در صورت انجام این اقدام به اندازه همان 
دارایی مصادره شده به این کشورها ضرر وارد 
کرده و این اقدامشان را تلافی خواهد کرد. در 
همین رابطه »دیمیتری پسکوف« سخنگوی 
کرملین عنوان کرده است که روسیه فهرستی 
از دارایی های خارجی کشورهای غربی دارد 
کشورها بخواهند دارایی های  گر این  که ا
این کشور را مصادره کنند، روسیه نیز بری 
تلافی همه آنها را توقیف می کند. مسکو حتی 
را  توقیف دارایی های روسیه  برای  اقدام 
« از سوی غرب عنوان  نوعی »سرقت آشکار
ح شده،  گزارشات مطر کرده است. بنا به 
اتحادیه اروپا، کشورهای عضو G7 استرالیا و 
سوئیس مجموعا ۲88 میلیارد دلار تا پایان 
سال ۲۰۲۲ در اقتصاد روسیه سرمایه گذاری 
مستقیم کرده اند. جدا از موارد مطرح شده، 
نگرانی های بین المللی دیگری هم در مورد 
قانونی بودن اقدام برای توقیف دارایی های 
مسدود شده روسیه وجود دارد. برخی از 
کارشناسان حقوقی و روابط خارجی بر این 
می تواند  اقدامی  چنین  که  هستند  باور 
کند  تضعیف  را  بین المللی  مالی  سیستم 
ضمن اینکه اعتماد به دلار آمریکا و یورو را از 
سوی کشورهای مختلف به عنوان ارزهای با 
اعتبار جهت ذخیره دارایی  های این کشورها 

از بین ببرد.

 وزیر دفاع آلمان:
 آلمان باید خود را برای جنگ با روسیه 

آماده کند
 وزیر دفاع آلمان با ادعای اینکه طی سال های آینده 
کید  سطح تنش بین برلین و مسکو افزایش خواهد یافت تأ
کرد که این کشور باید خود را برای رویارویی نظامی با روسیه 
آماده کند. به گزارش اسپوتنیک، »بوریس پیستوریوس« 
اعلام کرد که این کشور باید خود را برای درگیری نظامی با 
روسیه آماده کند. وزیر دفاع آلمان در گفت وگو با شبکه 
تلویزیونی »ZDF«  گفت: برلین باید خطر درگیری نظامی 
با روسیه را تشخیص دهد، بنابراین نیاز است که آلمان 
خود را مسلح کند. وی افزود: ما باید این احتمال را در نظر 
بگیریم و وقتی چیزی را به حساب می آوریم، باید خود را 
برای خطری که ناشناخته است، آماده کنیم، خواه این 
خ داهد یا نه. لازم است خود را برای این احتمال  خطر ر
کنون  مسلح کنیم - این دقیقا همان کاری است که ما ا
به همراه متحدان ناتو خود انجام می دهیم. پیستوریوس 
ادامه داد: برای این منظور باید یک تیپ نیروی نظامی 
آلمانی در منطقه بالتیک حضور داشته باشد که به گفته 
وی تا سال ۲۰۲7 کاملا آماده رزم« خواهد بود. وی همچنین 
گفت: کارشناسان نظامی روی یک دوره چند ساله حساب 
کار را انجام دهد. اینها  که روسیه بتواند این  می کنند 
تخمین و برآورد هستند- هیچکس با اطمینان نمی داند. 
این زمان یک دوره سه تا پنج سال آینده است- ما باید 

فعالانه از آن برای مسلح کردن خود استفاده کنیم.

ترامپ: 
جلوی جنگ جهانی سوم را خواهم گرفت!

 رئیس جمهور آمریکا  گفت: باور دارم در صورت پیروزی 
در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴، قادر به جلوگیری 
از وقوع جنگ جهانی سوم خواهم بود. به گزارش تاس، 
گر در انتخابات نوامبر  دونالد ترامپ، مدعی است که ا
پیروزی شود و برای بار دوم به کاخ سفید برود، قادر است 
از وقوع جنگ جهانی سوم جلوگیری کند. ترامپ در جمع 
گفت: جلوی جنگ جهانی سوم را خواهم  حامیانش 
گر اوایل سال ۲۰۲۲  گرفت. وی همچنین با اشاره به اینکه ا
همچنان رئیس جمهور آمریکا بود، مانع درگرفتن جنگ 
گر به کاخ سفید  بین روسیه و اوکراین می شد، افزود که ا
برود، بین این دو کشور صلح برقرار خواهد کرد. وی اضافه 
کرد: این واقعیت که آمریکا در آن برهه رئیس جمهوری 
ضعیف داشت، هرگونه احتمال پیشگیری از جنگ در 
اوکراین و همچنین نوار غزه را غیرممکن کرده بود. ترامپ 
پیش از این، جو بایدن، را بدترین رئیس جمهور تاریخ این 
کشور خوانده بود. شصتمین انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا سه شنبه، پنجم نوامبر ۲۰۲۴)۱۵ آبان ۱۴۰۳(، برگزار 
خواهد شد. بایدن برای تداوم حضور در کاخ سفید برای 
، کارزار انتخاباتی خود را ۲۵ آوریل ۲۰۲۳  چهار سال دیگر
رسما راه اندازی کرد. ترامپ نیز برای بازگشت به کاخ سفید 

در نوامبر ۲۰۲۲ وارد کارزار انتخاباتی شد.

دیمیتری مدودف: 

  آشفتگی در عرصه جهانی رو به افزایش است

کمیته منتخب  گزارش داد  کس نیوز    فا
ششم ژانویه در دور قبلی مجلس نمایندگان 
آمریکا، در آستانه تحویل مجلس به نامزدهای 
از  انتخابات میان دوره ای، بیش  پیروز در 
گزارش  به  کرده است.  را معدوم  فایل   ۱۰۰
ایسنا، زیرکمیته نظارت مجلس نمایندگان 
ایالات متحده با رهبری »بری لودرمیلک« از 
حزب جمهوری خواه، در حال انجام تحقیقات 
درباره وقایع ششم ژانویه ۲۰۲۱ است. این هیأت 
در حال بررسی اختلال های امنیتی در آن روز 

کمیته منتخب  و همچنین ارزیابی عملکرد 
مجلس قبلی در تحقیق درباره ششم ژانویه 
کس نیوز گفت:  است. لودرمیلک پیش تر به فا
با حمایت مضاعف رئیس مجلس نمایندگان 
این  به  آمریکا و تخصیص بودجه مضاعف 
کمیته، تحقیقات وارد مرحله جدیدی شده 
 است. بر اساس قوانین مجلس نمایندگان 
رهبری  با  این مجلس  قبلی  کمیته  آمریکا، 
»بنی تامسون« نماینده دموکرات آمریکایی 
باید تمام یافته ها و اسناد خود را به کمیته 
کثریت  جدید تحویل می داد که حالا توسط ا
جمهوری خواه این مجلس اداره می شود. 
گاه گفتند که تامسون قرار بود چهار  منابع آ
ترابایت داده به لودرمیلک تحویل دهد، اما 
در نهایت حجم اطلاعاتی که به کمیته جدید 
تحویل داده شد، حدود ۲ ترابایت بود. کمیته 

متخصص  چند  لودرمیلک  رهبری  تحت 
جرم شناسی دیجیتال استخدام کرده و از آنان 
خواست تا دریابند چه اطلاعاتی مخفی مانده 
است. نتایج این تحقیق نشان داده است که 
۱۱7 فایل رمزگذاری و حذف شده اند. برخی 
که این فایل ها در یکم  کردند  منابع اعلام 
ژانویه ۲۰۲۳ معدوم شده اند؛ یعنی تنها چند 
روز پیش از موعد انتقال فایل ها به کمیته 
جدید. حال کمیته جدید مجلس نمایندگان 
آمریکا به کمک این متخصصان ۱۱7 فایل را 
به اصطلاح ریکاوری کرده و خواستار دریافت 
رمز عبور فایل های رمزگذاری شده و همچنین 
توضیحات تامسون در این باره است. کمیته 
سابق مجلس نمایندگان آمریکا برای حوادث 
ششم ژانویه، سال گذشته در گزارش نهایی 
خود درباره عوامل حمله به ساختمان کنگره 

رئیس جمهور  ترامپ«  »دونالد   ، کشور این 
سابق آمریکا را به طراحی »یک نقشه چندلایه 
برای ابطال نتیجه انتخابات ریاست جمهوری 
گزارش آمده بود:  کرد. در این  ۲۰۲۰« متهم 
نفر  یک  انویه  ژ ششم  وقایع  اصلی  »دلیل 
دونالد  آمریکا،  پیشین  رئیس جمهور  بود: 
گر  ا کردند.  از او پیروی  که بسیاری  ترامپ 
انویه  ترامپ نبود، هیچیک از وقایع ششم ژ
اتفاق نمی افتاد.« ترامپ که در انتخابات ۲۰۲۰ 
آمریکا در برابر جو بایدن، نماینده وقت حزب 
دموکرات و رئیس جمهور کنونی آمریکا شکست 
انویه ۲۰۲۱ از هوادارانش  خورد، در ششم ژ
خواست به کنگره سرازیر شده و اجازه ندهند 
تا نتیجه این انتخابات در کنگره تایید شود. او 
مدعی وقوع تقلب در انتخابات ۲۰۲۰ شده بود و 

هنوز هم بر باور خود پافشاری می کند.

افشای مخفی کاری 
دموکرات ها درباره 
حمله به کنگره

جوزف بورل:

رویکرد اروپا درباره جنگ اوکراین باید تغییر کند
  مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا اعلام کرد: کشورهای این اتحادیه 
در طول جنگ اوکراین با روسیه نزدیک 
۴۰ هزار نظامی اوکراینی را آموزش  به 
دادند. به گزارش تاس، »جوزف بورل« با 
انتشار یادداشتی در روزنامه اسپانیایی 
و  وپا  ار اتحادیه  گفت:  »ال پائیس« 
کشورهای عضو آن در طول  ماه های 
وسیه، به  گذشته در جنگ اوکراین با ر
ارزش ۳۰ میلیارد یورو مهمات و سلاح را 
در اختیار کی یف قرار داده و افزون بر این 

نزدیک به ۴۰ نظامی اوکراینی را آموزش 
داده است. وی افزود: اتحادیه اروپا و 
کشورهای عضو آن حمایت اقتصادی، 
بشردوستانه و نظامی بی سابقه ای را 
کرده اند و مهمات و تسلیحات  ارائه 
و را به  زش تقریبا ۳۰ میلیارد یور به ار
اوکراین ارائه کرده و تقریبا ۴۰ هزار سرباز 
اوکراینی را در قلمرو اتحادیه آموزش 
ل جنگ اوکراین  داده اند. به گفته بور
»اتحاد ترانس آتلانتیک« را تقویت کرد. 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 

ادامه داد: با این حال، ما اغلب برای 
تحویل تسلیحات لازم به اوکراین بسیار 
کند بوده ایم و تنها زمانی عمل کرده ایم 
می تواند  وسیه  ر می رسید  به نظر  که 
به جلو حرکت کند. با نگاهی به آینده، 
یم. ما  ویکرد نیاز دار ما به یک تغییر ر
باید از حمایت از اوکراین »تا زمانی که 
که  کاری  لازم است« به تعهد به »هر 
است«  نیاز  پیروزی  به  رسیدن  برای 
حرکت کنیم. ویکتور اوربان، نخست وزیر 
مجارستان، در آخرین اجلاس سران 

که از ۱۴ تا  وپا در بروکسل  اتحادیه ار
شد،  برگزار  بروکسل  در  دسامبر   ۱۵
بودجه  پیشنهادی  اصلاحیه های 
۲۰۲۴-۲۰۲۷ اتحادیه اروپا را که ۵۰ میلیارد 
قرار می داد،  اوکراین  و در اختیار  یور
مسدود کرد. مجارستان پیشنهاد کرد 
کنترل  که به طور تدریجی، سالانه و با 
ج، به کی ف کمک مالی  دقیق بر مخار
ارائه کند. بوداپست همچنین خواستار 
ج از بودجه  استفاده از منابع مالی خار

به جای گرفتن وام های مشترک شد.
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ح ده ماده ای اتحادیه اروپا به نتیجه می رسد؟ طر

قاره سبز در برابر اسرائیل!
روسای دستگاه های دیپلماسی اتحادیه اروپا در آستانه 
برگزاری نشست ماهانه شورای وزیران، جلسه ای که قرار است 
در آن با حضور تعدادی از دیپلمات های ارشد کشورهای 
عربی و همچنین رژیم صهیونیستی درباره جنگ در غزه 
بحث شود، بر لزوم تحقق راه حل دو دولتی و ضرورت تحریم 
کید کردند. پس  شهرک نشینان افراطی در کرانه باختری تا
کشور فلسطینی از سوی  از رد درخواست ها برای تشکیل 
بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی، قرار بر این 
شد که ۲7 وزیر خارجه اتحادیه اروپا روز دوشنبه با همتایان 
گانه دیدارهای  خود از رژیم اشغالگر و فلسطین به صورت جدا
خود را داشته باشند. ابتدا وزرای خارجه اتحادیه اروپا با 
»یسرائیل کاتس« وزیر خارجه رژیم صهیونیستی و سپس با 
»ریاض المالکی« وزیر خارجه دولت تشکیلات خودگردان 
کرد. انتظار نمی رود  فلسطین، به تنهایی ملاقات خواهند 
کاتس و المالکی مستقیماً با هم دیداری داشته باشند. طبق 
این گزارش، کاتس و المالکی همچنین روز دوشنبه در نشست 
شورای روابط خارجی اتحادیه اروپا در بروکسل به صورت 
کرد. وزیران خارجه عربستان  گانه سخنرانی خواهند  جدا
سعودی، اردن، مصر و دبیرکل اتحادیه عرب نیز در این نشست 
حضور خواهند داشت. علاوه بر این، »جوزپ بورل« مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا، برنامه ۱۰ ماده ای را برای صلح 
میان صهیونیست ها و فلسطینیان ارائه خواهد کرد. یکشنبه 
« انگلیس به نقل از مقامات اروپایی  روزنامه »فایننشال تایمز
نوشته بود اتحادیه اروپا از اعضای خود می خواهد در صورتی 
که »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی به رد 
یک کشور فلسطینی ادامه دهد، این رژیم را مجازات کنند. 
این روزنامه انگلیسی نوشت: این پیشنهاد نشان دهنده 
ح راه حل دو دولتی از  خشم اعضای اتحادیه به دلیل رد طر
سوی اسرائیل است. البته، رئیس دستگاه دیپلماسی فرانسه 
هم اظهارات نخست وزیر رژیم صهیونیستی در مخالفت با 
ایجاد فلسطین را نگران کننده خواند و ابراز امیدواری کرد 
کرانه باختری  که تحریم ها علیه شهرک نشینان افراطی در 

اعمال شود.

کید بر راه حل دو دولتی    تا
مسئول  ل،  بور جوزپ  اروپا  اتحادیه  نشست  از  پیش 
سیاست خارجی این اتحادیه )اروپا( که ریاست شورا را برعهده 
دارد از ارائه نقشه راهی در نشست دیروز سخن گفت که قرار 
است مسیر رسیدن به صلح در منطقه را روشن کند. او به 
خبرنگاران گفت: این نقشه راه درباره روند سازش نیست. به 
نظرم باید صحبت درباره این را متوقف کنیم و به طور جدی 
درباره روند راه حل دو دولتی بحث کنیم. وی با بیان اینکه 
صلح می تواند معانی مختلفی داشته باشد افزود: ما باید 
درمورد راه حل دو دولتی بحث کنیم. از این پس من درباره 
روند سازش صحبت نخواهم کرد و روی راه حل دو دولتی 
متمرکز خواهم بود. مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با 
اشاره به دیپلمات های مهمان در جلسه روز دوشنبه تصریح 
کرد که موانع تحقق راه حل دو دولتی باید از طریق گفت وگو 
رفع شود. این روند، به گفته او از سوی سازمان ملل متحد 
تائید شده و جامعه جهانی آن را پذیرفته است. او با ادبیات 
تندی از کشتار مردم بی دفاع و مظلوم فلسطین انتقاد و 
تصریح کرد که روش تل آویو برای مبارزه با حماس مناسب 
ل با اشاره به حضور  نیست و منجر به صلح نمی شود.  بور
وزرای امور خارجه تعدادی از کشورهای عربی و همچنین 
رژیم صهیونیستی در نشست شورای وزیران، تصریح کرد که 
موانع تحقق راه حل دو دولتی باید از طریق گفت وگو رفع شود. 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با بیان اینکه مناقشه 
میان فلسطین و اسرائیل راه حل نظامی ندارد تصریح کرد که 
این اتحادیه در مورد تحقق آنچه راه حل دو دولتی نامیده 
می شود جدی است. خبرگزاری رویترز درباره اظهارات بورل 
پیش از نشست گزارش داد که او در جمع خبرنگاران گفت: 
ما باید مباحثات درباره برنامه های مشخصی در راستای راه 
حل دو دولت را شروع کنیم. این روند، به گفته او از سوی 
سازمان ملل متحد تائید شده و جامعه جهانی آن را پذیرفته 
گر اسرائیل این راه حل را نمی پذیرند باید  است. »بنابراین ا
بحث کنیم و ببینیم چه راه حل دیگری مدنظرشان است. 
اینکه فلسطینیان وادار به کوچ اجباری شوند؟ یا آن ها را 

قتل عام کنند؟«

کرات غیرمستقیم     ازسرگیری مذا
درپی تشدید تظاهرات خانواده های اسرای صهیونیست، 
منابع رسانه ای عبری زبان از تلاش مقامات رژیم اشغالگر برای 
کرات غیرمستقیم تبادل اسرا با جنبش حماس  ازسرگیری مذا
، مصر و آمریکا در این باره پرده برداشتند.  ح های قطر و طر
طبق گزارش شبکه ۱۲ رژیم صهیونیستی، این رژیم در حال 
که مرحله به مرحله  تلاش برای رسیدن به توافقی است 
اجرا می شود و در مرحله نخست یک تبادل انسانی انجام 
خواهد شد و تعداد زیادی از اسرای فلسطینی آزاد می شوند 
و سپس کابینه رژیم اشغالگر با چند روز آتش بس و اجازه ورود 
کمک های بشردوستانه به غزه موافقت خواهد کرد. مقامات 
تل آویو معتقدند که پس از این مرحله ممکن است شرایط 
میدانی به گونه ای شود که رژیم صهیونیستی به اهداف جنگ 
دست یابد تا برای توقف آن و رفتن به مرحله بعد مشکلی پیش 
گیر تبادل اسرا طبق  نیاید، مرحله ای که شامل یک معامله فرا
اصل همه در مقابل همه می شود. وبگاه »Ynet« به نقل از 
یک مقام صهیونیست نوشت که برخلاف اظهارات بنیامین 
نتانیاهو نخست وزیر رژیم اشغالگر »فرصتی برای پیشرفت 
به سوی توافق با توجه به تلاش های جدی قطر و آمریکا به 
منظور یافتن فرمول هایی برای حل و فصل این مساله وجود 
دارد.« این وبگاه به نقل از یک مقام دیگر نوشت: تلاش هایی 
برای توسعه طرح قطر و دستیابی به توافق بر اساس آن وجود 
کنون موفقیت آمیز نبوده است. پیش از این منابع  دارد، اما تا
خبری از سفر برنامه ریزی شده »برت مک گورک« مشاور ارشد 
کرات  رئیس جمهور آمریکا به مصر و قطر به منظور انجام مذا
اسرای  و  غزه  علیه  صهیونیستی  رژیم  جنگ  درخصوص 
کسیوس گزارش  صهیونیست خبر داده  بودند. وبگاه آمریکایی آ
داد که سفر مشاور ارشد جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در 
خاورمیانه به مصر و قطر بیانگر تلاش جدید دولت بایدن برای 

دستیابی به توافق آزادی اسرای صهیونیست است. 

نگــــره

موهبت انتخاباتی فساد دبش

خ داده در چای دبش و  در مورد فساد ر
تغییر نگاه مردم به دولت آقای رئیسی که 
فسادزدایی را سرلوحه کار قرار داده باید 
دادن  پیوند  انتخابات  آستانه  در  گفت 
تخلفات کشف شده با عملکرد دولت و تاثیر 
این فساد برمیزان رضایتمندی مردم و تراز 
حضور آنها در پای صندوق های رای نه 
تنها خیلی به مصالح ملی نیست بلکه تاثیر 
سوء دارد.خوشبختانه در ساختار کشور 
اهتمام جدی برای مبارزه با فساد وجود 
دارد ولی بعضی به گونه ای تلاش می کنند 
تا یک ملاحظه کاری هایی در این زمینه به 
گر ما غیر منطقی عمل کنیم  وجود بیاید. ا
و بحث کشف فساد را با سرخوردگی مردم 
پیوند بزنیم و آن را مقارن با ناامیدی مردم 
بدانیم ،براساس مصالح ملی این اقدام 
مناسبی نیست ونهایتا جامعه را به سویی 
گر موارد  سوق می دهد که از این به بعد ا
تخلفی توسط نهادهای نظارتی کشف شد 
آن را به اطلاع مردم نرسانند . در هر حال به 
لحاظ رسانه ای نباید اینها را به سویی سوق 
که منجر  کاری  که یک نوع مخفی  دهیم 
به عدم اطلاع جامعه بشود صورت گیرد. 
اینکه ساختار می آید و در آستانه انتخابات 
کند را باید  فساد کشف شده را بیان می 
مغتنم بشماریم و نگوییم مردم از این نوع 
مفاسد سرخورده می شوند و در انتخابات 
شرکت نمی کنند.در حالی که مردم باید 
به این مسئله امیدوار باشند که ساختار 
گر ساختارها را  با فساد مبارزه می کند و ا
تقویت کنند مبارزه با فساد تقویت خواهد 
شد. فساد در همه جوامع وجود دارد و در 
نظام همه کسانی که حتی سابقه حکومت 
مفاسد  دارند  هم  طولانی  بسیار  داری 
بنیادی وجود دارد ولی در آنجا شبکه های 
سرمایه داری راهکارهایی پیدا کرده اند 
که بتوانند آن فساد را در حیاط خلوت ها 
انجام دهند.مثلا جزایری وحود دارد که 
آنها در این جزایر قوانین خود را کاملا دور 
آمیزی  فاجعه  خیلی  مفاسد  و  می زنند 
را دنبال می کنند .من اصلا نمی خواهم 
در مقام مقایسه بربیایم اما می خواهم 
یگویم که وقتی به این بحث می پردازیم 
که در  به این قضیه دقت داشته باشیم 
نهایت امر منجر به تقویت ساختار شود و 
تقویت ساختار هم جز از طریق انتخابات 
گاه جامعه صورت نخواهد کرفت. دولت  آ
سیزدهم که با شعار فسادزدایی روی کار 
آمده تلاش کرد بخشی عمده فساد چای 
»دبش« را گردن دولت قبل بیندازد ولی 
قوه قضایئه، بلافاصله، وارد عمل شد و 
کید کرد، اینطور نیست و بخش عمده  تا
مسئولیت وقوع این فساد، گردن همین 
گر دولت ها  دولت است. این، یعنی حتی ا
اراده کنند، یک مسئله را متفاوت به اطلاع 
مردم برسانند، ساختار اجازه نمی دهد و 
آن را اصلاح می کند، چنین رویکردی، یک 
موهبت و امتیاز مثبت برای جامعه ماست. 
در نهایت باید بپذیریم، در مبارزه با فساد، 
هیچ مصلحت و ملاحظه ای وجود ندارد 
و حتی در آستانه انتخابات که به حسب 
ظاهر باید ملاحظات بیشتری را رعایت 
کرد، مبارزه با فساد با مصلحت، گره نخورد  
تا جایی که هم قوه مجریه می گوید یک 
خ داده است و هم قوه قضاییه ،  فسادی ر
پیگیری و شفاف سازی شایسته ای داشت.

   چرا مجلس به صورت جدی به موضوع فساد چای 
دبش ورود نکرد؟

مسائلی درباره تخلف در وزارت جهاد کشاورزی از سال۱۴۰۱ 
ح بود. از یک طرف موضوع خرید شب عید سازمان  مطر
تعاونی روستایی وجود داشت و از سوی دیگر نیز موضوع واریز 
وجه از سوی کشاورزان و دامداران برای خرید نهاده های دامی 
وجود داشت در حالی که اصلا نهاده دامی در کار نبود.در واقع 
نهاده های دامی وارد کشور نشده بود اما وجوهی را از مردم 
دریافت کرده بودند.پس از آن نیز موضوع فساد چای دبش 
ح شد که براساس مکاتباتی که تجار و مدیران صنایع  مطر
بسته بندی با مجلس انجام دادند و مجلس در جریان قضایا 
قرار گرفته بود. در چنین شرایطی بود که نمایندگان مجلس 

تصمیم به استیضاح وزیر جهاد کشاورزی گرفته بودند.

   در این مقطع زمانی سازمان بازرسی به موضوع ورود 
کرده بود؟

بله؛ سازمان بازرسی به مسأله ورود کرده بود هنوز نتایج 
به نمایندگان اعلام نشده بود.حتی ویدئویی نیز در این 
زمینه مبنی بر گزارش رئیس سازمان بازرسی به رئیس قوه 
قضائیه درباره نهاده های دامی که هزینه آن از مردم دریافت 
شده اما هنوز وارد کشور هم نشده است.پس از این بود که 
ح شد. به همین دلیل نیز در  موضوع چای دبش هم مطر
شرایط کنونی سوال مهم این است که اقدامات دولت برای 
مقابله با این مفسده چه بوده است؟آیا دولت تنها به کناره 
گیری و استعفای ساداتی نژاد و برخی از مدیران این وزارتخانه 
کفایت خواهد کرد و یا اینکه برنامه دیگری دارد؟نکته دیگر 
اینکه به دلیل اینکه میزان فساد در ماجرای چای دبش بالا 
کمه  کم قضایی محا بوده کسانی که متولی بودند باید در محا
شوند و به تخلفات آنها رسیدگی شود.دولت عنوان می کند 
که در این زمینه۶۰ مدیر متخلف برکنار شده و به قوه قضائیه 
معرفی شده اند. این در حالی است که قوه قضائیه عنوان 
می کند کسی به ما معرفی نشده است.نکته دیگری که در این 
گر دولت با متخفلین برخورد  زمینه وجود دارد این است که ا
کرده باید به مردم گزارش بدهد که چه کسانی در معرض 
فساد قرار داشته اند.نگرش اقتصادی که امروز وجود دارد و 
در دولت های دیگر هم وجود داشته صحیح نیست و باید 
تغییر کند تا ما بتوانیم با فسادهای اقتصادی به صورت ریشه 
کنون رخ  ای برخورد کنیم.این در حالی است که این اتفاق تا

نداده است.

   عدم برخورد جدی به مسببان فساد چای دبش 
باعث نمی شود روند فساد اقتصادی همچنان در کشور 
وجود داشته باشد و در آینده شاهد فسادهای دیگری 

باشیم؟
دولت باید درباره نقشی که آقای ساداتی نژاد در فساد چای 
دبش داشته به مردم گزارش بدهد که چه تخلفاتی و توسط 
چه کسانی صورت گرفته است.براساس گزارش بانک مرکزی 
در این ماجرا تخلف صورت گرفته و بانک مرکزی درخواست 
می کند که ثبت سفارش در این زمینه متوقف شود و اقدامات 

پیگیرانه صورت بگیرد. گزارشی که بانک مرکزی در این زمینه 
ارائه کرده خطاب به وزارت جهاد کشاورزی است.در چنین 
شرایطی دولت که مدعی مبارزه با فساد است باید با توجه به 
نشانه هایی که وجود دارد در این زمینه شفاف سازی کند و به 
مردم گزارش بدهد. باید مشخص شود که با وجود نشانه هایی 
که وجود داشته چرا زنجیزه فساد همچنان ادامه داشته و در 

نهایت به چای دبش رسیده است.
گر این اتفاق رخ ندهد این احتمال  این در حالی است که ا

وجود دارد که در آینده فسادهای دیگری نیز بروز کند.

یا  و  وزارتخانه  آیا  زی  کشاور به جز وزارت جهاد     
نهادهای دیگری نیز در مظان اتهام فساد اقتصادی 

نمایندگان مجلس قرار دارند؟
مسأله فساد چای دبش تنها به وزارت جهاد کشاورزی باز 
نمی گردد و بلکه بانک مرکزی وسازمان غذا و دارو نیز بایدمورد 
بررسی قرار بگیرند. به هر حال در این ماجرا چایی که بی 
ج  مصرف بوده و از کیفیت لازم برخوردار نبوده از کشور خار
شده و به عنوان چای ۱۲ دلاری وارد کشور شده است. در 
چنین شرایطی شرکت چای دبش نیز مدعی است تعهدات 
ارزی خود را انجام داده است. آنچه مشخص است این است 
که فساد اقتصادی تنها مختص به وزارت جهاد کشاروزی 

نیست و در نهادهای دیگر نیز وجود دارد.

   چه نهادهای دیگر ممکن است با این فساد اقتصادی 
درگیر باشند؟

گمرگ،وزارت بهداشت و درمان،سازمان غذاو و دارو و 
سازمان استاندارد از جمله نهادهایی هستند که در این 
موضوع باید نقش آنها مشخص شود.تا زمانی که ارز ترجیحی 
در کشور وجود دارد بستری برای فساد در کشور وجود دارد.
در چنین شرایطی باید انتظار داشت در هر موضوعی که به 
ارز ترجیحی ارتباط پیدا می کند فساد ایجاد شود.همه این 
اتفاقات نیز به دلیل این است که دولت به دنبال این است 
کالای ارزان قیمت به دست مردم برسد.این در حالی است که 
مردم هیچ گاه در سفره های خود این ارزانی را حس نمی کنند.
دلیل این موضوع نیز این است که ابزار کنترلی در این زمینه 
وجود ندارد و آنچه دولت به دنبال آن است در عمل محقق 
کنترل کردن نیز دارای شیوه های مدرنی است و  نمی شود.
شیوه های قدیمی پاسخگو نیست. اینکه برای یک ناظر یک 
ناظر دیگر گذاشته شود و این وضعیت تا رده های بالا وجود 
داشته باشد نه امکان پذیر است و به این مشکل را حل می 
کند.چه تضمینی وجود دارد که کسی که ارز ترجیحی دریافت 
می کند که کالایی را وارد کند و به صورت ارزان در اختیار مردم 
قرار بدهد این کار را انجام ندهد و در این مسیر سودجویی 
که این وضعیت مشخص نیست و حالت  نکند؟ هنگامی 
مبهمی دارد می بایست انتظار داشت فساد در نقاط دیگری 
نیز وجود داشته باشد که در آینده خود را نشان بدهد.این 
وضعیت در فولاد مبارکه نیز وجود داشته و من مطمئن هستم 
گر درباره وضعیت بانک های خصوصی در کشور تحقیقات  ا
کنون افشا شده  مفصلی انجام شود میزان فساد از آنچه تا

بیشتر نیز خواهد بود.پرونده هایی که در حال بررسی است و 
به خصوص احتمال فساد درباره  یکی از بانک های  خصوصی 
وجود دارد.بدون تردید این اتفاقات نمی تواند بدون شکل 

گیری یک شبکه سازمان یافته رخ داده باشد.

   نامه ای که نمایندگان مجلس خطاب به آقای رئیسی 
برای حضور در انتخابات ریاست جمهوری نوشتند باعث 
نشد مجلس بیش از اندازه با دولت سیزدهم مماشات کند؟
البته من این نامه را امضا نکردم و بلکه۲۲۰ نماینده این 
نامه را امضا کردند.از سوی دیگر۲۵۰ نماینده از کاندیداهای 
دیگر ریاست جمهوری درخواست کردند که به سود ایشان از 
انتخابات کناره گیری کنند تا آقای رئیسی با آرای بیشتری به 
ریاست جمهوری برسند.این موضوع باعث شکل گیری نوعی 
عصبیت در بین نمایندگان مجلس شده و به همین دلیل 
بازخواست از آقای رئیسی و اعضای کابینه ایشان را با مشکل 
مواجه کرده است.نمایندگانی که این نامه را نوشتند گمان 
می کردند از جایگاه حزبی اقدام به چنین کاری کرده اند. این 
در حالی است که از بین این نمایندگان در حدود۱۵۰ نماینده 
را در مناطق  آقای رئیسی  انتخاباتی  روسای ستاد های 

مختلف کشور برعهده داشته اند.

   چرا شما این نامه را امضا نکردید؟
رد  بودم  معتقد  و  نداشتم  قوبل  را  رویه  این  من 
صلاحیت هایی که در انتخابات ریاست جمهوری گذشته 
صورت گرفته صحیح نبود. در این زمینه من اعتراض خود را 
از تریبون مجلس نیز اعلام کردم.من معتقدم بودم با چنین 
وضعیتی یک دولتی روی کار خواهد آمد که بیشترین تلاش 
خود را انجام خواهد داد که سهم های دیگران را برای این 
انتخاب ادا کند. این وضعیت میزان مشارکت را کاهش داد می 
خ داد و پیش بینی های من درست  دهد. همین اتفاق هم ر

از آب در آمد.

   خالص سازی اصولگرایان که روز به روز دایره تنگ تری 
نیز پیدا می کند چه پیامدهایی برای کشور خواهد داشت؟
من بر این باور هستم که به جای خالص سازی باید بین 
کسانی که اصالت را به آرای مردم می دهند و کسانی که چنین 
کسانی برخی در  وضعیتی ندارند تفکیک قائل شد.امروز 
کشور حضور دارند که به دنبال برگزاری یک انتخابات حداقلی 
هستند تا خود در قدرت باشد. این در حالی است که این 
رویکرد برخلاف قانون اساسی کشور است.به همین دلیل 
تقسیم بندی خالص سازی و غیر خالص سازی شاید زیاد 
تقسیم بندی جامعی نباشد و بهتر است عنوان کنیم چه 
کثری مردم هستند و در مقابل  کسانی به دنبال مشارکت حدا
چه کسانی تمایلی به حضور مردم در تصمیم گیری های کشور 

ندارند.

 دستگیری عاملان اصلی 
حادثه تروریستی راسک

فرماندهی نیروی انتظامی تصاویری 
از نحوه دستگیری و اعترافات متهمان 
کرد.  منتشر  راسک  تروریستی  حادثه 
سردار احمدرضا رادان، فرمانده فراجا 
در حاشیه یادواره شهدای فرماندهی 
انتظامی تهران بزرگ به بیان جزئیاتی از 
اقدامات اخیر پلیس در برخورد با چند 
گروهک تروریستی در شرق کشور پرداخت 
و گفت: در روزهای اخیر شاهد آن بودیم 
کشور  کف انتظامی  که ماموران جان بر 
با همکاری سپاه و سربازان گمنام امام 
زمان)عج( طوفان برخورد با تروریست های 
جیش الظلم را در سیستان و بلوچستان 
اجرا کردند. وی با بیان اینکه امروز امنیت 
در سیستان و بلوچستان با لطف خدا و 
تلاش ها و اقدامات مأموران انتظامی و 
امنیتی برقرار است، گفت: همان طور که 
به مردم ایران قول داده بودیم، تک تک 
تعقیب  را  راسک  حادثه  در  متجاوزان 
کردیم. همکاران ما در نتیجه این اقدامات 
توانستند با لطف خدا و اشراف اطلاعاتی 
تعدادی از این افراد را دستگیر کنند که 
اعترافات آنها دال بر حضور در آن عملیات 
که  گفتند  همچنین  و  بوده  تروریستی 
کاملاً  را  پایگاه  که  بودند  کرده  طراحی 
تصرف کنند که با مقاومت جانانه ماموران 

پلیس مواجه شده بودند.

 خبــــر

آرمان ملی- احسان انصاری:»مسأله فساد اقتصادی رخ داده در مورد چای دبش تنها به وزارت جهادکشاورزی باز 
نمی گردد و بلکه بانک مرکزی وسازمان غذا و دارو نیز باید مورد بررسی قرار بگیرند. به هر حال در این ماجرا چایی که 
بی مصرف بوده و از کیفیت لازم برخوردار نبوده از کشور خارج شده و به عنوان چای 12 دلاری وارد کشور شده است. 
در چنین شرایطی شرکت چای دبش نیز مدعی است تعهدات ارزی خود را انجام داده است.بدون تردید آنچه مشخص 
است این است که فساد اقتصادی تنها مختص به وزارت جهاد کشاروزی نیست و در نهادهای دیگر نیز وجود دارد«. 
جملات ذکر شده اظهارات  احمد علیرضا بیگی، نماینده مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با »آرمان ملی« است. 
علیرضابیگی نماینده ای است که برای اولین بار موضوع شاسی بلندها را افشا کرد.وی در گفت وگو با »آرمان ملی« به 

ابعاد و دلایل مختلف فساد اقتصادی در کشور پرداخته که در ادامه ماحصل این گفت وگو را می خوانید.

احمد علیرضا بیگی در گفت وگو با»آرمان ملی«:

 نامه دعوت از رئیسی 
برای حضور در انتخابات را امضا نکردم

گر شاسی بلندها در مورد  افشا
 ابعاد فساد دبش می گوید

دولت درباره پشت پرده 
 فساد چای دبش
 شفاف سازی کند

و  کناره گیری  به  تنها  دولت  آیا 
از  برخی  و  اد  ساداتی نژ استعفای 
مدیران این وزارتخانه کفایت خواهد 
کرد و یا اینکه برنامه دیگری دارد؟نکته 
دیگر اینکه به دلیل اینکه میزان فساد 
در ماجرای چای دبش بالا بوده کسانی 
که متولی بودند باید در محاکم قضایی 
آنها  تخلفات  به  و  شوند  محاکمه 
رسیدگی شود.دولت عنوان می کند 
که در این زمینه60 مدیر متخلف برکنار 
شده و به قوه قضائیه معرفی شده اند. 
قضائیه  قوه  که  است  حالی  در  این 
عنوان می کند کسی به ما معرفی نشده 
زمینه  این  در  است.نکته دیگری که 
وجود دارد این است که اگر دولت با 
باید به مردم  متخفلین برخورد کرده 
گزارش بدهد که چه کسانی در معرض 

فساد قرار داشته اند

ز ترجیحی در کشور وجود دارد بستری برای فساد در کشور وجود دارد.در چنین  تا زمانی که ار
ز ترجیحی ارتباط پیدا می کند فساد ایجاد  شرایطی باید انتظار داشت در هر موضوعی که به ار
زان قیمت به  شود.همه این اتفاقات نیز به دلیل این است که دولت به دنبال این است کالای ار
زانی را حس  دست مردم برسد.این در حالی است که مردم هیچ گاه در سفره های خود این ار
نمی کنند.دلیل این موضوع نیز این است که ابزار کنترلی در این زمینه وجود ندارد و آنچه دولت 
ل کردن نیز دارای شیوه های مدرنی است و  به دنبال آن است در عمل محقق نمی شود.کنتر
شیوه های قدیمی پاسخگو نیست. اینکه برای یک ناظر یک ناظر دیگر گذاشته شود و این 
وضعیت تا رده های بالا وجود داشته باشد نه امکان پذیر است و به این مشکل را حل می کند

 عباس سلیمی نمین
فعال سیاسی اصولگرا



آرمان ملی – یاسمین طالقانی: سرلیست اصلی اصولگرایان 
کنون دو نام قالیباف و باهنر مطرح است اما مشخص  کیست؟ ا
نیست در نهایت کدامیک در راس قرار می گیرند. در شورای 
وحدت از باهنر به عنوان سرفهرست شورای وحدت در انتخابات 
مجلس دوازدهم نام برده می شود. شورای ائتلاف جریان وابسته 
به قالیباف رسما اعلام کرد از سرلیستی قالیباف کوتاه نمی آید 
و لیستی خواهند داد که قالیباف سرلیست باشد، آن هم در 
شرایطی که محمدرضا باهنر و مرتضی آقاتهرانی نیز کاندیداهای 
سرلیستی شورای وحدت و جبهه پایداری هستند و همین نکته 
نیز می تواند چالشی پیش روی لیست واحد باشد . چند روز پیش 
مصطفی میرسلیم از اعضای ارشد موتلفه و نماینده فعلی مجلس 
گفت: »رقابت درونی در جبهه به اصطلاح اصولگرایی وجود دارد 
و نمونه آن فهرست های غیررسمی منتشر شده است البته این 
رقابت کاملا طبیعی است اما به دلیل اینکه رقابت اصلی با جبهه 
اصلاح طلبان است، احتمال اینکه اصولگرایان سهم خواهی را 
کنار بگذارند و بر مبنای شاخص های ارزشی به فهرست واحدی 
گر ما موفق می شدیم اشکال بزرگی که در  برسند، وجود دارد. البته ا
قانون انتخابات وجود دارد را برطرف می کردیم، به این ترتیب که 
تعریف منطقی و اصولی از حوزه انتخابیه داشتیم و هر حوزه به یک 
نماینده می رسید، قطعا انتخابات برای مردم ساده تر و مشارکت 
قوی تر صورت می گرفت و از آن طرف رقابت واقعی تر و نمایندگان 

شایسته تری انتخاب می شدند.«
کدام یک کوتاه می آیند؟

روز گذشته ابولقاسم رئوفیان، عضو هیات عالی شورای وحدت 
گفت: ما در هیأت عالی شورای وحدت شخصی را به عنوان 
سرلیست تعیین نکردیم و تصمیمی در این رابطه نگرفتیم ثانیا 
همه سعی و تلاش ما برای بستن لیستی در شأن ملت ایران و در 
مجموع برای شکل گیری مجلسی تخصصی و کارآمد است که 
بتواند با تکیه بر تخصص، کارآمدی و اثربخشی خودش و از طرفی 
به خدمت گرفتن همه ظرفیت های پیرامونی از جمله با تکیه 
بر دانش متخصصان خارج از مجلس در حوزه های مختلف و 
بهره گیری از آنها در جهت انجام وظایف برای حل مشکلات 
مردم و کشور و اعتلای نظام جمهوری اسلامی ایران، تلاش 
کند. وی افزود: البته نکته مذکور به این بدین معنا نیست که 
ادعا کنیم شایسته ترین نامزدها در لیست ما قرار گرفتند پس 
که این اقدام را برای  مردم بیایند و به این لیست رأی بدهند چرا
هیچ جبهه، شورا و حزبی که می خواهد لیست بدهد، شایسته 
نمی دانیم زیرا همه ما با محدودیت عددی در لیست مواجه 

هستیم و نمی توانیم بیش از 3۰ نفر به مردم معرفی کنیم. رئوفیان 
کنش به اینکه پیش بینی می کنید در قضیه بستن لیست و  در وا
معرفی سرلیست، آیا آقایان باهنر و آقاتهرانی راضی می شوند که 
با سرلیستی قالیباف و به عبارتی زیر اسم قالیباف وارد انتخابات 
شوند؟ اظهار داشت: بنده به عنوان عضو هیأت عالی شورای 
وحدت عرض می کنم که اولا هیأت عالی باید در مورد قرار گرفتن 
یا نگرفتن نام باهنر زیرنام قالیباف تصمیم بگیرد نه شخص باهنر، 
ضمن اینکه شخصا چنین امری را تعلیق به محال ارزیابی می کنم 
گر خود آقای باهنر هم بخواهد تصمیم بگیرد،  بنابراین حتی ا
گرفتن چنین تصمیمی از ناحیه او بسیار بعید است این قضیه 
گر در جبهه  حتی برای افکار عمومی هم قابل هضم نیست. ا
بزرگ اصولگرایی تصمیم به دادن لیست واحد گرفته شود،همه 
گر این سهم خواهی ها منجر  در پی سهم خواهی هستند که ا
به شایسته گزینی شود و این شاخص به 

عنوان مهم ترین مولفه و ترجیع بند تصمیم گیری ها به حساب 
آید، سهم خواهی خوب است اما با نگاهی به گذشته آنچه درعمل 
اتفاق افتاده و برای برخی اصلا مهم نیست این است که در فرآیند 
این سهم خواهی ها ممکن است امر شایسته گزینی قربانی شود و 
این از بدترین خطرات ناشی ازسهم خواهی های بدون توجه به  

امرشایسه گزینی است.
یک لیست و چند مدعی

منوچهر متکی سخنگوی شورای وحدت هم درباره سرلیستی 
ابهام دارد و می گوید:» ما در شورای وحدت برایمان موضوع 
که در جلسات  سرلیستی خیلی موضوعیت ندارد به طوری 
ح  متعددی که داشتیم حتی یکبار هم مسئله سرلیستی مطر
کنون به دنبال این  نشده است. ما در جلساتی که برگزار کردیم تا
بودیم که بررسی ها درباره نامزدها را چطور آغاز کنیم؛ به طور مثال 
3۰۰ اسم داریم که آمدند و گفتند که »می خواهیم شورای وحدت از 
ما حمایت کند« این در حالی است که »ابراهیم رسولی« سخنگوی 
شورای ائتلاف چندی پیش در جریان نشست خبری خود 
اعلام کرد: »فهرست شورای ائتلاف هنوز مشخص نیست، اما 
سرفهرست بودن آقای قالیباف برای شورای ائتلاف قطعی است. 
در نهایت باید توجه داشت یکی از چهره های شاخص جبهه 
پایداری حجت الاسلام »مرتضی آقاتهرانی« است که احتمال 

سرفهرستی او از طرف پایداری ها زیاد است.

روند دیدار شورای نگهبان با معترضان به نتایج 
ردصلاحیت ها

 یوسفیان ملا: نتایج دیدار
 با شورای نگهبان مثبت بود
   علیرضابیگی: آماده 

دیدار با شورای نگهبان هستم
شورای نگهبان لیستی جدید از تایید صلاحیت شدگان 
را منتشر کرده است که نام نمایندگان فعلی ردصلاحیت 
شده و نمایندگان ادوار در آن نیست. هر چند که اسامی 
هزار نفر از معترضان به نتایج بررسی صلاحیت ها توسط 
شورای نگهبان درنهایت به تایید صلاحیت آنان منجر شد 
اما هنوز از سرنوشت نتایج اعتراض برخی نمایندگان فعلی و 
نمایندگان ادوار خبری نیست. محسن اسلامی، سخنگوی 
، نیز این موضوع را تایید کرده و گفته  ستاد انتخابات کشور
از  است »در فهرست جدید شورای نگهبان هیچ کدام 
نمایندگان ادوار و نمایندگان مجلس فعلی که ردصلاحیت 
شده و اعتراض داشتند، وجود ندارد؛ بر اساس اطلاعاتی 
که داریم، قرار است فهرست دیگری هم از سوی شورای 
، ارجاع شود.« میراشرفی،  نگهبان به ستاد انتخابات کشور
رئیس دفتر نظارت و بازرسی انتخابات استان تهران، نیز از 
موافقت با درخواست ها برای ملاقات حضوری با شورای 
نگهبان خبر داده و گفته؛ »حدود بیش از 3 هزار نفر که عدم 
احراز یا عدم تایید یا فاقد شرایط ثبت نام بودند برایشان 
پیامک ارسال شد که پرونده شما اشکال دارد و می توانید 
جهت ثبت شکایت به سایت وزارت کشور مراجعه کنید که 
از این تعداد، 13۰۰ نفر شکایت کردند و افرادی که درخواست 
مراجعه حضوری داشتند درخواست آن ها پذیرفته شد و با 
آن ها حضورا ملاقات داشتیم و پرونده کسانی که شکایت 
نکردند بسته شد؛ از 13۰۰ نفر حدود 7۰۰ نفر درخواست 
ملاقات حضوری داشتند که همه موارد را پذیرفتیم و در 
کل هر مراجعه کننده حضوری که داشتیم به موضوعاتشان 
رسیدگی شد.« درپی پیگیری های خبرگزاری خبرآنلاین از 
چهره های ردصلاحیت شده، برخی از چهره ها از گفت وگو با 
شورای نگهبان خبر داده و آن را مثبت ارزیابی کردند و برخی 
دیگر هم می گویند که ملاقاتی با این نهاد نظارتی نداشته و 

منتظر اعلام نتایج هستند. 
   درخواست ملاقات با شورای نگهبان را داشتم اما...
احمد علیرضا بیگی، نماینده مردم تبریز در مجلس 
یازدهم یکی از ۲۶ نماینده فعلی است که توسط شورای 
نگهبان ردصلاحیت شده است. با اشاره به اعلام فهرست 
تایید صلاحیت هزار نفر توسط شورای نگهبان بیان کرد: 
»تا کنون پیامی به من اعلام نشده است. « او درباره دیدار 
کرد: »دیداری نداشتم، پس از  با شورای نگهبان بیان 
اعتراض ردصلاحیت درخواست ملاقات داشتم و آمادگی 
دارم تا مطالب آنان را بشنوم تا پاسخگو باشم.« جلال 
رشیدی کوچی، نماینده مرودشت هم گفت که؛ »هنوز 
نتیجه اعتراض نمایندگان فعلی و نمایندگان ادوار بررسی 

نشده است.«
    نتایج دیدار با شورای نگهبان مثبت بود

که برای  از نمایندگان ادوار  عزت ا... یوسفیان ملا، 
ورود به انتخابات مجلس دوازدهم نتوانسته بود از گیت 
شورای نگهبان عبور کند و ردصلاحیت شده بود، درباره 
اعتراض خود به شورای نگهبان و دیدار با اعضای آن گفت: 
»خواسته هایی داشتم و نامه نیز نوشتم، اعضای شورا نیز 
عمل کردند. هم ملاقات کردم و هم اسناد و مدارک را به من 
ارائه کردند و نتایج این دیدار مثبت بود.« او درباره علت 
گزارش هایی به آنان اعلام  ردصلاحیت خود بیان کرد: »
شده بود و من به علت عدم التزام به احکام و ابراز وفاداری 

به قانون اساسی ردصلاحیت شده بودم.«
   به رایزنی اعتقادی ندارم

سید غنی نظری خانقاه، نماینده مردم کوثر و خلخال 
گفت: »من به نتیجه ردصلاحیت خود اعتراض  هم به 
کردم و فعلا هم در لیست این هزار نفر نیستم.« او درباره 
رایزنی با شورای نگهبان گفت: »من به رایزنی اعتقادی 
ندارم، برای چه رایزنی کنم؟ اعتراض کتبی نوشتم. با کسی 
هم رایزنی نمی کنم چرا که نه آشنایی دارم و نه اعتقادی 
به آن. درخواست ملاقات حضوری ندادم. من در یکی دو 
صفحه مسائل را نوشتم، بالاخره بر اساس سوابقی که داریم 
گر خواستند در خدمت شان هستیم، من زیاد اصراری  ا
ندارم. هر چه خدا خواست همان می شود، برد کشتی 
آنجا که خواهد خدای... وگرجامه بر تن درد ناخدای.« 
این نماینده مجلس درباره علت ردصلاحیت خود گفت: 
»نمی توان به جزئیات وارد شد، چرا که محرمانه هستند 
و اجازه باز کردن موضوع را ندارم. موارد کلی هستند که 

بعدا می گویم.«

اجرای حکم اعدام محمد قبادلو
حکم دادگاه کیفری یک استان تهران مبنی بر »قصاص 
نفس« محمد قبادلو در پرونده به شهادت رساندن یک 
مامور نیروی انتظامی به نام »فرید کرم پور حسنوند« و 
مجروح کردن 5 مامور دیگر در جریان ناآرامی های سال 
، اجرا شد. بر  گذشته، پس از تأیید در دیوان عالی کشور
اساس گزارش نیروی انتظامی در تاریخ 31 شهریورماه 14۰1، 
در حالی که جمعی از عوامل نیروی انتظامی در سطح 
شهر پرند، در حال کنترل اغتشاشگران بودند، فردی به 
نام »محمد قبادلو« در حالی که سوار یک خودروی پیکان 
سفیدرنگ بود، به صورت عمدی با سرعت بالا به قصد قتل 
ماموران انتظامی که در حال انجام وظیفه بودند رانده و ۶ 
مامور را در حالی که سوار موتور بودند، زیر می گیرد که هر 
۶ نفر دچار مصدومیت و شکستگی دست و پا می شوند و 
« در اثر شدت جراحات  یکی از ماموران به نام »فرید کرم پور
به شهادت می رسد. شعبه رسیدگی کننده در دیوان عالی 
، در بررسی مجدد پرونده، تقاضای متهم را منطبق  کشور
با بندهای ماده 474 قانون آیین دادرسی ندانسته و با رد 
تقاضای اعاده دادرسی محکوم علیه، حکم قصاص نفس 
را تأیید کرد. حکم قصاص نفس محمد قبادلو به جرم قتل 
عمد شهید استوار فرید کرم پور حسنوند، پس از 4۸7 روز 

رسیدگی قضائی به پرونده صبح دیروز اجرا شد. 

7اقتصاد سال پنجم
شماره   1754
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دریچه

خبر

ذره بین
اصغر سلیمی:

 برخی فکر می کنند مجلس 
بی خاصیت شده است

نماینده سمیرم و تایید صلاحیت شده 
انتخابات مجلس دوازدهم درباره  برای 
کشور  سیاسی  فضای  و  جامعه  وضعیت 
مجلس  و  خبرگان  انتخابات  آستانه  در 
شورای اسلامی صحبت کرده است. یکی 
از موضوعاتی که مورد اتفاق نظر مسئولان 
کثری  عالی نظام است، بحث مشارکت حدا
مردم در انتخابات 11 اسفند است. رویداد ۲4 
کثری در  نوشت؛ بدون شک مشارکت حدا
انتخابات، تضمین امنیت و آسایش و توسعه 
کشور خواهد شد. اصغر سلیمی گفت:  یکی 
کثری مردم  از عوامل موثر در مشارکت حدا
در انتخابات این است که آیا مسئولان به 
؟ از  کرده اند یا خیر وعده های خود عمل 
کم  طرفی، وضعیت اقتصادی و معیشتی حا
بر کشور و زندگی مردم، مهم ترین دغدغه 
به  نگاهی  باید  مسئولان  است.  عمومی 
کارنامه خود بیندازند و ببینند آیا توانستند 

تورم و گرانی را کنترل کنند یا نه؟
 فساد اقتصادی عامل عدم مشارکت 

مردم در انتخابات است
وی افزود: مردم انتظار داشتند دولت، 
نظارت جدی بر بازار داشته باشد. با توجه 
، زمانی در راس  به اینکه آقای رییس جمهور
قوه قضاییه بوده، انتظار مردم در برخورد 
با فساد و تخلف این بود که ریشه های این 
انحرافات خشک شود تا موضوعات اصلا به 
قوه قضاییه کشیده نشود. وقتی فساد ها در 
کشور به رسانه ها کشیده می شود، گله مندی 
و دلسردی مردم را به دنبال خواهد داشت و 
این جزو موضوعاتی است که می تواند باعث 
کثری در انتخابات  عدم  تحقق مشارکت حدا
که  است  سال  دو  حدود  مجلس  شود.  
واردات خودرو های خارجی را تصویب کرده، 
اما همچنان دولت اقدام خاصی در اینباره 
انجام نداده است. وقتی مردم می بینند که 
کیفیت تر و با قیمت  می توانند خودروی با
کارشکنی  پایین تر سوار شوند، اما دولت 
می کند، قطعا برایشان ناراحتی ایجاد می کند. 
از طرفی، ما قانون جهش تولید مسکن را 
کی از  کار حا کردیم، اما خروجی  تصویب 
ساخت سالی یک میلیون مسکن در کشور 
نیست؛ یا مثلا در موضوع ازدواج و فرزندآوری 
تلاش هایی از سوی مجلس صورت گرفت، 
ولی با وجود مشوق ها، آمار هایی که انتظار 

داشتیم، محقق نشد.
سلیمی بیان کرد: برخی از مردم، معدل 
لازم حساب برای گرفتن وام را دارند، ولی 
تسهیلات خرد هم به آن ها داده نمی شود. 
وعده های بر زمین مانده دولت و مشکلات 
اقتصادی که همه شاهد آن هستیم، پاشنه 
آشیل انتخابات پرشور در 11 اسفند است 
و انتظار داریم دولت در همین شش هفته 
باقی مانده تا انتخابات، مسیر هایی را ایجاد 
کند تا مردم  امیدوار تر شوند. این نماینده 
مجلس عنوان کرد: برخی می گویند مجلس 
از  بی خاصیت شده است و حتی بعضی 
قوانین، خیلی توسط دولت اجرا نمی شود 
و مجلس هم نتوانسته دولت را مجبور به 
اجرای آن قوانین کند. در این جا تا حدی 
من حق را به مردم می دهم، ولی باید بگویم 
در موضوع قانون گذاری، مجلس وظیفه 
خود را به نحو احسن انجام داده است و 
در بحث نظارت هم، تمام تلاش خود را به 
کار بست. مثلا ما در مجلس یازدهم، وزیر 
صمت را استیضاح و عزل کردیم، اما تا زمانی 
که دولت اراده همکاری نداشته باشد، این 
کارها، دور باطل می شود. مگر چقدر می توان 
پروسه های طولانی استیضاح را ادامه داد؟ 
حال استیضاح و عزل هم اتفاق بیفتد و 
ما از این اهرم های نظارتی خود استفاده 
گر بهبود در خروجی کار صورت  کنیم؛ خب ا
نگیرد، چه فایده؟ سلیمی اظهار کرد: آقای 
رییس جمهور در ایام انتخابات، وعده های 
زیادی داد. او گفت من خودم برای عزل 
کارآمد وارد صحنه خواهم شد یا  مدیران نا
مثلا برای مردم مسکن می سازیم، سرعت 
اینترنت را افزایش می دهیم و پلتفرم ها را 
گر این وعده های بر  فیلتر نمی کنیم. خب ا
زمین مانده تا امروز انجام می شد، تا حدی 
کثری مردم  زیادی خیالمان از مشارکت حدا
در انتخابات راحت بود. وی تصریح کرد: در 
برخی کشورها، انتخابات ریاست جمهوری و 
مجلس همزمان انجام می شود که این رویه 
از نظر من، پسندیده تر است. وقتی مردم 
خروجی کار دولت و مجلس را می بینند و 
رضایت ندارند، همزمان نسبت به تغییر 
هر دو اقدام می کنند. در این رویه دیگر 
نمی توان گفت حالا صبر کنید تا دولت تغییر 

کند تا خروجی کار های ما هم دیده شود.
از  یکی  کرد:  کید  تا سمیرم  نماینده 
که  بود  این  یازدهم  مجلس  ضعف های 
۲۲۰ نماینده برای حضور آقای رئیسی در 
امضا  نامه  ریاست جمهوری،  انتخابات 
کردند. این اتفاق در این سطح، برای اولین 
بار و به نوعی یک جور چک سفید امضا دادن 
به رییس جمهور بود. در ادامه احساس شد 
که این نماینده ها دیگر نخواستند به خاطر 
برخی مسائل، با دولت شاخ به شاخ بشوند. 
گر مردم به صورت جدی در  ، ا با این تفاسیر
صحنه انتخابات حاضر شوند و افرادی را 
با رای بالا، راهی مجلس کنند، حتما تاثیر 
تلاش آن ها بر کار دولت، بیش از پیش به 

چشم خواهد آمد.

صدرنشین لیست اصولگرایان کیست؟

؟ ؟قالیباف یا باهنر قالیباف یا باهنر

انگار  می رسد  که  انتخابات  موعد 
مناسبات  انواع  در  نیز  تازه ای  فصل 
کشور  اقتصادی  و  اجتماعی  سیاسی، 
که  موقع  همان  از  می شود.  گشوده 
تا اخبار رد  فرم های ثبت نام پر می شود 
انتخابات های  مورد  در  و  صلاحیت ها 
بستن  دیگر  که  شهر  شورای  و  مجلس 
 لیست ها نیز خودش ماجرایی تازه است.

کاندیدا های انتخاباتی  در این میان، اما 
تلاش می کنند که همواره بهترین و بیشترین 
تبلیغات را داشته باشند و در شهرستان ها 
نیز این رقابت ها ابعاد متفاوتی نیز به خود 
می گیرد. اما هر چه تبلیغات انتخاباتی دوران 
ریاست جمهوری برای صداوسیمایی که 
پسوند ملی را به دوش می کشد فایده ای 
نداشته است، اما در عوض به نظر می رسد 
اسفند امسال صداوسیما قرار است با آنتن 
فروشی و البته تبلیغات انتخاباتی  درآمد 
انتخاباتی  تبلیغات  را در بحبوحه  خوبی 

کاسب شود.
   موضوع جذاب درآمد های صداوسیما

درآمد  که  داشت  توجه  باید  اینکه  کما 
موضوع  همیشه  تبلیغات،  از  صداوسیما 
مخاطبان  البته  و  رسانه ها  برای  جذابی 
تلویزیون است. البته که تا پیش از این تعرفه 
تبلیغات تجاری و درآمد های نجومی حاصل 
از آن، همواره مورد پرسش گری بوده است، 
اما از امسال تعرفه ها و درآمد های رسانه ملی 
کار شده  از تبلیغات سیاسی هم چاشنی 
و کارشناسان و رسانه ها و حتی شهروندان 
عادی هم می تواند رقم های میلیاردی را 
کنار هم بگذارند و جمع بزنند و دخل و خرج 
سازمان صداوسیما را تا ریال آخر حساب کنند. 
این البته در حالی است که درآمد صداوسیما 
از محل ردیف بودجه دولتی، فروش تبلیغات 
تجاری و برنامه های مشارکتی و حالا هم 
تبلیغات سیاسی محاسبه می شود که البته 
در این میان تنها بودجه رسمی دولتی است 
که عدد و رقم مشخصی دارد. باقی درآمد ها 
حساب  رسانه ها  تخمین های  با  معمولا 
می شود. مثلا بر اساس تخمین های رسانه ای 
مختلف و عجیب وغریب، تا پایان امسال، 
چیزی در میان 1۶ تا 7۰ هزار میلیارد تومان 
درآمد صدا و سیما خواهد بود. پیمان جبلی، 
رئیس سازمان صدا و سیما روز چهارشنبه 
۲۰ دی در حاشیه هیأت دولت در جمع 
خبرنگاران گفته بود: همکاران ما در سازمان 
یک تلاش بسیار پیچیده و شبانه روزی را در 
ماه های اخیر انجام دادند که ما بتوانیم به 
تعداد ۲۰۰ کانال انتخاباتی به تعداد حوزه های 

انتخابیه در اختیار نامزد ها قرار دهیم.
   وعده ای برای تبلیغات

پیمان جبلی همچنین با بیان اینکه »تمام 

نامزد هایی که در یک حوزه انتخابیه هستند 
به یک میزان مبلغ از آن ها دریافت خواهد 
شد«، گفته است: »قانون به ما اجازه داده 
که هزینه تمام شده را از نامزد های محترم 
دریافت کنیم، هزینه ای را که الان اعلام کردیم 
و حوزه های انتخابیه هزینه خاص خودشان 
را به نامزد آن حوزه اعلام کردیم، این هیچ 
نسبتی با هزینه های تمام شده ندارد یعنی 
ما حداقلی را در نظر گرفتیم برای هزینه های 
انجام شده در آن حوزه انتخابیه و ارزش آنتن 
صدا و سیما در تمام حوزه های انتخابیه ای که 
هزینه ثبت نام و هزینه استفاده از این فرصت 
به نامزد های محترم اعلام شده، بسیار بیشتر 
از رقمی است که اعلام شده است«. او در عین 
حال گفته است که »امیدواریم همه بتوانند 
از این امکان استفاده کنند.« در همین راستا 
اعلام شد که نامزد ها باید از طریق سامانه 
ستاد تبلیغات برای تبلیغات تلویزیونی ثبت 
نام کنند، یعنی بر اساس آنچه گفته شده 
است، هر نامزد باید ویدئو های خود را در 
قالب مصوب سازمان صدا و سیما تولید کند. 
این بسته تصویری که حدود ۲۰ دقیقه خواهد 
بود، شامل ویدئوی حامیان، سوابق، برنامه ها 
و دیدگاه های نامزد خواهد بود. تعداد پخش 
و بازپخش در هر حوزه انتخابیه متناسب 
با تعداد نامزد هایی است که برای تبلیغات 
تلویزیونی نام نویسی کرده اند. چنانچه نامزد 
نتواند تبلیغات خود را با قواعد مصوب تولید 
کند یا از تبلیغات تلویزیونی منصرف شود، 
مبلغ دریافتی برگردانده نخواهد شد. در 
نهایت با اعلام صداوسیما به نامزد ها برای 
استفاده از ۲۰۰ شبکه محلی، رقم دریافتی از هر 
نامزد 5 تا 7۰ میلیون خواهد بود که در تهران 
به بالای 1۰۰ میلیون می رسد؛ مثلا در مورد 
شهر تهران، نامزد انتخاباتی برای ثبت نام در 
سامانه تبلیغات ۲۰ دقیقه ای تلویزیون ویژه 
انتخابات مجلس، باید رقم 15۰ میلیون تومان 
بپردازد و این یعنی دقیقه ای 7 میلیون تومان. 
طبق اعلام سخنگوی ستاد انتخابات کشور، 
۲4 هزار و ۸۲9 نفر برای انتخابات مجلس 
ثبت نام قطعی داشتند؛ این یعنی به طور 
میانگین حداقل 4۲3 میلیارد تومان درآمد 
مجلس  انتخابات  از  صداوسیما  سازمان 
دوازدهم خواهد بود.  آن هم در حالی که 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری به صورت همزمان در روز 11 اسفند 

امسال در سراسر کشور برگزار می شود.
   ماده 14 قانون اصلاح انتخابات چه 

می گوید؟
یکباره  چطور  چیست؟  ماجرا  اما 
صداوسیما وارد عرصه تبلیغات انتخابات 
مجلس آن هم به شرط درآمدزایی شده 

۲4، طبق ماده  اقتصاد  گزارش  است. به 
14 قانون اصلاح موادی از قانون انتخابات 
مجلس شورای اسلامی مصوب14۰۲/5/1.
مجلس ، سازمان صدا و سیمای جمهوری 
اسلامی ایران مکلف است به منظور ترویج 
کردن  نهادینه  و  انتخاباتی  هنجار های 
تبیین  به  نسبت  عمومی  فرهنگ  در  آن 
و  نمایندگان  وظایف  مجلس،  جایگاه 
فرایند انتخابات اقدام نماید و همچنین 
گاهی بخشی و آموزش انتخاباتی  برنامه های آ
را که وزارت کشور یا هیأت مرکزی نظارت بر 
انتخابات ضروری تشخیص می دهند و نیز 
کلیه اعلامیه ها و اطلاعیه های مربوط به 
انتخابات را از شبکه های سراسری یا محلی 
ایران  اسلامی  جمهوری  سیمای  و  صدا 
کنون مدعی است  پخش کند. رسانه ملی ا
که به منظور رعایت عدالت در حق نامزد های 
انتخابات مجلس شورای اسلامی اقدام به 
راه اندازی ۲۰۰ شبکه تلویزیونی در شهر های 
مختلف کشور کرده تا نامزد های انتخابات از 
فرصتی برابر برای تبلیغات برخوردار شوند. 
اساسا در همین راستا بود که پیمان جبلی، 
رئیس سازمان صدا و سیما در ۲5 دی در 
گفت وگوی ویژه خبری شبکه خبر  برنامه 
گفت: پیش از این امکان استفاده از ظرفیت 
صداوسیما برای تبلیغات انتخابات مجلس 
وجود نداشت که با اصلاح قانون انتخابات، 
اجازه ای برای استفاده از صداوسیما برای 
تبلیغات داده شد و تصمیم بر آن شد در کنار 
شبکه های استانی و ملی ۲۰۰ کانال انتخاباتی 
راه اندازی شود تا با استفاده از این ظرفیت 

اقدامی برای گسترش عدالت فراهم شود.
   هزینه متغیر از 100 تا 150 میلیون تومان 
نکته دیگر در این میان این است که دبیر 
ستاد انتخابات سازمان صداوسیما با بیان 
اینکه هزینه تبلیغات 1۰۰ میلیون تومانی که 
اعلام شده مربوط به 1۲ تا 13 حوزه انتخابیه و 
برای حوزه انتخابیه تهران 15۰ میلیون تومان و 
مابقی بسیار پایین تر از این اعداد است، گفته 
است: امکان تبلیغات را به نسبت هزینه ای 
که شده، شبه رایگان در خدمت نامزد های 

انتخاباتی قرار می دهیم. 
دبیر ستاد انتخابات سازمان صداوسیما 
قیمت گذاری  که  بود  گفته  همچنین 
گر  کوچکی از هزینه هاست و قاعدتا ا کسر 
که ارزش واقعی آنتن  کسی بخواهد بداند 
آن  می توان  است،  چقدر  صداوسیما 
کرد.  را با قیمت تبلیغات تجاری مقایسه 
تبلیغات تجاری به صورت ثانیه ای محاسبه 
است. بزرگی  بسیار  عدد  که   می شود 

قیمت  به  گر  ا اولا  قیمت گذاری،  این  در 
معمول تبلیغات توجه کنیم، می بینیم که 
به هزینه هایی  تومان نسبت  1۰۰ میلیون 

محسوب  بزرگی  عدد  می شود،  انجام  که 
که برای چاپ  کنید  گر بررسی  نمی شود. ا
پوستر و تولید محصولات رسانه ای چقدر 
عدد،  این  که  می بینید  می شود،  هزینه 
عدد بزرگی نیست. اما مساله این است که 
نخستین بار این مدیر سابق روابط عمومی 
سازمان صداوسیما بود که به درآمد 4۲3 
میلیارد تومانی صداوسیما از محل تبلیغ 
کرد.  اشاره  مجلس  انتخابات   نامزد های 

او روز جمعه با انتشار متنی کوتاه در شبکه 
اجتماعی ایکس )توئیتر سابق( نوشت: با 
اعلام صداوسیما به نامزد ها برای استفاده 
از ۲۰۰ شبکه محلی، رقم دریافتی از هر نامزد 
متغیر است که در تهران به بالای 1۰۰میلیون 
تومان می رسد؛ به طور میانگین حداقل 
حدود 4۲3میلیارد تومان درآمد از انتخابات 

دوازدهم مجلس.
عدالت  مسیر  در  کاری  چنین  آیا     

رسانه ای است؟
در 7 روز فرصت تبلیغات انتخاباتی این 
کانال های انتخاباتی به صورت ۲4ساعته 
در اختیار تبلیغات نامزد ها قرار می گیرد 
تبلیغات  فرصت  دقیقه   ۲۰ نامزدی  هر  و 
هم  آن  محور های  که  دارد  تصویری 
مشخص است. برای مثال حوزه انتخابیه 
تهران ۲4۰۰ نامزد انتخاباتی دارد که با توجه 
نامزد،  هر  برای  دقیقه   ۲۰ اختصاص  به 
مجموعا 4۸ هزار دقیقه برنامه صرف این 
کانال  حوزه خواهد شد. به بیان دیگر 5 
تلویزیونی باید به مدت هفت روز به صورت 
 شبانه روزی و بی وقفه تبلیغات پخش کنند. 

حالا این برنامه پیچیده و عجیب را به کل 
که  کاری است  کشور تسری بدهید. این 
آن،  رئیس  به گفته  صداوسیما  سازمان 
درصدد است تا در طول هفت روز تبلیغات 
انتخابات در همه استان های کشور انجام 
که در  دهد. از سوی دیگر طبق جدولی 
روز گذشته برخی رسانه ها منتشر کردند، 
تعرفه تبلیغات برای نامزد ها در استان های 
گرچه شاخص های  مختلف، متفاوت است. ا
دقیق مربوط به نرخ گذاری این تعرفه ها هنوز 
منتشر نشده، اما احتمالا هزینه تبلیغ با توجه 
کم نامزد های انتخاباتی و ظرفیت های  به ترا
است.  شده  تعیین  استان  هر  در  پخش 
کمترین رقم 5 میلیون تومان و بیشترین رقم 
15۰ میلیون تومان محاسبه شده و رقم 15۰ 
میلیون تومانی فقط برای نامزد های تهران 
است. در بیشتر استان ها کف و سقف این 
رقم چیزی میان ۲۰ تا 7۰ میلیون تومان است. 
با این حساب می توان گفت به طور میانگین، 
صدا وسیما حدود 45 میلیون تومان از هر 
نماینده دریافت می کند تا تبلیغاتش را در 

تلویزیون پخش کند.

در شــورای وحــدت از باهنــر بــه عنــوان 
سرفهرســت شــورای وحــدت در انتخابات 
مجلس دوازدهم نام برده می شود. شورای 
ائتــلاف جریــان وابســته بــه قالیباف رســما 
اعلام کرد از سرلیستی قالیباف کوتاه نمی آید 
و لیستی خواهند داد که قالیباف سرلیست 
باشــد، آن هــم در شــرایطی کــه محمدرضــا 
باهنر و مرتضــی آقاتهرانی نیــز کاندیداهای 
سرلیستی شورای وحدت و جبهه پایداری 
هســتند و همین نکته نیز می تواند چالشی 

پیش روی لیست واحد باشد

درآمد صداوسیما از تبلیغات انتخابات مجلس چقدر است؟

۲۰ دقیقه روی آنتن ۱۵۰ میلیون تومان!
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مصرف مولتی ویتامین برای مغز سالمندان مفید استمناسب ترین رژیم غذایی برای چربی سوزی  
  یکی از دغدغه های افراد تناسب اندام است؛ اینکه 
چه بخوریم و چه بیاشامیم. در این رابطه محققان 3۰ رژیم 
غذایی متفاوت را بررسی کردند. محققان عنوان کردند: 
کسانی که از رژیم مدیترانه ای برنامه پیروی می کنند باید 
در هفته، ۲ بار غذاهای دریایی مصرف کنند و در خوردن 
غ و لبنیات هم زیاده روی نکنند. در این رژیم  غ، تخم مر مر
غذایی، گوشت قرمز و شیرینی ها، به صورت انگشت شمار 
رژیم  توصیه شده است. پیشنهاد  برنامه ماهانه  در 

مدیترانه ای برای رفتن رستوران چنین است: در رستوران، 
گر امکانش هست، پیتزای  اول، سالاد سفارش دهید و ا
ک  سبزیجات یا ماهی قزل آلای خود را با دوستتان به اشترا
بگذارید. کارشناسان، این رژیم غذایی را برای کنترل 
دیابت، فشارخون، کلسترول بالا، افسردگی و... مناسب 
می دانند. جالب است بدانید تمرکز این رژیم غذایی بر 
اصلاح سبک غذاخوردن شماست و چندان محدودیتی 

برای مصرف مواد غذایی تان ایجاد نمی کند.

کارآزمایی جدید نشان می دهد که مصرف    یک 
روزانه مولتی ویتامین می تواند به افراد در حفظ سلامت 
مغز با افزایش سن کمک کند. در یک مطالعه مصرف 
مولتی ویتامین به شکل روزانه پیری مغز را در مقایسه 
گ  با دارونما به میزان دو سال کاهش داد. دکتر »چیرا
روزانه  »مکمل های  گفت:  ارشد  محقق  ایواس«، 
که رویکردی  را دارد  مولتی ویتامین ها این پتانسیل 
کندکردن پیری شناختی  جذاب و در دسترس برای 

داشته باشد.« تجزیه و تحلیل بیش از 5۰۰۰ شرکت کننده 
در سه کارآزمایی بالینی مجزا اما مرتبط، شواهد قوی از 
فواید مصرف روزانه مولتی ویتامین ها به مدت دو تا سه 
سال برای عملکرد مغز و حافظه نشان داد. ایواس افزود: 
گانه شواهد قوی  »متاآنالیز سه مطالعه شناختی جدا
و ثابتی ارائه می دهد که مصرف روزانه مولتی ویتامین 
حاوی بیش از ۲۰ ریزمغذی ضروری، به جلوگیری از دست 

دادن حافظه و کندکردن زوال شناختی کمک می کند.«

کی های موثر در ترمیم پوست خورا
کسیدان   قرارگرفتن در معرض نورخورشید، میزان آنتی ا
موجود در خون شما را کاهش خواهد داد؛ به همین دلیل 
کسیدان خون را همیشه بالا نگه  بهتر است تا سطح آنتی ا
که این ماده می تواند به سلامت پوست کمک  دارید چرا
کرده و از آن در برابر نور خورشید و سایر خطرات محافظت 
کند. طراوت پوست با گذر زمان و افزایش سن روز به روز 
کمتر می شود. در این میان برخی عوامل نیز وجود دارند 
که ممکن است این فرایند را تسریع کنند؛ بنابراین می توان 
با اتخاذ راهکارهایی از بین رفتن طراوت پوست را به تاخیر 

انداخت.
  انواع چای

بسیاری از محصولات مراقبت از پوست حاوی عناصر 
موجود در چای سبز هستند. این عناصر و ترکیبات منجر 
به حذف رادیکال های آزاد در بدن و دوباره فعال کردن 
سلول های خونی در لایه بالایی پوست می شوند. محققان 
می گویند مصرف چای سبز برای مبتلایان به پسوریازیس 
که دچار عوارض پوستی هستند، مفید است. البته فقط 
چای سبز این خاصیت را ندارد. بابونه نیز دارای خواص 
و در عین  و مرطوب کنندگی پوست است  ضدالتهابی 
حال منجر به بهبود خاصیت ارتجاعی پوست می شود. 
از  جلوگیری  برای  فلاونوئیدها  از  غنی  نیز  چای سیاه 

التهاب های پوستی است.
 عسل

 جای تعجب نیست که عسل می تواند پوست خشک 
را به زندگی بازگرداند. تحقیقات نشان داده اند که عنصر 
موجود در عسل منجر به درمان زخم ها و سوختگی ها 

می شود ضمن اینکه التهاب و عفونت را نیز از بین می برد.
 شکر قهوه ای

که به طور مرتب، پوسته پوسته می شود.  پوستی 
؛ این  پوستی سالم است چه از نظر کارکرد و چه از نظر ظاهر
امر باعث می شود که پوست بتواند راحت تر نفس بکشد و 
بعد از مدتی درخشندگی خاصی داشته باشد و همچنین 
پوست نرم تر شود. با استفاده از اسکراب شکر قهوه ای 
می توانید پروسه پوسته پوسته شدن را انجام دهید. شکر 
قهوه ای دارای مقداری اسید گلایکولیک است، یک اسید 
که برای داشتن پوستی سالم بسیار مهم  هیدروکسید 
است. اسید گلایکولیک طبیعی نه تنها باعث بهبود پوست 

می شود بلکه از آن در برابر سموم نیز محافظت می کند.
 قارچ

 قارچ که به عنوان ماده ای سرشار از پروتئین شناخته 
می شود، حاوی موادی همچون سلنیوم برای محافظت 
از پوست است. در میان مواد غذایی مصرفی، قارچ حاوی 
بیش ترین میزان سلنیوم است. وجود ماده ای همچون 
کسیدان بدن  کسیداز بیش ترین میزان آنتی ا گلوتاتیون پرا
را تامین می کند. قارچ سرشار از ویتامین B است که عاملی 

برای شادابی پوست و جوان ماندن آن به حساب می آید.

نکتــــه 
گر 7۲ ساعت نخوابیم چه می شود؟   ا

 نداشتن خواب کافی، قضاوت شما را مختل می کند و 
انجام انواع کارها را سخت تر می کند. بیشتر افراد در مقطعی 
از زندگی طعم کم خوابی را تجربه خواهند کرد. در حالی که 
کمبود خواب گاه به گاه ممکن است چندان مهم به نظر 
نرسد، تأثیر آن می تواند شدید باشد و اثرات آن می تواند 
گر آن را به یک عادت تبدیل کنید، نخوابیدن  باقی بماند و ا
کافی می تواند عواقب شدیدی بر سلامتی شما داشته 
باشد. تری کرال، یک مربی خواب بالینی می گوید: »ما هنوز 
به طور کامل اهمیت خواب را درک نکرده ایم. خواب، همراه 
با رژیم غذایی و ورزش، اساس سلامتی را تشکیل می دهد. 
کم خوابی مزمن ما را در معرض خطر ابتلا به بیماری های 
جدی مانند چاقی، بیماری قلبی و... قرار می دهد. در 
طول خواب، بدن هورمون هایی ترشح می کند که به کنترل 
اشتها، متابولیسم و پردازش گلوکز کمک می کند. خواب 
ضعیف می تواند منجر به افزایش تولید کورتیزول در بدن 
شود که به عنوان هورمون استرس نیز شناخته می شود. 
کز کنترل و پیشگیری از بیماری، بزرگسالان  طبق گفته مرا
باید هر شب بین هفت تا نه ساعت بخوابند. برخلاف 
تصور رایج، خوابیدن یک یا دو ساعت اضافی در آخر هفته 
نمی تواند خواب از دست رفته ای را که ممکن است در 

طول یک هفته شلوغ تجربه کرده اید، جبران کند.
 اختلال حافظه

جان کلاین، استادیار روانشناسی بالینی توضیح داد 
که پس از ۲4 ساعت بی خوابی، هورمون های استرس )به 
ویژه کورتیزول و آدرنالین( افزایش می یابد تا خستگی ما را 
جبران کند و به عملکرد خود کمک کند. دکتر کلین هم 
بیان داشت: »مغز در تلاش است تا با نداشتن فرصتی برای 
تجدید قوا کنار بیاید، بنابراین ما این هورمون های استرس 
را برای فعال نگه داشتن بدن داریم«. براساس تحقیقات 
گذشته، عواقب محرومیت از خواب در ۲4 ساعت با اختلال 

شناختی فردی همراه است. 
 افت فشارخون

گفت: سطوح بالای نشانگرهای التهابی در  کرال   
جریان خون وجود دارد که در نهایت می تواند منجر به 
بیماری های قلبی وعروقی و فشارخون بالا شود. در طول 
یک شب خواب سالم، فشارخون حدود 1۰ تا ۲۰ درصد 
کاهش می یابد. )طبق گفته کلینیک مایو، افت فشارخون 
کمتر از 1۰ درصد در طول شب، نشانه ای از الگوی نامنظم 
گر خواب به طور مزمن قطع شود  فشارخون است.( اما ا
یا اصلا اتفاق نیفتد، بالا ماندن فشارخون ممکن است 
یک عامل خطر برای افرادی باشد که از فشارخون بالا رنج 
می برند. علاوه بر این، هورمون ها تحت تأثیر قرار می گیرند 
به این معنی که احساسات شما می توانند در همه جا 
خودشان را نشان بدهند. کلاین ادامه اد: از آنجا که بدن 
شما به پمپاژ کورتیزول به جریان خون ادامه می دهد، 
ضربان قلب و فشارخون شما را بالا می برد تا شما را هوشیار 
نگه دارد، استرس مداوم می تواند احساس اضطراب و 

نوسانات خلقی را افزایش دهد.

 عمــود ی  افقــی

که  است  شده  ثابت  امروزه   
درمان  به  قادر  بنیادی  سلول های 
محدوده وسیعی از بیماری های مزمن 
در  زیادی  تحقیقات  و  هستند  حاد  و 
زمینه استفاده از سلول های بنیادی در 
درمان بیماری هایی چون پارکینسون، 
دیابت،  کبدی،  قلبی،  بیماری های 
دیستروفی عضلانی، آسیب های نخاعی 
و سکته در حال انجام است. سلول های 
بنیادی خون بند ناف در درمان بیش 
از 1۰۰ بیماری کاربرد دارند. فهرستی از 
بیماری هایی که با استفاده از سلول های 
بنیادی خون بندناف قابل درمان هستند 
به شرح ذیل است:  اختلالات سلول های 
بنیادی: کم خونی آپلاستیک، کم خونی 
 ،AML، ALL : فانکونی. لوسمی حاد
لوسمی  حاد.   نیافته  تمایز  لوسمی 
در  نقص  بیماری های   .CML مزمن: 
تولید لنفوسیت ها: لنفوم غیر هوچکین، 
ناهنجاری های  هوچکین.  لنفوم 
تالاسمی  بتا،   : قرمز گلبول های  ارثی 
شکل.  داسی  سلولی  کم خونی   ، ماژور
مادرزادی:  ایمنی  سیستم  لات  اختلا
چسبندگی  نقص  کاستمن،  سندروم 
نقص  ج.   جر دی  سندروم  لکوسیتی، 
کتی: ترومبوسیتوپنی مادرزادی.  ارثی پلا
اختلالات پلاسماسل: مولتی پل میلوما، 
بیماری های  پلاسماسل.   لوسمی 
ارثی: سندروم لش نیهان، هیپوپلازی 
غضروف.  سایر بیماری ها: بیماری آلزایمر، 
نخاعی،  صدمات  پارکینسون،  دیابت، 
سکته های قلبی و مغزی، بیماری های 
عملکرد  عضلانی.  دیستروفی  کبدی، 
سلول های بنیادی به این صورت است 
کتورهای رشد  که این سلول ها از خود فا
و  آندروژنیک  کسیدان،  آنتی ا عصب، 
عوامل ضدالتهابی برای ترمیم، بازسازی 
و نوزایی سیستم عصبی محیطی که در 
آن قرار گرفته اند ترشح می کند و کمک 
می کند که محیط آسیب دیده بهبود یابد. 
این سلول ها خود را به نواحی آسیب دیده 
می رسانند و می توانند در طولانی مدت 
بر روی بیمار تأثیر بگذارند. نحوه درمان 
با سلول های بنیادی یک فرایند سرپایی 
بی حسی  توسط  پزشک  است.  ساده 
موضعی در ناحیه لگن مقدار کمی مغز 
استخوان را از استخوان ران خارج می کند. 
سلول های بنیادی در مدت ۲ تا ۶ هفته به 
کار خود ادامه می دهند و به فرد در بهبودی 
و کاهش درد کمک می کنند. همچنین فرد 
کثر موارد نتایج مداوم را تا  می تواند در ا

یکسال یا حتی بیشتر انتظار داشته باشد.

بنفشهولییان
فوقتخصصدرد

  1- قوی وپرزور- دلجو 2- از فرزندان چنگیزخان- 
علامت تجاری- اثری از ادگار آلن پو 3- مخفف شاه- از 
وســایل ورزشــی- زه های کمان- حرف  دوم انگلیسی 
4- حدیث معروف نبوی- دکتر- بله انگلیســی- نوعی 
بستنی 5- خانه ترکی- ثلث- بلندومرتفع 6- از گیاهان 
دارویی- کاروانسرایی در سرخس 7-  واحدسطح- باغ 
تاریخی کاشان- نوعی ساز محلی- اثری از استیون گرین 
8- جمع ملت- دانه کش بی آزار- جــای قراروآرام 9- 
تپیدن- تکذیب کننده- از دختران حضرت شعیب)ع(- 
زدنی بهانه جو 10- اثری از آنتوان سن اگزوپری- برنده 
نوبــل ادبــی2008 11- از جاده های معروف شــمال 
ایران- طبع عاطفی وشاعرانه- وسیله احتیاطی اضافی 
12- پایان شــطرنج- نیمه دیوانه-  در پناه- از برندهای 
موبایــل 13-  مادرعرب- نام تجــاری کلرید آمونیوم- 
ناگهان خودمانی- همسرمرد 14- نقل حدیث- دست 
مالیدن به پیش سر هنگام وضو- پیامدها 15- کشوری 

در آمریکای جنوبی- بارانداز

 1- بی حوصلــه- از آثار تاریخــی شــهر رودان 2- بی نظیر در تاخت وتــاز- اطراف وحوالی 
3-  عریان- حاجت ومقصود- موشک کروز ایرانی- حرص وطمع 4- واحد توان الکتریکی- یکی از 
آزمون های انگلیسی که در ایران برگزار می شود-  غیراز- جوان ودلیر 5- نزدیک بین- دریاچه ای در 
روسیه- از قطع هاي کتاب 6- پخته شدن- حیوان استرالیایی 7-  بله روسی- بخشی از بدن- جای 
قربانی کردن-  درجه حرارت 8- پســت وفرومایه- ماده اولیه تهیه کاغذ- بیماری چینی 9- امر به 
نگفتن- از توابع ایلام- گل ته حوض- پاسخ به جدول 10- پایتخت بوتان- سرطان خون 11- ورم- 
نام مردانه ارمني- از حیوانات دریایی 12-  قوت و قدرت- رودپرآب- فرش بزرگ-  خطی در دایره 
13- فتنه وبدی- شهری در خراسان رضوی- پارچه معیوب- گندم 14- از گیاهان دارویی- پایتخت 

قبرس 15- فیلمی از بابک  پیامی- آن که دارای زور بازوست

  بهترین غذاهــــــــــــــــا
  برای زمانیکــــــــــــــه

سرماخوردهاید

 سوپ مرغ
 یک کاسه سوپ داغ نه تنها بدن تان را گرم و احساس خوب و راحتی به شما می دهد؛ بلکه فواید زیادی هم برایتان دارد.

غ عصاره خوبی به سوپ شما می دهند که حاوی کلاژن و موادمغذی است.   استخوان های جوشیده مر
  بخاری که از سوپ داغ بلند می شود می تواند به رفع گرفتگی بینی شما کمک کرده و راه های هوایی بینی تان را باز کند. 

توصیه می شود سوپ کم نمک بخورید تا مواد مغذی و ترکیبات مفید عملکرد بهتری در بدن شما داشته باشند.

میوه ها و سبزی ها
 وقتی در حال مبارزه با سرماخوردگی هستید، مرکبات باید انتخاب اول شما در میوه ها باشند. 

 پرتقال، گریپ فروت، لیموترش و لیموشیرین همگی سرشار از ویتامین  C هستند که سیستم ایمنی تان را قوی می کند.
  البته فقط مرکبات نیستند که این روزها به دردتان می خورند. انواع توت نیز تقویت کننده های خوب سیستم ایمنی  هستند؛

  زیرا سرشار از آنتی اکسیدان  برای مبارز با التهاب و تسکین علائم سرماخوردگی هستند.
  هم چنین سبزیجات برگ دار مثل اسفناج نیز با ویتامین C و آنتی اکسیدان فراوانی که دارند. 

 کدوحلوایی را هم فراموش نکنید، چون ویتامین C و ویتامین A زیاد و حتی آنتی اکسیدان  بیشتر
ی نسبت به خیلی از سبزی های دیگر دارد.

غذاهای دیگر 
 در هنگام سرماخوردگی قبل از اینکه سراغ قرص و دارو بروید باید بدانید که عسل می تواند برای کاهش 

 این تحریکات گلو خدمت زیادی به شما بکند. عسل خام و محلی تهیه کنید. 
 عسل می تواند با پوششی که در گلو ایجاد می کند التهاب را تسکین دهد. زنجبیل را دم کنید 

 و بنوشید تا کمک زیادی به تسکین گلودردتان کند. تندی زنجبیل التهاب گلو را کمتر می کند. 
هم چنین قدرت چای سبز را نادیده نگیرید. چای سبز سرشار از آنتی اکسیدان  برای کمک به عملکرد سیستم ایمنی بدنتان است.

وقتیسرماخوردهاید،بهغذاهایگرمنیازداریدتانهتنهاحسخوبیبهشمابدهند؛بلکهموادمغذیبیشتریبهشمابرسانند.میوههاوسبزیهایویتامیندار،
ادویههایضدالتهاب،دمنوشهایگیاهی،همگیخوردنیهایخوبیبرایفردسرماخوردهاند.



 

باید ها و نباید های نامزدهای انتخاباتی
ادامه از صفحه اول

گاهی: نامزدها باید در مورد مسائل  ۶. شناخت مســائل و آ
گاهی داشته باشند. آنها باید  مهم و چالش های جامعه  خود آ
در جریان رویدادها و سیاســت های کنونی بــوده و برنامه ها و 
ح های خود را بر اســاس شــناخت دقیق این مسائل ارائه  طر

دهند. 
7. احتــرام بــه تفاوت هــا: نامزدهــا بایــد بــه تفاوت هــای 
فرهنگــی، مذهبــی، قومــی و اجتماعــی احتــرام گذاشــته و در 

برخورد با همه افراد به عدالت و برابری رفتار کنند. 
۸. مســئولیت پذیری و حســاب پذیری: نامزدهــا بایــد 
مســئولیت پذیری خــود را نشــان دهنــد و بــه تعهــدات و 
وعده های خود پایبند باشند. آنها باید آمادگی داشته باشند 
تا به سوالات و انتقادات رسانه ها و رأی دهندگان پاسخ دهند 

و در صورت لزوم اصلاحات لازم را انجام دهند. 
بایــد  نامزدهــا  مــداوم:  یادگیــری  و  انتقادپذیــری   .9
انتقادپذیــری را نشــان دهنــد و توانایــی یادگیــری مــداوم و 
بهبود خود را داشته باشند. آنها باید از تجربیات گذشته خود 
اســتفاده کننــد و بهبودهــای لازم را در عملکــرد و برنامه های 

خود اعمال کنند. 
البتــه هــر انتخابــات و فرهنــگ سیاســی خاصــی نیازهــای 
مشخص خود را دارد، بنابراین نامزدها باید به محیط و شرایط 
خــود توجــه کننــد و رفتــاری مناســب و منطبق بــا انتظــارات 
جامعه ارائه دهند و با افزایش شور انتخاباتی مردم را به حضور 

در انتخابات تشویق و ترغیب نمایند. 
نامزدهای انتخابات باید از برخی رفتارها و عملکردهایی که 
ممکن است مخاطبان و رأی دهندگان را ناخوشایند یا ناامید 
، برخی از رفتارهایی که نامزدها باید  کنند، پرهیز کنند. در زیر

از آنها اجتناب کنند، آورده شده است: 
: نامزدها باید از تبلیغاتی  1. تبلیغات تهاجمی و توهین آمیز
که به دیگــر نامزدها یا جریان های سیاســی توهین می کنند یا 
آنها را به طرز غیراخلاقی مورد انتقاد قرار می دهند، خودداری 
کنند. ایــن نــوع تبلیغات منجــر به افزایــش تنش هــا و کاهش 
روحیــه  عمومــی می شــود و بــه جــای آن، نامزدهــا بایــد روی 

برنامه ها، ایده ها و خدمات خود تمرکز کنند. 
۲. وعده هــای نادرســت و غیرقابــل عمــل: نامزدهــا بایــد از 
ارائــه وعده هایی کــه قابلیت اجــرا ندارنــد و صرفاً بــرای جلب 
رأی هــا یــا توجیــه کوتاهی هــای خــود ارائــه می دهنــد، پرهیز 
کننــد. وعده هــای واقع بینانــه و بــا پایبنــدی بــه واقعیت ها و 
محدودیت های موجود، اعتماد مردم را بیشتر جلب می کند. 
: نامزدهــا بایــد از هرگونــه رفتــار  3. رفتارهــای فســادآمیز
فســادآمیز یا نقض قوانین اجتناب کنند. آنها باید از قوانین و 
مقررات رعایت شده و به مبارزه با فســاد و تقلب در انتخابات 

متعهد باشند. 
4. عدم احترام به نظرات مختلف: نامزدهــا باید به نظرات 
و دیدگاه هــای مختلــف احترام گذاشــته و بــه طور ســازنده با 
آنها بحث کنند. رفتارهای تحقیرآمیــز و نادیده گرفتن نظرات 
دیگران، نشانه  ناهمکاری و عدم توانایی برای رهبری مناسب 

است. 
5. بیانیه های تحریک آمیز و افترا: نامزدها باید از بیانیه ها و 
اظهارنظرهایی که ممکن است تنش ها را افزایش دهند، پرهیز 
، افراط گرایانــه و مبتنی بر افترا،  کنند. بیانیه های تحریک آمیز
نه تنها مشکلات را تشدید می کنند بلکه اعتماد عمومی رانیز 

به خطر می اندازند. 
این تنهــا چنــد مثــال از رفتارهایی اســت کــه نامزدهــا باید 
اجتنــاب کننــد. در کل، نامزدها بایــد از رفتارهایــی که ممکن 
است باعث ترویج بی قانونی، افزایش تنش ها، کاهش اعتماد 
عمومی و آســیب به روحیه  انتخابات شــود، خودداری کنند. 
آنها باید با احترام و شــفافیت، برنامه هــا و ایده های خود را به 
مردم ارائه دهند و در ارتباط با رقبا و رأی دهندگان، به صورت 

سازنده و منطقی رفتار کنند. 
امید اســت که نامزدهای انتخاباتی با رعایــت موارد قانونی 
و ارائه برنامه های شفاف و واقعی خود باعث شور و اشتیاق و 
رقابت در انتخابات شــوند تا با ورود افــراد متخصص و متعهد 
به مجالس شورای اســلامی و خبرگان رهبری شــاهد پویایی، 

شکوفایی و رشد در تمامی عرصه های کشور باشیم.

فشار گاز
گاز  در جنوب شهر زندگی می کنم به تازگی فشارهای 
گاز با  کرده اند و مردم با این فشار  کم  منطقه را خیلی 
مشکلات زیادی روبه رو شده اند.از مسئولان تقاضا داریم که 

به این موارد رسیدگی کنند. 
اصغرزاده از تهران 

گرانی نان
خانواده های نیازمند برای تهیه لقمه ای نان با مشکلات 
فراوانی مواجهند. افزایش اجاره خانه و گران شدن قیمت 
نان و نیز نبود درآمد مکفی آنان را از پای انداخته است. لطفا 
مسئولان ذی ربط برای درمان گرانی ها چاره اندیشی کنند. 
یک شهروند از تهران 

چراغ 
چراغ های بوستان ها و برخی اتوبان ها در تهران روزها 
روشن است. در حالی که هوا هم آفتابی است. چرا کسی به 

این مساله توجه جدی ندارد. 
کبری از تهران ا

مخازن زباله
شست وشوي مستمر مخزن هاي زباله باعث جلوگیري 
از بوي مشمئزکننده و محل رشد و نمو حشرات خواهد شد. 
لطفا مسئولان شهرداری نسبت به این موضوع رسیدگی 

بیشتری کنند.
اسدی از تهران

آرمان ملی: معمولا با آغاز فصل سرد، بیماری های تنفسی 
از جمله سرماخوردگی و آنفلوآنزا شیوع پیدا می کنند و انتقال 
کرونایی )یعنی دوران  گیــر نه تنها از زمــان پســا این بیماری وا
بعد از شیوع کرونا( که ســابقه ای طولانی دارد. اما بعد از کرونا 
که زندگی همه مردم دنیا را به شــدت متاثر و آن ها را نسبت به 
بیماری ها حســاس تر کرد، بیماری هایی که سیســتم تنفسی 
انسان را درگیر می کنند وجهه و هویتی تازه یافتند و این تغییر 
ماهیت حتی با پایان اعلام همه گیری کرونا در ایران هم ادامه 

یافت. 
زمســتان امســال هم بــا اینکــه ســرما و بــارش بــرف و بــاران 
آنطور که باید و به اشکال نرمال و طبیعی رخ نشان نداد و هوا 
آنچنان که باید سرد نشد اما رسانه ها در گزارش هایی از شیوع 
ک تــر از کرونا  بیماری هــای تنفســی حتــی در مــواردی خطرنا
با نام هــای جدیدی نظیــر x  و... خبــر دادند. برخی رســانه ها 
ابتدا احســاس خطر کرده و آن را به مردم القــا کردند و روز بعد 
گفتند کــه مردم نگــران نباشــند و این هــا ویروس هایی عادی 
ک بودن و کشــنده بــودن آن  هســتند و برخی دیگر بــر خطرنا
در گفت وگوهایی با کارشناسان چهره و شناخته شده از زمان 

شیوع کووید 19، اصرار ورزیدند. 
یکی از این کارشناســان مینو محرز است که در گفت وگویی 
که روز گذشته با خبرآنلاین داشته، گفته: هم کووید زیاد شده، 
هم آنفلوآنزا و اینکه کاری که چین به عنوان قرنطینه انجام داد 

با زور و وحشی بازی بود. 
این متخصص بیماری های عفونی توضیح داده که در ایران 
گیر شده  نیز هم ســویه جدید کرونا افزایش یافته و آنفلوآنزا فرا
اســت، البته عــلاوه بــر ویــروس کرونــا و آنفلوآنــزا، ویروس های 
زمستانی هم که باعث عوارض تنفسی می شوند، بسیار شایع 

هستند. 
البته در کامنت های شهروندانی که این خبر را خوانده اند به 
ک  خوبی می توان به دو دستگی نظر مردم در رابطه با خطرنا
بــودن یــا عــدم آن در خصــوص ایــن بیماری هــای ویروســی 
جدیدی پی برد: یکی از کاربران نوشــته اســت کــه »این خانم 
محرز همچنان به وحشــت آفرینی ادامه می دهد. من خودم 
پزشک هستم از کشور آلمان و دلیل این همه وحشت آفرینی 
را نمی فهمم. با توجه به اینکه عمــوم مردم دچار این بیماری 
شــده اند و آنتی بادی ایــن بیمــاری را دارند در حــال حاضر در 
خیلی از نقاط دنیا با این بیماری مثل سرماخوردگی معمولی 
رفتار شــده و حتی دیگه تســت هم انجــام نمی شــود! البته در 
همه جای دنیا از جملــه در همین آلمان هم عده ای پزشــک 
و غیر پزشــک از روی ترس بی خود یا بــرای خودنمایی به این 
هراس افکنی ها ادامه می دهند. البته نظرات خانم مینو محرز 

کسن های ایرانی هم یادمان نرفته...« در مورد وا
کنــش بــه انتقاداتــی کــه از  خانــم محــرز در اســفند 99 در وا
کسن های تولید ایران می شد و خود نیز از منتقدان ابتدایی  وا

برخی سیاست های وزارت بهداشت بود؛ گفت که شخصیتی 
کسن ایرانی بزنند! علمی است و می گوید مردم وا

فــارس در آن زمــان از قــول او بــه عنــوان مســئول مطالعات 
کســن کووایران، نوشــت: اســتانداردهای  کارآزمایــی بالینی وا
کســن کرونــای کووایران بســیار رعایت  بین المللــی در تهیه وا
کســنی ایــن طــور اصــول لازم را  شــده و فکــر نمی کنــم کمتــر وا

رعایت کند. 
کســن انــواع مختلفــی دارد، امــا  محــرز گفتــه بــود کــه »وا
کســن کووایران از نظر اســتانداردهای بین المللــی و کنترل  وا
کیفیت بــه عنــوان فردی کــه یک شــخصیت علمی هســتم به 
کســن اســتفاده کنند.  مردم می گویم با خیــال راحت از این وا
کسن بسیار رعایت  اســتانداردهای بین المللی در تهیه این وا
شــده و پروتکل های مربوطه به شــدت رعایت می شود؛ بنده 

کسنی این طور اصول را رعایت کند.« فکر نمی کنم کمتر وا

ک است؟!    مردم ماسک نمی زنند و این خطرنا
، متخصص بیماری های عفونی با تایید افزایش  مینو محرز
کثر نقاط جهان  آمار مبتلایان به ویروس های تنفسی، گفته: ا
به خاطر افزایش ســفرها و رفــت و آمدها در تعطیلات ســال نو 
میلادی سویه جدید کرونا شــیوع پیدا کرده و با افزایش موارد 

ابتلا به کووید مواجه شده اند. 
او افزوده: در ایران نیز هم ســویه جدید کرونــا افزایش یافته 
گیر شده اســت، البته علاوه بر ویروس کرونا و  و هم آنفلوآنزا فرا
آنفلوآنزا، ویروس های زمســتانی هم که باعث عوارض تنفسی 

می شوند، بسیار شایع هستند. 
کســن آنفلوآنزا توصیه  : همچنان بــه تزریق وا به گفته محرز
می کنم چرا کــه هنوز تا پایان ســال زمان زیــادی مانده،  ضمن 
اینکــه ویــروس آنفلوآنزا تــا فروردیــن و اردیبهشــت هم شــایع 

است.  
او با بیان اینکه ســویه جدیــد کرونا مرگ و میر نــدارد مگر در 
گروه های خاص شــامل سالمندان یا کســانی که بیماری های 
کیــد می کنــد: هیــچ راه تشــخیصی وجــود  زمینــه ای دارنــد، تا
ندارد تا کســی بفهمد کــه به کدام یــک از ایــن ویروس ها مبتلا 
شــده، تنهــا راه تشــخیص همچنــان تســت های موجــود در 

آزمایشگاه های معتبر است. 
محــرز البتــه گفتــه کــه به رغــم افزایــش مبتلایــان بــه ایــن 
ویروس هــا همچنــان شــهروندان ماســک نمی زننــد و ایــن 
ک است؛ تنها راه پیشگیری که سازمان جهانی  موضوع خطرنا
کید دارد، همچنان ماسک، فاصله گذاری  بهداشت نیز بر آن تا

اجتماعی و شستن دست هاست. 
او توصیه کرده اســت کــه والدیــن بچه هــای دارای علائم را 
مدرســه نفرســتند، چون نه تنها بقیه دانش آمــوزان هم مبتلا 
می شــوند،  بلکه والدین آنها هم بیمار شــده و گردش ویروس 
ادامه خواهــد داشــت. همچنیــن کارمنــدان، کارگــران و همه 
شاغلانی که در فضاهای بسته مشغول به کار هستند و به این 

ویروس ها مبتلا شده اند، نباید سرکار بروند. 
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

 اعطای وام قرض الحسنه
 به فرهنگیان

رضامراد صحرایــی وزیر آمــوزش و پرورش در 
جریــان امضــای تفاهم نامه مشــترک بــا یکی از 
، مبدا و منشأ هر  بانک ها، معلم را عامل، محور
تحولی در آینده کشور دانست و گفت: هر اتفاقی 
برای آینده کشور بخواهد رقم بخورد، عامل آن 
معلم است و به همین دلیل رهبر معظم انقلاب 
فرمودند معلم، معمار هویت آینده کشور است.
او ادامه داد: پرداخت تسهیلات، مقدار کمی 
از دغدغــه معلمــان را می کاهــد اما بیــش از آن 
مقدار به کیفیت کار معلمان می افزاید. بنابراین 
انعقــاد ایــن تفاهم نامــه را در راســتای تقویــت 
کیفیت خود می دانیم. صحرایی تصریح کرد: هر 
کسی که به توجه به معلمان اهتمام می ورزد در 
حقیقت به آینده کشور اهتمام می ورزد؛ معلم، 
ســیمای آینــده کشــور را ترســیم می کند.وزیــر 
آموزش و پرورش با بیــان اینکه این تفاهم نامه 
را هدیه ای به معلمان در آستانه دهه فجر تلقی 
می کنیم، اظهار کرد: پرداخت تسهیلات، مقدار 
کمــی از دغدغــه معلمــان را می کاهــد اما بیش 
از آن مقــدار به کیفیــت کار معلمــان می افزاید؛ 
بنابراین انعقــاد ایــن تفاهم نامه را در راســتای 
تقویت کیفیت خود می دانیم. صحرایی با بیان 
اینکه معلمــان با ایــن تفاهم نامــه می توانند تا 
ســقف 3 میلیارد ریال وام قرض الحسنه از این 
بانــک دریافت کنند، خاطرنشــان کــرد: آن چه 
امروز اتفاق می افتد، فعالیت تفاهم نامه پیش 
رو اســت که در نوع خودش کم نظیر اســت. در 
مجمــوع 19 هــزار میلیــارد تومــان تســهیلات و 

همچنین تعهدات دیگر است.

۳۳۹ شهر دارای تنش آبی است 
هاشــم امینــی، مدیــر عامــل شــرکت آب و 
فاضلاب کشور در حاشیه نوزدهمین نمایشگاه 
صنعت آب در نشست خبری با اصحاب رسانه 
گفــت: بــا وجــود تحریم هــای موجود و شــرایط 
دشــواری کــه در بــازار وجــود دارد 1۲5 تولیــد 
کننده داخلی آخرین دســتاورد های خود را در 
معرض عموم قرار دادند. او ادامه داد: بیشترین 
بهــره وری را چــه در حــوزه منابع آب ســطحی و 
چــه در منابع زیر زمینــی در پیش گرفتیــم و دو 
موضوعــی کــه ایــن ســال ها کمتــر بــه آن توجه 
شده استفاده از پساب برای به گردش درآوردن 
کثر شــرکت های تولید کننده  صنعت بوده که ا
تجهیزات خود را به این سمت و ســو بردند. به 
گفته این مقام مســئول 339 شهر دارای تنش 
آبی اســت که نســبت بــه ســال گذشــته تعداد 
شــهر های دارای تنش افزایش داشــته اســت. 
شــرایط ۲۶ اســتان زیرنرمال، 4 اســتان نرمال و 
یک استان فرانرمال اســت.مدیر عامل شرکت 
آبفای کشــور گفت: 4 اســتان تهران، سیستان 
و بلوچستان و گلستان و مشــهد همانند سال 
گذشته همچنان شرایط خوبی ندارند. شرایط 
تأمیــن آب در 1۶ اســتان و ۲۸ شــهر کشــور بــه 

صورت خاص و اضطراری تأمین می شود.

1۲0 نوزاد در شیرخوارگاه های 
تهران 

مدیرکل بهزیســتی اســتان تهران گفــت: در 
حــال حاضــر 1۲۰ نــوزاد در شــیرخوارگاه های 
استان تهران وجود دارند ضمن اینکه کودکانی 
که شــرایط خاص داشــته باشــند نیــز در قالب 
یک زمــان مشــخص ســه ماهه بــه خانواده ها 
گذار  و متقاضیــان در قالــب فرزندخواندگــی وا

می شوند.
تفاهم نامــه  آییــن  در  نصیــری  محمــد 
همکاری مشــترک بین دادســتانی کل کشــور 
و سازمان بهزیستی برگزار شد، افزود: اتفاقات 
خوبی در یک سال گذشته در قالب همکاری 
دادستانی و سازمان بهزیســتی استان تهران 
رقم خورده است و بخشــی از این همکاری ها 
در حــال اجراســت و برخــی دیگــر از ایــن 
همکاری هــا نیاز بــه برنامه ریزی و اســتفاده از 
ظرفیت دادســتانی کل کشــور دارد.او با بیان 
اینکــه یکــی از موضوعــات قانــون حمایــت از 
کــودکان و نوجوانان اســت که 14 دســتگاه در 
ایــن حــوزه تکالیــف قانونــی دارنــد، گفــت: در 
این مسیر برخی از دستگاه ها به وظایف خود 
عمــل می کننــد و برخــی دیگــر نیــز در اجــرای 
وظایف خود دچار غفلت هستند. همچنین 
یکی از موضوعات برمی گــردد به حوزه درمان 
کز  کــودکان کــه قاعدتــاً ارجــاع کــودکان بــه مرا
درمانــی جهــت درمــان خدمــات بــه صــورت 
رایــگان از طریــق ســازمان بهزیســتی انجــام 
کز درمانی این است که  می شود که مطالبه مرا

این کار با حکم قضایی انجام شود.

هیدروژن وارد سبد سوختی 
کشور می شود

مدیــر عامــل شــرکت ملــی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتــی ایران گفت:  1۶ پــروژه برای 
 CCUSتولید هیدروژن از ســوخت فســیلی بــا
عملیاتی شــده که تولید ســالانه اش میزان کم 
7۰۰ هزار تن اســت. جلیل ســالاری، افزود: ساز 
و کاری لحاظ شده است تا هیدروژن به عنوان 
ک در کنار بنزین و ســی ان جی  یک ســوخت پا
قرار بگیــرد، البتــه بــرای ایــن کار قیمت گذاری 
حامل های انرژی می تواند تاثیر زیادی داشته 
باشــد. او با اشــاره به لزوم تنوع بخشی به سبد 
سوخت کشور، اظهار کرد: در شرایط فعلی که با 
ناترازی سوخت و افزایش مصرف در این بخش 
مواجهیم، لازم است که به موضوع تنوع بخشی 

سبد سوخت توجه شود.

بررســی های جهانی نشــان می دهد که 
آلودگــی هــوا چهارمیــن عامــل مــرگ و میر 
زودرس در جهــان بعــد از فشــارخون بالا، 
اســتعمال دخانیات و ســوءتغذیه است و 
ســالانه موجــب مــرگ زودرس 7 میلیــون 

نفر می شود. 
گــر منجر به  ایــن معضل جهانــی حتی ا
مرگ افراد نشود، بیماری ها و عارضه های 
متعــددی را در پــی دارد؛ از تولــد نــوزادانِ 
بــا وزن کــم گرفته تــا ابتــلا بــه بیماری های 
بیماری هــای  دیابــت،  قلبی وعروقــی، 
تنفســی، ســکته، ابتــلا بــه انــواع ســرطان 

ازجمله سرطان ریه و.... 
کارشناســان، خودرو هــای  گفتــه  بــه 
فرســوده و موتورســیکلت های فرســوده، 
کیفیــت پاییــن ســوخت و نیــز افزایــش 
مصــرف ســوخت، بیش تریــن ســهم را در 
آلودگی هوای ایران دارنــد و درواقع متهم 
ردیف اول هســتند. به گفته کارشناســان، 
سال هاست نه خودروی فرسوده ای از رده 
ج شــده و نه بر روی موتورســیکلت ها  خار
نظارتی وجــود دارد. مصرف بنزیــن نیز در 

1۰ سال اخیر ۲ برابر شده است. 
طبــق گــزارش وزارت بهداشــت، تعــداد 
مواجهــه  بــه  منتســب  مرگ هــای  کل 
طولانی مــدت بــا ذرات معلــق PM ۲.5 در 
افــراد بــالای 3۰ ســال در ســال 14۰1 چیزی 
معادل ۲۶ هــزار و 3۰7 نفر گزارش شــده که 
در مقایسه با سال 14۰۰، بیش از ۲۶ درصد 

افزایش یافته است. 
لاینده هــای هــوا در فصل هــای   نــوع آ
سرد با فصل های گرم تفاوت دارد. به طور 
مثال اوزن یک آلاینده تابستانی است و در 
هوای گرم تولید می شــود. اما زمســتان ها 
این آلاینــده اصلا مشکل ســاز نیســت. در 

پاییــز و زمســتان، ذرات معلــق کوچک تــر 
لاینــده هــوا  از ۲.5 میکــرون مهم تریــن آ
محسوب می شوند.   چند روز پیش، رئیس 
گــروه ســلامت هــوا و تغییــر اقلیــم وزارت 
بهداشــت با اشــاره بــه اینکــه 13.9 درصد 
از مرگ هــای طبیعی در ایران منتســب به 
آلودگی هواست، گفت: شهر تهران رتبه 19 
را از نظر غلظــت ذرات معلق بین پایتخت 

کشور های جهان دارد. 
 عباس شاهسونی با بیان اینکه از سال 
1395 مرگ های منتســب به آلودگی هوا را 
سالانه محاســبه و منتشر می کنیم، گفت: 
طبــق بررســی ها و محاســباتی که بــا مدل 
پیشنهادی ســازمان جهانی بهداشت در 
33 شهر کشور در ســال 14۰1 انجام دادیم 
و ذرات متعلق PM ۲.5 را محاسبه کردیم، 
مشخص شده که 13.9 درصد از مرگ های 
طبیعی در کشورمان منتسب به این ذرات 

معلق بوده است. 
 به گفته این مســئول، میانگین غلظت 
ذرات معلــق در کشــور مــا 3۸ میکروگــرم 
کــه 7.۶ برابــر بالاتــر از رهنمــود  اســت 
سازمان جهانی بهداشت و بیش از 3 برابر 

استاندارد ملی کشورمان است. 
ک داشتیم  اما امسال چند روز هوای پا
و کارنامــه ایران در بین کشــور های جهان 
چگونه کارنامه ای است؟ همشهری آنلاین 
در گزارشی نوشــت که ایران از نظر کیفیت 
هوا در مقایســه با سایر کشــور ها رتبه ۲1 را 
در بین 131 کشــور دارد و کشور هایی مثل 
کستان، بحرین و بنگلادش  چاد، عراق، پا

بدترین کیفیت هوا را در جهان دارند. 
 بالاترین شاخص کیفیت هوا در جهان 
به طور میانگین عدد 1۶9 است و میانگین 
شــاخص کیفیــت هــوا در ایــران عــدد 94 

اســت. امــا این بــه ایــن معنــی نیســت که 
کشــور ما بــه لحــاظ آلودگــی هوا در ســطح 
قابل قبولی قرار دارد. طی سال های اخیر 
بــه طــور میانگیــن تنهــا در 1۶.5 درصــد از 
ک را در کشــور  روز هــای ســال، هــوای پــا
تجربه کرده ایم. این آماری اســت که خود 
وزارت بهداشــت در روز هــای پایانــی مــاه 
گذشــته اعلام کرد. موضوعی کــه می تواند 
بــر ســلامت و حتــی حیــات مــردم تاثیــر 
بگــذارد. پایــان آذرماه بــود که رئیــس مرکز 
تحقیقــات آلودگی هــوای دانشــگاه تهران 
در گفت وگویی با همشــهری بــه این نکته 
مهم اشــاره کرد که دیتا ها نشــان می دهد 
که امســال هــوا آلوده تر از پارســال اســت و 
حــدود 1۲ درصــد از کل مرگ هــا در ایــران 

منتسب به آلودگی هواست. 
 محمدصادق حســنوند گفت: ســالانه 
حــدود 45 هــزار نفــر در کشــور بــه دلایــل 
منتســب بــه آلودگــی هــوا جــان خــود را از 
دســت می دهنــد. از ایــن میزان حــدود 9 
هزار مرگ منتســب به آلودگی هــوا مربوط 

کنان پایتخت است.  به سا
 PM به گفتــه حســنوند، میــزان غلظت 
لاینــده شــهر تهــران  ۲.5 کــه مهم تریــن آ
اســت، ســالانه بیــن 75۰۰ تــا 9 هــزار مــرگ 
منتســب دارد. درضمــن از حــدود 9 هــزار 
مــرگِ منتســب بــه آلودگی هــوا که ســالانه 
در شــهر تهران اتفــاق می افتد، حــدود ۶۰ 
درصــد از مرگ هــا در فصل های ســرد و 4۰ 

درصد در بهار و تابستان رخ می دهد. 
 ایــن پژوهشــگر بــه ایــن موضــوع مهــم 
اشاره کرد که از 45 تا 5۰ هزار مرگِ منتسب 
بــه آلودگــی هــوا در کل کشــور کــه ســالانه 
خ می دهــد، 7۰۰ تــا 1۰۰۰ مــورد مربــوط به  ر
کودکان زیر 5 سال است. متاسفانه از هر 1۰ 

مرگ کودکان، یک مورد مربوط به آلودگی 
هواســت و البتــه بیش تریــن تعــداد موارد 
مــرگ منتســب بــه آلودگی هــوا مربــوط به 
گروه سنی بالای 5۰ سال است. نه کودکان. 

   ایــن عامــل مــرگ زا چــه بلاهــای 
دیگری سر ما می آورد؟

غیر از مرگ زودرس ناشی از آلودگی هوا 
که مسئولان و کارشناسان به آن اشاره و آن 
را تاییــد کرده اند، آلودگی هــوا تاثیر زیادی 
بر ابتلا به انــواع بیماری هــا و عارضه ها و یا 

تشدید آن ها دارد. 
گفتــه متخصصــان، آلودگــی هــوا   بــه 
می تواند منجر به بروز یا تشدید عارضه ها و 
بیماری هایی مثل دیابت نوع۲، ناباروری، 
زایمان زودرس، تولد نوزادانی با وزن بسیار 
کــم، بیماری هــای قلبــی عروقــی، ســکته 
قلبی، سکته مغزی، بیماری های اعصاب 
، ابتلا به  و روان مانند پارکینســون و آلزایمر
انواع ســرطان به خصــوص ســرطان ریه و 
کی  بیماری های تنفســی شــود. آمار ها حا
، 9 نفــر دچار  از این اســت کــه از هــر 1۰ نفــر
آسیب های ناشــی از آلودگی هوا می شوند 
و یکی از این آســیب ها مشــکلات تنفســی 

است. 
بیمــاری   3 مســئولان،  گفتــه  طبــق   
و  قلبــی  ســکته های  ریــه،  ســرطان 
ســکته های مغــزی ارتبــاط معنــی داری با 
آلودگی هــوا دارنــد. آلودگی هــوا همچنین 
عامل ۲۰ درصد مرگ نــوزادان نارس اعلام 
شــده اســت. حتــی یافته هــای جدیــد 
پژوهشــگران نشــان می دهــد کــه حتــی 
بــروز اختلال اوتیســم نیــز در برخــی موارد 

بی ارتباط با آلودگی هوا نیست. 

افزایش آمار مرگ های منتسب به آلودگی هوا در ایران

لودگی هوا   می میرند سالی ۴۵ هزار ایرانی از  آ

مینو محرز: هم کووید زیاد شده، هم آنفلوآنزا

چه کسی وحشت آفرینی می کند؟!
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حریق ۳ خودرو در تعمیرگاه
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
تهران از حریق ۳ خودرو در یک تعمیرگاه واقع در محله آذربایجان 
خبر داد. سیدجلال ملکی، اظهار کرد: یک مورد آتش سوزی 
در یک تعمیرگاه خودرو در خیابان آذربایجان بین خیابان 
اسکندری و نواب اعلام که بلافاصله ۳ ایستگاه آتش نشانی 
به همراه خودروهای پشتیبانی )نردبان هیدرولیکی و خودروی 
حامل تجهیزات تنفسی( به محل حادثه اعزام شدند که در مدت 
زمان دو دقیقه به محل حادثه رسیدند. وی افزود: آتش نشانان 
در محل حادثه مشاهده کردند که در یک ساختمان سه طبقه، 
در قسمت همکف که یک تعمیرگاه خودرو به وسعت حدود ۶۰ 
متر بوده، سه دستگاه خودروی سواری شامل پژو پارس، پژو ۲۰۶ 
و ۲۰۶ صندوق دار داخل تعمیرگاه وجود داشت. در تعمیرگاه یک 
نیم طبقه هم وجود داشت که به عنوان دفترکار و انبار کوچک 
برای نگهداری روغن و مواد قابل اشتعال استفاده می شد. 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
تهران با اشاره به اینکه در زمان رسیدن همکاران به محل حادثه 
تعمیرگاه دچار حریق شده بود و سه دستگاه خودرو در حال 
سوختن بودند، ادامه داد: خودروی پژوپارس کاملا شعله ور بود 
و دو خودروی گر تقریبا نیمی از آنها شعله ور شده بود و دود به 
طبقات بالا که سه مرد در آنجا بود سرایت کرده بود. ملکی ادامه 
داد: آتش نشانان همزمان با عملیات اطفای حریق، عملیات 
جست وجو را آغاز کردند و موفق شدند ۳ نفر را از محل حادثه 
خارج کنند و خوشبختانه حادثه مصدوم نداشت. سخنگوی 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران در پایان 
خاطرنشان کرد: حریق خاموش و از گسترش آن جلوگیری و 

عملیات با موفقیت به پایان رسید.

اعتراف به ۲۴ فقره سرقت 
فرمانده انتظامی شهرستان گلوگاه از دستگیری سارق سیم 
برق با ۲۴ فقره سرقت در آن شهرستان خبر داد. سرهنگ 
محمود کلوانی گفت: در پی وقوع چند فقره سرقت سیم برق 
گاهان پلیس  در شهرستان گلوگاه، موضوع در دستور کار کارآ
گاهی این فرماندهی قرار گرفت. فرمانده انتظامی شهرستان  آ
گلوگاه، تصریح کرد: ماموران با اقدامات اطلاعاتی و بررسی های 
همه جانبه متهم را شناسایی و در عملیاتی ضربتی وی را 
دستگیر کردند. سرهنگ کلوانی با بیان اینکه متهم در بازجویی 
کنون به ۲۴ فقره سرقت سیم برق در  و تحقیقات به عمل آمده تا
این شهرستان اعتراف کرد، اظهار داشت: این سارق حرفه ای 
پس از تشکیل پرونده به مرجع قضائی معرفی شد. فرمانده 
انتظامی شهرستان گلوگاه به شهروندان توصیه کرد: ضمن توجه 
به هشدارهای انتظامی در صورت برخورد با هرگونه مورد مشکوك 

موضوع را با شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

8۲ فقره سرقت کشف شد
گاهان پایگاه شرق  فرمانده انتظامی مشهد گفت: با تلاش کارآ
گاهی مشهد پرونده 8۲ فقره سرقت شبانه به تأسیسات  پلیس آ
ع شرق مشهد بسته شد. سرهنگ احمد نگهبان  آبرسانی مزار
بیان داشت: در پی سریالی شدن سرقت های شبانه لوله و پمپ 
ع و کابل های برق چاه های  آب سیستم آبیاری قطره ای مزار
کشاورزی محدوده روستاهای هلالی، بزرش آباد، شرشر و خیرآباد 
جاده تبادکان پیگیری موضوع به صورت ویژه در دستور کار 
گاهی مشهد قرار گرفت. وی افزود:  گاهان پایگاه شرق پلیس آ کارآ
گاهی مشهد با یکسری تحقیقات  گاهان پایگاه شرق پلیس آ کارآ
گسترده میدانی و با اشراف اطلاعاتی ۴ متهم  ۳۰ تا ۴۰ ساله را 
در این زمینه شناسایی و در عملیات هایی مجزا دستگیر و در 
بازرسی از مخفیگاه آنان یکدستگاه موتورسیکلت مسروقه و چند 
دستگاه پلمپ آب و مقادیری کابل برق مسروقه کشف کردند. این 
مقام انتظامی اظهار داشت: متهمان در بازجویی های علمی 
گاهان پلیس به 8۲ فقره سرقت تأسیسات آبیاری و برق رسانی  کارآ
روستاهای محدوده شرق شهر مشهد و فروش اموال مسروقه به 
۲ ضایعاتی در محدوده منطقه پنجتن اعتراف کردند. سرهنگ 
نگهبان با اشاره به دستگیری افراد مالخر و کشف قسمتی از 
اموال مسروقه، خاطرنشان کرد: متهمان پس از تشکیل پرونده 

مقدماتی برای سیر مراحل قانونی روانه دادسرا شدند.

کــوتــاه

بازداشت قمارباز آنلاین و 
همدستانش

رئیس پلیس فتای تهران بزرگ از بازداشت 
سایت  چندین  ایجاد  به  اقدام  که  فردی 
شرط  بندی و قمار و تبلیغ آن در شبکه های 
اجتماعی کرده بود، خبر داد و گفت که متهم 
در پوشش این سایت ها اقدام به کلاهبرداری از 
مردم کرده بود. سرهنگ داود معظمی گودرزی 
اظهارداشت: مجرمان سایبری افراد فرصت طلبی 
بوده و به هر بهانه ای به دنبال کلاهبرداری از 
شهروندان هستند، در حال حاضر نیز برگزاری 
مسابقات جام ملت های آسیا فرصت مناسبی 
را برای فعالیت های مجرمانه ایجاد کرده است و 
برخی افراد اقدام به ایجاد سایت های شرط   بندی 
و قمارآنلاین تحت پوشش پیش بینی نتایج 
دیدارها و مسابقات کرده اند. وی با اشاره به 
افزایش کلاهبرداری های اینترنتی در مناسبت ها و 
رویدادهای ملی و جهانی تصریح کرد: در راستای 
همین موضوع نیز تیم های تخصصی پلیس 
فتای تهران بزرگ رصد و پایش مستمر فضای 
مجازی را در دستورکار خود قرار دادند. این تیم ها 
با بررسی های تخصصی از تحرکات مجرمانه 
شاخه ای و شبکه ای با پوشش پیش بینی و 
شرط  بندی مسابقات جام ملت های آسیا در 
برخی از شبکه های اجتماعی مطلع شده و 
اقدامات خود در این زمینه را آغاز کردند. معظمی 
گودرزی ادامه داد: ماموران پلیس فتا با انجام 
اقدامات فنی و پلیسی و گسترداندن چترهای 
اطلاعاتی تمامی اعضای این شبکه را مورد 
شناسایی قرار دادند و مشخص شد این افراد در 
قالب یک تیم ۲۰ نفره اقدام به اجاره کارت های 
بانکی کرده و مدیریت چندین سایت  شرط بندی 
و تبلیغات آن در شبکه های اجتماعی را برعهده 
داره و متاسفانه موفق به اغفال شمارزیادی از 
افراد در این فضا شده اند. رئیس پلیس فتای 
تهران بزرگ با اشاره به شناسایی رئیس و دیگر 
اعضای این باند از سوی ماموران پلیس فتا، 
گفت: ماموران با جمع آوری مستندات دیجیتال 
و پس از تشریفات قضائی پرونده وارد فاز عملیاتی 
شده و رئیس این شبکه را به همراه تمامی اعضای 
باند در چندین عملیات همزمان در چند استان 
مختلف کشور دستگیر و به پلیس فتا انتقال 
دادند. همچنین سایت ها و حساب های کاربری 
این باند مجرمانه در فضای مجازی نیز توسط 
پلیس مسدود شد. وی با بیان اینکه این افراد 
در جریان بازجویی های انجام شده به جرم خود 
اعتراف کردند، افزود: برای این افراد پرونده های 
گانه تشکیل و آنان به همراه پرونده متشکله  جدا
روانه دادسرا شدند. همچنین قابل توجه است 
که مردم بدانند افرادی که اقدام به اجاره کارت 
بانکی خود کرده بودند نیز به عنوان مجرم در این 
پرونده مورد شناسایی قرار گرفته و تحت تعقیب 

قرار دارند. 

گاهی پایتخت از دستگیری  رئیس پلیس آ
متهمان به قتل یک مرد معتاد ۴۰ ساله خبر 
داد. سه شنبه ۳ بهمن ماه ۱۴۰۲، سردار علی 
مرگ  وقوع  داشت:  بیان  گودرزی  ولیپور 
بیمارستان های  از  یکی  توسط  مشکوکی 
گاهی تهران اعلام شد و  شهر تهران به پلیس آ
بلافاصله بررسی موضوع در دستور کار تیمی 
گاهان اداره دهم این پلیس قرار گرفت.  از کارآ
گاهان و با  وی افزود: در تحقیقات اولیه کارآ
حضور مأموران در پزشکی قانونی مشخص 
شد که متوفی به مصرف موادمخدر اعتیاد 
داشته و با اصابت جسم سختی مصدوم 
پایتخت  گاهی  آ پلیس  رئیس  شده است. 
کمپ  اینکه متوفی توسط عوامل  بیان  با 
ترک اعتیاد واقع در حومه شرق تهران به 
شده  منتقل  تهران  شهر  در  بیمارستانی 
گاهی  بود از دعوت برادر متوفی به پلیس آ
خبر داد. برادر متوفی در خصوص حضور 
متوفی در کمپ ترک اعتیاد اظهارداشت که 
برادرش چند ماه قبل از شهرهای جنوبی 
کشور به تهران عزیمت کرده است ولی بعد از 
گذشت چند ماه، عوامل کمپ ترک اعتیاد با 
وی تماس و اظهار داشته اند که برادرم برای 
ترک اعتیاد در کمپ بستری بوده است ولی 
به علت بیماری قلبی به بیمارستان منتقل 

گاهان در  شده و در آنجا فوت کرده است. کارآ
ادامه بررسی های پلیسی با دعوت مسئولان 
کمپ به دست آوردند که متوفی ۴ روز قبل 
از فوت، توسط فرد ناشناسی با استفاده از 
دست  به صورت  موتورسیکلت  یکدستگاه 
و پا بسته به کمپ برای ترک اعتیاد منتقل 
شده است و مسئولان کمپ مدعی بودند که 
هنگام انتقال متوفی به کمپ آثار جراحت و 

ح بر روی بدن وی مشهود بوده  ضرب و جر
است. سردار ولیپور گودرزی تصریح کرد: در 
گاهان با شناسایی موتورسوار به  ادامه کارآ
دست آوردند متوفی قبل از حضور در کمپ، 
تلفن همراه موتورسوار را سرقت کرده است 
و موتورسوار ضمن به دام انداختن سارق، 
کمپ به صورت  وی را برای ترک اعتیاد به 
ولی  است  کرده  منتقل  بسته  پا  و  دست 

ح شد.  موتورسوار منکر هر گونه ضرب و جر
گاهی تهران ابراز داشت: برای  رئیس پلیس آ
گاهان 7 نفر از مسئولان  کشف حقیقت کارآ
گانه تحت  کمپ ترک اعتیاد را به طور جدا
پی جوی های انتظامی قرار دادند و بدین 
گاهان به دست آوردند مقتول در  ترتیب کارآ
مدت ۴ روز که در کمپ ترک اعتیاد حضور 
داشته است ناسازگاری و بی نظمی داشته که 
توسط یکی از مسئولان کمپ مورد ضرب قرار 
گرفته است. این مقام ارشد انتظامی در ادامه 
با اشاره به دستگیری ضارب متوفی تصریح 
کرد: قاتل اقرار داشت: »مقتول همواره در 
کمپ به ایجاد خراب کاری و مزاحمت برای 
سایر افراد می پرداخت و به تذکر مسئول 
کمپ بی اعتنایی می کرد که یک روز پس از 
بی اعتنایی  ما  حرف های  به  اینکه  دیدن 
ح قرار دادم  می کند او را مورد ضرب و جر
ولی متوفی از حال رفت و پس از اعزام به 
بیمارستان با خبر شدم که فوت کرده است.« 
سردار ولیپور گودرزی با بیان اینکه در این 
که  عملیات پلیسی، فرد ضارب و شخصی 
مقتول را به کمپ ترک اعتیاد انتقال داده 
است دستگیر شد، اضافه کرد: هر دو متهم 
برای سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی 

معرفی شدند.

ح در کمپ ترک اعتیاد ضرب و جر

 مرد ۴۰ ساله به قتل رسید

گران مرگ با شلیک گلوله در شرق تهران به قتل رسید.  دختر جوان در جریان انتقام جویی سودا
امدادگران اورژانس پیکر خون آلود دختری ۲۲ ساله را به بیمارستان بوعلی شرق تهران رساندند اما او 
براثر عوارض ناشی از اصابت گلوله به ناحیه قفسه سینه جان سپرد. طولی نکشید که ماجرای این قتل به 
امیرحسین علیمردان؛ بازپرس ویژه قتل شعبه دهم دادسرای امور جرائم جنایی مخابره شد و دقایقی 
گاهی تهران بزرگ برای تحقیقات میدانی پای در سردخانه  گاهان اداره دهم پلیس آ بعد تیمی زبده از کارآ
مرکز درمانی موردنظر گذاشتند. تحقیقات ابتدایی حکایت از آن داشت؛ مقتوله در حوالی خیابان صفا در 
حالی که با یک پسر جوان سوار بر خودروی نیسان پیکاپ بوده هدف شلیک گلوله قرار گرفته و در نهایت 
به قتل رسیده است که همین سرنخ کافی بود تا تنها شاهد جنایت هدف بازجویی قرار بگیرد. پسر جوان 
در اظهارات ضدونقیضی ماجرای جنایت را این طور توضیح داد: »با مقتوله دوست بودم؛ با خودروی 
« با خودروی خود  گهان پسرجوانی به نام »شهروز نیسان پیکاپ درحال تردد از خیابان صفا بودیم که نا
یک تعقیب و گریز را با ما آغاز و در ادامه با سلاح کلت کمری به سمت من شلیک کرد اما گلوله به دختر 
« به خاطر خرید و فروش موادمخدر اختلاف  جوان برخورد کرد.« او ادامه داد: »از چندی قبل با »شهروز
پیدا کردم و با یکدیگر درگیر شده بودیم که او به  قصد انتقام جویی و اختلافات مالی ۴۰ میلیون تومانی که 
ک شد و از صحنه جنایت متواری شد.« پس از پایان تحقیقات میدانی در  داشتیم مرتکب این قتل هولنا
بیمارستان بوعلی و صحنه جرم، مرد جوانی که راز این جنایت را فاش کرده بود با دستور قضائی بازداشت 
گاهی نیز مأموریت یافتند با بازبینی دوربین های مداربسته اطراف صحنه  گاهان اداره دهم پلیس آ و کارآ
جنایت مسیر تردد متهم را شناسایی و با اقدامات گسترده اطلاعاتی مخفیگاه او را ردیابی کنند. به گزارش 
گاهان جنایی اداره  تسنیم، جسد مقتوله برای معاینات دقیق تر به پزشکی قانونی منتقل و تحقیقات کارآ

گاهی برای روشن شدن زوایای پنهان پرونده همچنان ادامه دارد. دهم پلیس آ

رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ از کشف بیش از ۳۰۰۰ قلم بلوریجات 
قاچاق از یک انبار در محدوده بازار تهران خبر داد. سرهنگ مهدی افشاری گفت: 
ماموران پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ با انجام اقدامات فنی و پلیسی موفق 
به کشف یک باب انبار دپوی قاچاق در محدوده بازار تهران شدند. رسیدگی به 
این پرونده در پی انجام اقدامات اطلاعاتی در دستور کار قرار گرفت و در جریان آن 
مشخص شد که مقادیر قابل توجهی کالای خارجی قاچاق به وسیله خودروهای شوتی 
به انباری در بازار برده و در آنجا تخلیه و دپو شده است. وی با بیان اینکه هماهنگی با 
مقام قضائی در این خصوص انجام و مجوزهای لازم اخذ شد، افزود: ماموران پلیس 
امنیت اقتصادی تهران بزرگ اقدام به بازرسی از محل مذکور کرده و در جریان آن 
متوجه شدند، محل مذکور یک باب انبار کالای بازرگانی است، اما کالاهای موجود 
در آن در سامانه انبارها ثبت نشده است. همچنین متوجه شدند که اقلام قاچاق به 
وسیله وانت در بازار توزیع می شود. رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ با بیان 
اینکه مقادیر انبوهی کالاهای خارجی از نوع بلوریجات خارجی در محل دپو شده بود، 
اظهارداشت: استعلامات گمرکی نیز نشان داد که اسناد گمرکی که برای این محصولات 
ارائه شده است، مطابقتی با کالاهای مکشوفه ندارد و در واقع اقلام موجود در این انبار 
نه تنها در سامانه انبارها ثبت نشده بود، بلکه اسناد و مدارک گمرکی نیز نداشت و به 
عبارتی بهتر قاچاق محسوب می شود. افشاری ادامه داد: ماموران در جریان بازرسی 
، انوع کالا قاچاق شامل ۳۰77 قلم بلوریجات را که محصول کشور چین بود  از این انبار
کشف کردند. همچنین انبار مذکور پلمب و یک نفر نیز در این خصوص دستگیر که 
برای متهم پرونده ای تشکیل شد و او به همراه پرونده متشکله روانه دادسرا شد. وی 
با بیان اینکه تحقیقات تکمیلی ماموران پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ در این 

خصوص ادامه دارد.

سرپرست انتظامی شهرستان زهک از شناسایی و دستگیری ۵ نفر از عاملان قتل 
جوان ۳۵ در این شهرستان خبر داد. سرهنگ دوم محمد شیبک اظهار داشت: 
پس از اعلام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ مبنی بر یک فقره تیراندازی منجر به 
جراحت و تیرخوردگی جوان ۳۵ ساله که پس از ۴ روز بستری در بیمارستان فوت و 
این موضوع باعث رعب و وحشت عمومی در شهرستان زهک  شده بود که بلافاصله 
گاهان پلیس  رسیدگی موضوع در دستور کار ماموران قرار گرفت. وی ادامه داد: کارآ
گاهی با انجام اقدامات فنی موفق به شناسایی ۵ نفر از عاملان این جنایت شده و  آ
در عملیاتی غافلگیرانه و با هماهنگی قضائی متهمان را در مخفیگاهشان دستگیر 
کردند و با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی شدند. 
سرپرست انتظامی شهرستان زهک با بیان اینکه متهمان انگیزه خود را از این جنایت 
اختلافات شخصی و سرقت موادمخدر عنوان کردند، افزود: هرگونه اقدامی که آرامش 

شهروندان را مختل نماید با برخورد جدی پلیس روبه رو خواهند شد .

ک به دختر جوان در شرق تهران شلیک هولنا کشف انبار بلور قاچاق 

دستگیری قاتلان جوان



 آرمان ملی:  پرسپولیس که  در هفته های اخیر به دنبال جذب 
سرمربی جدید است از سوی دیگر خواهان تقویت خطوط 
مختلف نیز هست. نکته جالب خرید بازیکن جدید بدون داشتن 

سرمربی است. 

  پیشنهاد نیم فصل؟
رضا درویش برای نشان دادن حسن نیت خود و تمایل 
این باشگاه برای عقد قرارداد و همکاری با برانکو ایوانکوویچ 
تمامی مسیرها را دنبال کرد. آنها در ابتدا دلبری را به عنوان 
عضو هیأت مدیره و نماینده این باشگاه راهی امارات کردند تا از 
فرصت حضور تیم ملی عمان و برانکو ایوانکوویچ در این کشور 
کره ابتدایی و ارائه پیشنهاد خود بهره ببرند. جایی که  برای مذا
برانکو ایوانکوویچ پاسخ قطعی به این باشگاه نداد اما با اشاره 
به مشکلات مالیاتی خود از این موضوع به عنوان بزرگترین 
مانع خود برای دیدن حسن نیت باشگاه و باز شدن مسیر 
، شرایط  گفتگو گفت. رضا درویش با استفاده از همین چراغ سبز
پرداخت مالیات مربوط به برانکو ایوانکوویچ را فراهم ساخت. 
مالیات و جرایمی که مربوط به چند دوره قبل تر از مدیریت 

وی بود اما هر بار از سوی مدیران وقت این باشگاه، با 
کنون جرایم آن نزدیک  بی توجهی از آن عبور شده بود تا ا

به 4 میلیارد شود. درویش اما موفق شد این جرایم را با 
همکاری اسپانسر باشگاه پرداخت کند تا اولین گام 
کره جدی تر با برانکو ایوانکوویچ برداشته  برای مذا
شود. در ادامه طبق هماهنگی صورت گرفته، بعد 

از اولین دیدار تیم ملی عمان برابر عربستان در جام 
ملت ها راهی قطر شد تا با همراهی امیر حسینی و رضا 

چلنگر گفت وگوی جدی را در خصوص عقد قرارداد 
کروات و محبوب بین  با این مربی 

هواداران پرسپولیس فراهم سازد. در جلسه ای که البته به 
نتیجه نرسید و برانکو با اشاره به مشکلات و موانعی که در مسیر 
بازگشت او به پرسپولیس وجود دارد، به توافق با این باشگاه و 
رضا درویش دست نیافت. برانکو با اشاره به اینکه قراردادش 
با فدراسیون عمان در پایان جام ملت ها تمام خواهد شد، 
از تمایل برای بازگشت به اروپا و حتی احتمال تمدید قرارداد 
خ ها با  خود با عمان خبر داده بود تا مسیر عقد قرارداد سر
این مربی کاملا بسته باشد. اما این پایان ماجرا نبود و به رغم 
که در خصوص صحبت های رد و بدل شده در  بحث هایی 
ح شده،  این جلسه بین رضا درویش و برانکو ایوانکوویچ مطر
که به آن پرداخته نشده  یک اتفاق جالب توجه نیز افتاده 
است. برانکو در گفت وگو با درویش با اشاره به پیشنهادات 
خود، برای اینکه صداقتش را نشان دهد برگه پیش قرارداد با 
تیم اروپایی خواهانش را به او نشان داد. پیش قراردادی که 
گهان با  هر چند ناامیدی بزرگی را برای درویش شکل داد، اما نا
مشاهده تاریخ احتمالی آن، برگ جدیدی را به زمین انداخت 
تا آخرین شانس خود را امتحان کند و همچنان در انتظار آن 
نشسته است! در صورتی که برانکو نخواهد بعد از جام ملت ها 
با عمان ادامه دهد - یا حتی فدراسیون عمان 
تمایل به تمدید نداشته باشد- او طبق 
بحث های شکل گرفته ابتدایی و توافق 
صورت گرفته، اواخر خرداد ماه قرارداد 
جدیدش را با تیم اروپایی به جریان 
خواهد انداخت. موضوعی که باعث 
شد تا درویش برای عبور از چالش 
کنونی، پیشنهاد خود را به وی داده تا 
امیدوار باشد او از این وقفه برای بازگشت 
به پرسپولیس سود ببرد. مدیرعامل 
پرسپولیس با اشاره به فرصت 
برانکو  از  مانده،  باقی 
صورتی  در  تا  خواست 
که با فدراسیون عمان 
تمدید  برای  توافق  به 
قرارداد دست نیافت و با 
توجه به فرصت حدود 
5 ماهه تا عقد قرارداد با 

تیم اروپایی مدنظرش، هدایت سرخ ها را عهده دار شود! چالشی 
جالب و البته پرماجرا و کوتاه که مشکلات پرسپولیس را حداقل 
به صورت مقطعی حل خواهد کرد و جبهه حمایتی هواداران را 
نیز به همراه خواهد داشت و از سوی دیگر برانکو از این فرصت نیز 
قادر خواهد بود استفاده برده و ضمن دستیابی به منابع مالی، به 
پرسپولیس نیز بازگردد و در ادامه نیز قرارداد خود را طبق خواسته 
خانواده اش در اروپا دنبال کند. نزدیکان باشگاه مدعی اند این 
پیشنهاد هرچند به صورت ضمنی از سوی برانکو ایوانکوویچ رد 
شد اما آنها همچنان امیدوارند در صورتی که تا زمان مشخص 
شدن وضعیت این مربی روی نیمکت عمان با گزینه خود به 
توافق دست نیافتند، او را مجاب به بازگشت، حتی به صورت 

کوتاه مدت کنند.

  جانشین؟
یحیی  جانشین  از  بزودی  احتمالا  پرسپولیس  باشگاه 
گل محمدی برای نشستن روی نیمکت این تیم رونمایی خواهد 
کتا مربی بزریلی که سابقه کار در  کرد.  گفته می شود مارکوس پا
خاورمیانه را هم در کارنامه دارد گزینه اصلی پرسپولیس برای 
کتا سابقه هدایت تیم ملی عربستان  هدایت این تیم خواهد بود. پا
در جام جهانی ۲۰۰۶، الهلال، الغرافه، الریان، بوتافوگو، المحرق و 
کتا،  ... را در کارنامه دارد. از سوی دیگر گفته می شود مارکوس پا
مربی بزریلی گزینه اصلی جانشینی گل محمدی روی نیمکت 
پرسپولیس از سوی باشگاه الزمالک مصر پیشنهاد دریافت کرد. 
الزمالک دومین تیم بزرگ و محبوب کشور مصر بعد از الاهلی به 
شمار می آید. مربی ۶5 ساله برزیلی در کارنامه اش 5 قهرمانی در 
کشورهای مختلف دارد. بر اساس اعلام سایت الکوره، مدیران 
کتا، مربی برزیلی شباب بلوزداد الجزایر تماس  باشگاه الزمالک با پا
تلفنی داشتند و می خواهند او را برای آمدن به این تیم راضی کنند.

  خرید  جدید؟
بعد از جدایی محمد عمری و میلاد سرلک، سرخپوشان 
پایتخت اقدام به جذب عبدالکریم حسن و عیسی آل کثیر کردند 
تا به نوعی آنها در لیست بزرگسالان پرسپولیس جایگزین نفرات 
سرباز شوند. با این حال محدودیت لیست 19 نفره باعث شده تا 
پرسپولیس کار سختی برای اقدامات مورد نظر در نقل و انتقالات 
داشته باشد. آنها که در این پنجره به سراغ بشار رسن، محمدرضا 
آزادی، جواد آقایی پور و محمد خدابنده لو رفتند، حالا تنها یک 
جای خالی در لیست خواهند داشت. البته پرسپولیس مرتضی 
ج کرده و در صورتی که  پورعلی گنجی را هم از لیست خود خار
این بازیکن برای خروج از لیست پرسپولیس با این تیم توافق 
نمی کرد، حالا کار برای جذب بازیکن نهایی دشوارتر هم می شد.
گفته می شود بازیکن مس رفسنجان فاصله زیادی تا پوشیدن 
پیراهن پرسپولیس ندارد. براساس پیگیری ها مشخص شد کار 
محمد خدابنده لو با پرسپولیس به احتمال 9۰درصد تمام شده 
است. گفته می شود پرسپولیس شروط باشگاه مس رفسنجان 
خ ندهد،  گر اتفاق خاصی ر را پذیرفته است. به این ترتیب ا
این بازیکن طی روزهای آینده قراردادش را با قرمزهای تهران 

رسما امضا خواهد کرد. 
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پیشنهادات جدید به برانکو تا خرید بازیکن 

؟ از پرسپولیس چه خبر

 
خسروی وفا:

 رونمایی از صدای تختی بهانه 
گردهمایی المپیکی ها شد

ملی  کمیته  رئیس  خسروی وفا،  محمود 
المپیک در مراسم جشن سده المپیک اظهار 
داشت: امروز یک خبر خوش دارم که آن هم 
نداشتن سخنران در مراسم است. ما غیرورزشی 
در این مراسم دعوت نکرده ایم و امروز میزبان 
شما هستید. ضیافت سده المپیک با همت 
کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش و جوانان 
برگزار شد تا برای اولین بار همه ورزشکاران نسل 
قدیم دورهم جمع بشوند تا دورهمی داشته 
باشیم. وی افزود: رونمایی از صدای تختی 
بهانه ای شد تا دور هم باشیم. با هنرمندی این 
صدا به صورت موزه ای نگهدای خواهد شد تا 
باعث شود از یک مرد بزرگ یک خاطره باقی 
بماند. حدودا ۶ ماه برای برگزاری مراسم امروز 
کار شده است. تاریخ 1۰۰ ساله کمیته را امروز 
نگاه می کنید، اما ۶ ماه برای آن زحمت کشیده 
شده است. امروز از موسیقی المپیک ساخته 
استاد انتظامی هم رونمایی می شود که یک 
قطعه ماندگار خواهد بود. او هیچ هزینه ای 
برای ساخت این قطعه نگرفت و این قطعه را 
برای ایران ساخت و ایران قوی یک کار موسیقی 

قوی می خواهد.

ویژه

گفتوگو

فوتبال  جهانی  جام  دوره  دوازدهمین 
ساحلی از 15 تا ۲5 فوریه ۲۰۲4 به میزبانی دوبی 
 B در امارات برگزار خواهد شد. ایران در گروه
این رقابت ها با تیم های ملی اسپانیا، تاهیتی 
و آرژانتین همگروه شده است.  چیکی، گلزن 
تیم ملی فوتبال اسپانیا، درباره حضور در این 
رقابت ها و بازی برابر ایران مدعی با سایت فیفا 

صحبت کرد.
   تیم ملی اسپانیا در آستانه جام جهانی 

چه وضعیتی دارد؟
فکر می کنم در شرایط خوبی هستیم. با 
تجربه زیاد آماده رقابت ایم. فکر می کنم جام 
کنون یک کمپ  جهانی خوبی خواهد بود. ا
گا داریم؛ جایی که همه با هم  تمرینی در مالا
کار می کنیم و از اینجا به دبی می رویم تا بتوانیم 
چند بازی دوستانه برگزار کنیم. گروه سختی 
داریم با ایران همگروه شده ایم. ایران یکی از 
گر بتوانیم از  مدعیان قهرمانی است. مطمئنم ا
مرحله گروهی عبور کنیم، می توانیم در مرحله 
یک هشتم نهایی هر تیمی را شکست دهیم و 

حتی قهرمان جهان شویم.
گروه مرگ« لقب     خیلی ها گروه شما را »

دادند. اینطور است؟
ما ایران را در اولویت اول صعود قرار دادیم 
مدعی  می توانند  آنها  معتقدم  صادقانه  و 
اول قهرمانی در این جام جهانی باشند. آنها 
کرده اند. فکر  در چند سال بسیار پیشرفت 
می کنم که آنها بهترین بازیکنان را در اختیار 
دارند. آنها تیم واقعا سرسختی اند ولی ایران 
شکست ناپذیر نیست و مطمئنم بازی بسیار 
نزدیکی با ایران خواهیم داشت. ایرانی ها 
سیستمی دارند که بسیار پیشرفته تر از هر تیم 

دیگری است.
   شما از ایران نام بردید اما چه تیم های 

دیگر مدعی قهرمانی جهان هستند؟
ایران می تواند شانس اول باشد. برزیل هم 
تیم قدری است. در مورد برزیل چه می توانیم 
بگوییم؟ شما هرگز نمی توانید آنها را رد کنید. 
کتیکی بسیار قوی  بلاروس نیز از نظر بدنی و تا
است و شاید شگفتی ساز شود. آنها برای مدت 
طولانی در حال آماده سازی برای حضور در 
این رقابت ها هستند. شکست دادن آنها بسیار 
سخت است. بلاروس ها ایده بسیار روشنی در 
مورد نوع بازی ای که می خواهند انجام دهند 
دارند. پرتغال و اسپانیا نیز مدعی هستند و 

 . ژاپن نیز همین طور

چیکی، مهاجم اسپانیا:
ایران شانس اول 

قهرمانی در جام جهانی 
فوتبال ساحلی است

 
احتمال کسب یک سهمیه 

وایلدکارت برای جودوی ایران 
ایسنا: رئیس فدراسیون جودو از احتمال 
کسب یک سهمیه وایلدکارت برای جودوی ایران 
در المپیک پاریس خبر داد.  آرش میراسماعیلی 
روز  که  المپیک  سده  ضیافت  حاشیه  در 
)سه شنبه( در سالن اجلاس سران برگزار شد، 
در مورد میزبانی قهرمانی آسیا و آخرین وضعیت 
جودوی ایران اظهار کرد: کادر فنی بزرگسالان 
انتخاب  جهانی  و  آسیایی  مسابقات  برای 
شده اند و از شنبه اردوها شروع می شود. او افزود: 
جودوی ایران چهار سال از رقابت ها دور مانده 
و امتیازهای رنکینگ را از دست داده است، اما 
طبق وعده رئیس فدراسیون جهانی احتمال 
کسب یک وایلدکارت برای جودوی ایران وجود 
دارد و قرار است با کمیته بین المللی المپیک در 
اردیبهشت ماه سال آینده نامه نگاری صورت 
گیرد. رییس فدراسیون جودو با اشاره به اینکه 
تمام تلاشش را می کند تا این رشته از مسابقات 
گرنداسلم، گرندپریکس، آسیایی و جهانی جا 
نماند و امتیازها را جمع آوری کند، گفت: باعث 
افتخار است که جودوی ایران بتواند در المپیک 
حضور یابد و این مسأله قدرت کشور را علی رغم 

دوری چهارساله می رساند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال رأی خود درباره 
کتور تبریز  شکایت باشگاه های گل گهر سیرجان و پیکان علیه ترا
را اعلام کرد. به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، درباره شکایت 
کتور  گل گهر سیرجان و پیکان علیه باشگاه ترا باشگاه های 
تبریز مبنی بر استفاده از بازیکن غیرمجاز به نام محمد نادری 
در بازی دو تیم در تاریخ های 13/9/14۰۲ و ۲7/9/14۰۲ از سری 
مسابقات لیگ برتر فوتبال کشور با این توضیح که براساس بند 
۲3 دستورالعمل ناظر بر قراردادها بازیکنان ایرانی شاغل در 
لیگ های خارجی که انتقال آنها توسط سامانه بین المللی صورت 
می گیرد، در صورت پیوستن به باشگاه های داخلی به عنوان 
سهمیه لیگ برتر کشور مبدا تلقی خواهد شد و با توجه به تعداد 
سهمیه بازیکنان خارجی شاغل در تیم های لیگ برتر بازیکن 
مذکور مشمول بند یک ماده ۶1 مقررات انضباطی محسوب 
می شود. با توجه به مجموع اوراق و محتویات پرونده و با عنایت 
به مصوبه و نظریه کارگروه ناظر بر قراردادها و مجوز صادره از سوی 
کتور  این کارگروه جهت انعقاد قرارداد بازیکن موصوف با باشگاه ترا
و دفاعیات موجه باشگاه اخیرالذکر و در نتیجه به لحاظ عدم 
احراز تخلف موضوع ماده ۶1 مقررات انضباطی مستند به ماده 95 
این مقررات حکم بر برائت بازیکن و باشگاه طرف شکایت صادر 
می شود. رأی صادره ظرف مدت هفت روز از تاریخ ابلاغ قابل 

تجدیدنظرخواهی نزد کمیته استیناف خواهد بود.

بیــنالمــلل
جام ملت های 2024

  در دیداری تشریفاتی تیم ملی قطر به تیم ملی چین رفت که 

این دیدار با نتیجه 1 بر صفر به سود قطر خاتمه یافت. با نظر مارکز 
اسپانیایی سعد الشیب شماره یک قطری ها در آغاز در ترکیب 
قرار گرفت، اما در دقیقه 4۶ و شروع نیمه دوم تصمیم گرفت تا 
صلاح زکریا گلر دوم تیمش را وارد زمین کند. زکریا تنها 1۸ دقیقه در 
داخل زمین حضور داشت و پس از مصدومیت تلخی که برایش 
رخ داد، تین تین تصمیم گرفت مشعل برشم را فرا بخواند تا او را 
نیز در ادامه این بازی وارد زمین کند. این اتفاق برای نخستین 
بار در طی هجده دوره برگزاری مسابقات جام ملت های آسیا رخ 
می دهد که یک تیم در جریان یک بازی سه دروازه بان خود را مورد 

استفاده قرار می دهد.
  پس از مصدومیت کیم سونگ گیو تمرینات تیم ملی کره 
جنوبی با دو دروازه بان برگزار می شد که این موضوع کار را برای 
تمرینات این تیم دشوار می کرد. با این حال روز دوشنبه گذشته 
این دروازه بان که به دلیل پارگی رباط صلیبی جام ملت ها را 
از دست داده، اردوی کره را ترک کرد و راهی سئول شد تا عمل 
جراحی روی زانوی خود را انجام دهد. یورگن کلینزمن نیز بلافاصله 

کیم جون هانگ، دروازه بان ۲۰ ساله تیم 
چونبوک موتورز را به تیم دعوت کرد تا 

او به گلر سوم تیم ملی کره تبدیل شود. 
این در حالی است که کره درخواست 
داده تا او رسما وارد لیست شود، اما 

باتوجه به پایان دور اول جام 
ملت های آسیا این امکان 

وجود نخواهد داشت و 
کیم تنها در تمرینات 
کره را همراهی خواهد 

کرد.

خواهان حذف تیم ملی نیستیم

تیم ملی فوتبال ایران مقابل فلسطین و هنگ کنگ در جام 
ملت های آسیا،  به پیروزی رسید.  قطعا خواست اصلی امیر 
قلعه نویی سرمربی تیم ملی برای این ۲ بازی، کسب ۶ امتیاز بود 
تا بدون دردسر به مرحله یک هشتم صعود کنیم که مهمترین 
بخش ماجرا بود. باید ببینیم بازیکنان توانسته اند اهداف و 
خواسته های کادرفنی را در این ۲ بازی برآورده کنند یا نه. یک 
موضوع مهم دیگر گلزنی در دقیقه اول بازی مقابل فلسطین بود 
که جریان بازی کاملاً به سمت ایران سوق پیدا کرد، اما دیدیم که 
فلسطین در بازی دومش مقابل امارات شرایط خوبی را داشت 
و یک امتیاز دشت کرد. در بازی هنگ کنگ بازیکنان به طور 
ساده لوحانه و بچه گانه ای توپ ها را لو می دادند تا خطر روی 
دروازه ایجاد شود. این دیدار نکات منفی و مثبت زیادی داشت 
و بدترین نکات منفی اش مربوط به عدم هماهنگی بازیکنان 
بود که کادرفنی و به ویژه قلعه نویی را کلافه کرده بود و به عملکرد 
بازیکنان معترض بود. در مجموع این ۲ بازی درس های خوبی 
به کادرفنی و بازیکنان داد تا خودشان را مهیای بازی های حذفی 
کنند. تیم ملی نقاط ضعف و مثبتی داشت که کادر فنی باید 
ارزیابی دقیق تری کند تا در مراحل بعدی هرکدام از این اشتباهات 
ممکن است تیم ملی را حذف کند. اعضای کادر فنی می توانند 
کثر مسائل مثبت و منفی را در رسانه ها استخراج و بهره برداری  ا
گر بگوییم سرمربی تیم ملی نباید به اخبار و رسانه ها توجه  کنند. ا
کند، درست نیست. چون هر کسی در کار خودش چارچوبی دارد 
و به نظرم قلعه نویی با دنبال کردن اخبار سعی دارد عملکردش را 
بسنجد. البته سرمربی تیم ملی و کادر فنی اش بهتر است در این 
برهه حساسی که در فضای مسابقات هستند، مباحث رسانه ها 
را دنبال نکنند. بهتر است بعد از این رقابت ها اتقافات و اخبار را 
رصد کنند و پاسخ لازم را به کارشناسان و منتقدان بدهند. باید 
کنون تمام تمرکز 1۰۰ درصدی خودش را روی تیم و مسائل  هم ا
درون و بیرون زمین بگذارد و به حواشی توجه نکند.  تیم ملی در 
جام ملت های آسیا شرایطی دارد که باید همه فوتبالدوستان به 
موفقیت فوتبال ایران کمک کنند؛ نکات مثبت را ذکر کنند و به 
تقویت روحی و روانی تیم ملی بپردازند. کارشناسان نباید به سمت 
مباحثی بروند که ذهنیت سرمربی تیم ملی به آن حساسیت 
منفی دارد، چون الان زمانش نیست. یک مسأله کوچک تمرکز 
کادر فنی را به هم خواهد زد و نباید وارد مسائل حاشیه ای 
شوند. تمام تلاش  ما این است تا به بازیکنان و کادرفنی کمک 
کنیم تا عملکرد و نتایج بهتری داشته باشند و هیچ ایرانی دنبال 
این نیست که بخواهد کادر فنی را بزند و شاهد حذف تیم ملی 
باشد. همه ما ایرانی ها به کشورمان عرق داریم و علاقمندیم که 

فوتبالیست  های مان در قطر بهترین نتیجه را بگیرند.

سیامکرحیمپور
کارشناسفوتبال

 کفاشیان: خیلی امیدوارم تیم ملی 
به جمع ۴ تیم پایانی جام ملت های آسیا برسد

باقری معتمد: نگذاشتند در ایران کار کنم 

رئیس پیشین فدراسیون فوتبال ابراز امیدواری کرد، 
تیم ملی فوتبال کشورمان جواز حضور در مرحله نیمه 
نهایی مسابقات فوتبال جام ملت های آسیا را کسب 
کند. علی کفاشیان در حاشیه مراسم روز )سه شنبه( 
ضیافت سده المپیک اظهار داشت: مراسم خیلی 
خوبی است و همه المپیکی ها حضور دارند. به نظرم 
خوب است هر چند وقت یک بار چنین مراسمی 
برگزار شود و ورزشکارانی که زحمت کشیده اند، دور 
هم جمع شوند تا ورزش از حالت رکود خارج شود. وی 

در مورد وضعیت تیم ملی فوتبال در جام ملت های 
خوبی  شروع  الحمدا...  کرد:  تصریح  آسیا 

داشتیم و امیدوارم در دیدارهای بعدی بهتر 
باشیم. تیم هایی مثل کره جنوبی هم افت 
داشتند و از بازی ایران مقابل هنگ کنگ 

راضی نبودم. ان شاء ا... از سد امارات 
بگذریم و خودمان را نشان دهیم. 

که به جمع چهار  خیلی امیدوارم 
تیم پایانی راه یابیم. رئیس پیشین 

فدراسیون فوتبال درباره تقابل 
احتمالی ایران با کره جنوبی یا 

ژاپن در مراحل حذفی خاطر نشان کرد: فرقی نمی کند 
با چه تیمی بازی می کنیم و برای رسیدن به قهرمانی 
باید هر تیمی را شکست دهیم. همانطوری که در 
مراحل حساس گذشته تیم های کره جنوبی و ژاپن را 
شکست داده ایم این بار هم دور از انتظار نیست. تیمی 
مثل عراق همیشه مقابل ایران خوب است و دیدید 
کنش به این سؤال  ژاپن را شکست داد. کفاشیان در وا
که چه پیش بینی از نتایج تیم ملی در قطر دارد، گفت: 
بعد از بازی با امارات پیش بینی می کنم که تیم ملی 
چه کار خواهد کرد! وی درباره بحث پاداش هایی که به 
اعضای هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال در زمان 
جام جهانی قطر پرداخت شده است، گفت: من 
شنیدم پاداش ها به صورت دلاری پرداخت 
شد که مناسب نمی بینم. اصولاً به هیأت 
رئیسه این امتیاز داده می شد 
که به مسابقات اعزام شوند 
کمی هم به صورت  و مبلغ 
گر  ریالی پرداخت می شود. ا
دلاری پرداخت شده باشد 

پسندیده نیست. 

محمد باقری معتمد سرمربی ایرانی تیم 
ملی تکواندو عراق گفت: دینم را به تکواندو 
کشورم ادا کردم، اما اجازه ندادند که در ایران 

کار و فعالیت کنم.
  توافق با عراق 

محمد باقری معتمد در گفت وگو با تسنیم، 
در خصوص توافق با فدراسیون تکواندو عراق 
اظهار داشت:  دو پیشنهاد سرمربیگری از 
کش و عراق داشتم و در  تیم های ملی مرا
نهایت با توجه به شرایط عراق، نزدیکی به 
ایران، پتانسیل بدنی آنها و شناخت نسبی که 
نسبت به این تیم داشتم تصمیم به همکاری 
گرفتم. در مقاطع مختلف خیلی پیشنهاد 
داشتم، اما شرایط آنها به من نمی خورد. یک 
پیشنهاد از کرواسی داشتم و با وجودی که 
قرار بود با تیم ملی این کشور نیز همکاری 
داشته باشم، اما در مقطع باشگاهی بود که 
موافقت نکردم و در نهایت با عراق به توافق 
رسیدم. نمی دانم شرایط مربیان قبلی این 
کشور چگونه بوده، اما قرار شد صفر تا صد 
تمامی رده های سنی با من باشد. وی در 

خصوص مدت قرارداد خود گفت: فعلاً یک 
ساله قرارداد بستم، اما در جلسه با مسئولان 
کمیته ملی المپیک عراق، چشم انداز این 
کشور برای المپیک  ۲۰۲۸ لس آنجلس است. با 
توجه به شرایط و عملکرد این قرارداد، امکان 
تمدید دارد. قرار است از 5 بهمن ماه استارت 

کار خود را بزنیم.
  همکار ایرانی؟

سرمربی تیم ملی تکواندو عراق در خصوص 
احتمال استفاده از همکاران ایرانی گفت: 
جالب اینجا است که هنوز کار خود را شروع 
رزومه  کسی  از  که  وجودی  با  و  نکرده ام 
رزومه  و  دادند  پیام  خیلی ها  نخواستم، 
فرستادند. نمی دانم اصلاً شماره ام را از کجا 
آوردند، اما مشخص است که دوست دارند کار 
کنند. در یک سال و نیمی که در هندوستان 
بودم و با وجودی که مربیان هندی در کنارم 
حضور داشتند، با اختیار کامل تمام تمرینات 

در اختیار من بود.
  عدم اطمینان فدراسیون ایران 

باقری معتمد در خصوص عدم اطمینان 

سپردن  برای  فعلی  و  گذشته  فدراسیون 
گذشته  هدایت تیم ملی به ستارگان نسل 
مانند او، یوسف کرمی، علیرضا نصرآزادانی 
و نفرات دیگر گفت: این جای تأسف دارد. 
دلیل حضور نصرآزادانی و یوسف کرمی در 
کشورهای دیگر به خاطر این است که در ایران 
به آنها بها داده نشد. من نیز همین شرایط  را 
داشتم و در گوشه و کنار گفته بودم که قصد 
رفتن دارم. وی افزود: حتی در محل کارم در 
شهرداری گفتم که زشت است که با این همه 
افتخار یک سانس در یک سالن ورزشی اجاره 
کنم، اما دیدم عین خیالشان نیست. تیم ملی 
را نیز که دیدید و با وجودی که با ساعی آشتی 
کردیم، اما باز هم هیچ خبری  نشد. در نهایت 
با وجودی که در تکواندو فعالیت داشتم، اما 
۲ سالم سوخت رفت و در این ۲ سال هیچ 
دعوتی از من نشد. دین خود را به تکواندو 
ایران ادا کردم، اما نگذاشتند در ایران کار 
کنم. بالاخره ما در تکواندو شناسنامه بودیم و 
باید یک بار فرصت داده می شد. مربی سابق 
تکواندو در خصوص دلیل عدم  تیم ملی 

استفاده فدراسیون از او گفت: ترس است. آنها 
می ترسند که با هر شرایطی کار نکنیم و دوست 
ندارند که یک آدم قوی کنارشان باشد و از این 
موضوع احساس ترس می کنند. این به خاطر 
جایگاه و مقام است، اما نمی دانند این جایگاه  
و مقام ها هیچ وقت دائمی نیست. تا زمانی که 
با این تفکر بخواهیم جلو برویم هیچ پیشرفتی 
نخواهیم کرد. با این همه پتانسیل در تکواندو 
ایران، در بخش آقایان تنها یک سهمیه کسب 
کردیم، اما چین 4 یا 5 سهمیه در مجموع 

دختران و پسران گرفته است. 
  اختلاف با ساعی؟

باقری معتمد در خصوص اینکه با برطرف 
شدن اختلافش با ساعی، به نظر می رسید از 
او استفاده خواهد شد، گفت: شاید مشکل 
گر خودش با من  ساعی هنوز حل نشده یا ا
آدم های اطرافش  مشکلی نداشته باشد، 
باشم.  ساعی  نزدیک  که  ندارند  دوست 
نمی توانم گناه کسی را بشویم، شاید مشکلات 
ساعی با من حل شده، اما برخی آدم ها که 

می شناسید روی ذهنش کار می کنند.
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 شماره 
1754 روزنامه صبح ایران

غیـــر محرمانـــه
نقض حکم اعدام 

از  یکــی  جهــت  بــه  بــدوی  رای  طبــق  کــه  متهمــی   
اتهامــات، محاربــه بــه »اعــدام« محکــوم شــده بــود، در 
لــذا  بــود و  گردیــده  فرجــام خواهــی رای صــادره تاییــد 
تقاضــای اعــاده دادرســی در دیــوان عالــی کشــور را پــی 
گرفتــه بود، حالا و پس از رســیدگی به پرونــده در دیوان، 
حکمی دریافت کرده که در آن »اعدام« دیده نمی شــود 
و بــه جهــت محاربه بــه نفی بلد و تحمل ۱۰ ســال حبس 
در تبعید در زندانی در یکی از شهرستان های آذربایجان 

شرقی محکوم شده است. 
 

بازداشت یک عضو شورای نور
رئیــس دادگســتری نور با اشــاره به بازداشــت یک عضو 
شــورا و ۲ نفــر از کارکنــان شــهرداری این شــهر خطه غربی 
مازنــدران گفت: بــا ادامه تحقیقات افزایــش آمار متهمان 
کبرپور دوشنبه  در این پرونده محتمل است. عبدالصالح ا
شــب بــه رســانه ها افــزود: از مدت هــا پیش ســرنخ هایی از 
فسادهای مالی در بدنه شهرداری و شورای شهر نور وجود 
داشت اما به منظور حصول اطمینان بیشتر حساب های 
افراد مدنظر بررســی شــد. وی توضیح داد: در بررسی ها رد 
و بدل هــای مالــی برخــی از این افــراد مرتبط با شــهرداری 
که بــا عنوان هایی از جمله پیمانکار با شــهرداری فعالیت 
می کردند و با افرادی در شــهرداری و شــورای شــهر ارتباط 

داشتند، را متوجه شدیم. 
 

تام و جری 
گفــت:  کشــورمان  پیشکســوت  بازیگــر  عبــدی  کبــر  ا
شــش بــرادر خانــم دارم که اســتقلالی هســتند و دخترم 
هــم اســتقلالی شــده اســت، مــن هــم بــه خاطــر دخترم 
استقلالی شــدم. بازیگر شناخته شده ســینما درباره زن 
پــوش بودنــش در چنــد اثــر گفت: زمانــی که بــرای فیلم 
»خوابــم میــاد« رضا عطاران صحبــت کردیم گفتم من با 
گر کســی من را نشناخت من  گریم زنانه به خیابان بروم ا
قرارداد امضا کنم و همین اتفاق افتاد حتی نگهبان های 
خانــه خودمــان هــم مــن را نشــناختند. عبــدی دربــاره 
اختلافــش بــا محمدرضــا شــریفی نیا توضیــح داد: من با 
کــه هــم با هم  شــریفی نیا مثــل تــام و جــری هســتیم چرا
نمی توانیــم بمانیم و هم بدون هم نمی توانیم باشــیم و 
گر می گویند ما با  دوســت بســیار خوب بنده هســتند و ا

هم اختلاف داریم ساخته خود ما است. 
 

تجمع بازنشستگان کشوری
دیروز )ســوم بهمن(، جمعی از بازنشستگان کشوری 
در چنــد شــهر از جمله تهران و کرمانشــاه در اعتراض به 
شــرایط معیشتی خود اعتراض کردند. این بازنشستگان 
بــا بیــان اینکــه خواســتار دریافــت حقــوق بالاتــر از خــط 
فقــر هســتیم؛ افزودند: شــرایط معیشــتی بازنشســتگان 
نامساعد است و در سال های اخیر بدتر هم شده است. 

 

 انفجار در مخمل کوه
فرماندار خرم آباد درباره صدای انفجارها در اطراف سد 
کنان حوالی سد نگران نشوند.  مخزنی مخمل کوه گفت: سا
ایــن انفجارهــا بــرای راه گشــایی تونــل بــه ســد مخمل کوه 
اســت..عباس علی شــاهیان مدیــرکل امنیتــی و انتظامی 
استانداری لرستان با اشاره به چند انفجار عمرانی در این 
شهرســتان اظهار داشت: ۲ انفجار بعدازظهر دیروز پشت 
دریاچه ســد مخمل کــوه با اخذ مجوزهــای لازم و در ادامه 
روند تکمیل این ســد انجام می شــود.وی افــزود: احتمال 
شــنیدن صدای انفجار محل ســد مخمل کوه در خرم آباد 
کم است، اما مردمی که به محل انفجار نزدیک تر هستند، 

چنانچه صدای انفجار مهیبی شنیدند، نگران نباشند.

 

دریچـــــه

گــر فضــا فراهم  بازیگــر ســریال »لیسانســه ها« گفــت: ا
ســمت  بــه  نیــز  شناخته شــده تر  کارگردان هــای  شــود 
کــه هــر هنرمنــدی  ســاخت ســریال کمــدی می آینــد چرا
کــه  جایــی  کنــد؛  کار  ملــی  رســانه  در  اســت  علاقه منــد 
مخاطب بیشــتری هــم دارد.نیلوفر هوشــمند که با بازی 
در ســریال لیسانســه ها به شهرت رســید، درباره کمیت و 
کیفیــت ســریال های کمدی ایــن روزها به ایرنــا گفت: در 
حــال حاضــر در تلویزیــون و نمایــش خانگــی کمدی هــا 
کمتر شــدند؛ خصوصا کمدی هایی کــه مورد اقبال مردم 
باشــند. در صورتــی که ژانر کمدی فضایــی دارد که مردم 
به آن علاقه دارند. وی افزود: ســریال لیسانسه ها کمدی 
گــر شــرایط فراهــم باشــد، کارگردان ها به  موقعیــت بــود. ا
ســمت ســاخت کمــدی می روند. ذهــن مخاطــب نیز در 
حــال حاضر کمدی را نســبت بــه درام بیشــتر می پذیرد. 
بازیگــر نقــش نرگــس در ســریال لیسانســه ها ادامــه داد: 
ضعــف فیلمنامــه تــا حــدودی ایــن ژانــر را محجــور کرده 
است درحالی که کارگردان های شناخته  شده نیز تمایل 
که هــر هنرمندی  به ســاخت ســریال کمــدی دارنــد. چرا
کــه  جایــی  کنــد؛  کار  ملــی  رســانه  در  اســت  علاقه منــد 

مخاطب بیشتری هم دارد.
مانــدگار  ســریال های  ایــن  نمونــه  افــزود:  هوشــمند 
بــرای مخاطــب، ســریال لیسانســه ها یــا پایتخــت اســت؛ 
ســریال هایی که مخاطب با آن انس گرفته و زندگی کرده 
گر فضا فراهم شود فیلمنامه هایی که شبیه این  اســت. ا

ســریال ها باشند جوابگو هستند و مردم را پای تلویزیون 
بــر می گرداننــد. ایــن بازیگــر دربــاره ســریال لیسانســه ها 
توضیح داد: سروش صحت و ایمان صفا که نویسنده کار 
بودند شــالوده و متن فیلمنامه را پرقدرت نوشته بودند. 
کترها به درســتی شــخصیت پردازی شــده بودند و هر  کارا
کــدام شــروع و پایانی داشــتند و فیلمنامه نیز شــخصیت 
داشــت. وی دربــاره ایــن ســریال افــزود: طنز این ســریال 
طنــز موقعیــت بــود. ســریال تــلاش نمی کــرد مخاطــب را 
بخندانــد بلکه روند فیلمنامه شــما را می خنداند. گاهی 
ویــژه ای  موقعیت هــای  و  می خندیدیــد  زیــاد  حــرص  از 
داشــت کــه مخاطــب را می خنداند؛ همچنــان می بینیم 
که این موقعیت های ویژه هنوز در فضای مجازی پخش 

می شود.
هوشــمند دربــاره دلیــل کــم کاری خــود پس از ســریال 
لیسانســه ها گفت: بعد از لیسانســه ها به لحاظ حرفه ای 
و بازیگری حس کردم که باید بازیگری را از اول ورق بزنم. 
تصمیــم گرفتم کار نکنم و آمــوزش ببینم؛ با اینکه من در 
هنرســتان هم در دانشــگاه بازیگری خواندم اما دوســت 
داشتم علمم را از نو بسنجم. چند سال کار نکردم و تئاتر 

کار کردم و چند ورک شاپ شرکت کردم.
وی افــزود: بعــد از آن فقــط اجرای صحنه ای داشــتم 
امــا کار تصویــر انجام نــدادم تــا روی خــودم و بازیگری ام 
کار کنم. به علاوه کرونا نیز دســت به دست هم داد تا کم 
کار شــوم و به تئاتــر روی بیاورم. پــس از آموزش فهمیدم 

چقدر ایجاد کردن فضای کمدی ســخت و جذاب است 
و بعد از آموزش دیدن علاقه ام بیشتر هم شد.

کنــون در حــال تولید  ایــن بازیگــر دربــاره ســریالی که ا
اســت تشــریح کــرد: در حــال حاضر ســریالی برای شــبکه 
سه کار می کنم که در آن نقش اصلی دارم. این سریال در 
ژانــر درام اســت ۴ الی ۵ دختر اصلــی دارد که همه با هم 
شــرکتی را اداره می کنند که من هم جزو نقش های اصلی 
آن هستم. آقای محمود معظمی نیز کارگردان این پروژه 
اســت. تولید این کار یک ماه هســت آغاز شــده است و تا 
بعــد از عید هــم ادامــه دارد و احتمالا بعــد از عید پخش 
می شــود. هوشمند ادامه داد: خیلی ها هم ممکن است 
آموزش ببینند اما به کســی نگویند تا این ذهنیت ایجاد 
شــود که نکنــد من خوب نبــودم؛ در صورتی کــه این نیاز 
حرفه بازیگری اســت. به علاوه این نیاز همه آدم هاســت 
کــه در هر زمینه ای خودشــان را به روز کنند. آن شــکل از 
بازیگری که در ورک شــاپ های الان تدریس می شود با ۵ 

الی ۱۰ سال پیش فرق دارد؛ پس باید آموزش دید.
وی بــا اشــاره بــه بازیگرانــی کــه جدیــدا بــه ایــن حرفه 
اضافه می شــوند، گفت: در میــان بچه های جوان خیلی 
می بینــم کســانی را کــه دنبال یادگیری هســتند؛ کســانی 
که دانشــجو هستند و درسشــان تمام شده بسیار دنبال 
یادگیری هســتند و در حال ارتقــای دانش بازیگری خود 
هستند. این حرفه ای است که باید هر روز در آن کار کرد 

و به روز شد.

نیلوفر هوشمند: 

سریال لیسانسه ها کمدی موقعیت بود

عکسنامه  ولادت حضرت علی )ع( و روز پدر مبارک

 جزئیات میزبانی سینماهای مردمی 

 در »فجر۴۲«
براســاس ترکیــب فیلم هــای راه یافتــه بــه چهل ودومیــن 
، ســینماهای مردمی این  جشــنواره بین المللــی فیلــم فجــر
رویــداد در طــول ایــام برگزاری، در ۳ ســانس روزانــه، میزبان 
مخاطبــان خواهنــد بــود. بــه گــزارش ایرنــا، جشــنواره فیلم 
فجــر هــر ســاله در کنــار میزبانــی از منتقدان، اهالی ســینما 
مخاطبــان  میزبــان  ویــژه  به صــورت  رســانه،  اصحــاب  و 
علاقه مند به سینماســت و بخش عمــده ای از این میزبانی 
کران هــای مردمــی ایــن رویــداد رقم  ، در قالــب ا خاطره ســاز
می خورد. همزمان با رونمایی فیلم های جشنواره در سالن 
اصحاب رسانه، مخاطبان علاقه مند به تماشای فیلم های 
جشــنواره می تواننــد در بــازه زمانــی اعــلام شــده از ســوی 
دبیرخانه برای پیش خرید بلیت ها اقدام کنند. سینماهای 
مردمی جشــنواره چهل ودوم امســال به دلیــل تعداد بالای 
فیلم هــا، در ۱۱ روز میزبــان مخاطبــان خواهند بود و جدول 
کــران آن هــا هم براســاس روزی ســه ســانس طراحی شــده  ا
بــه  برایــن مبنــا، ســانس اول ســینماهای مردمــی  اســت. 
فیلم هــای راه یافتــه به بخــش »نگاه نو« اختصــاص خواهد 
از بخــش »ســودای  آثــاری  یافــت و در دو ســانس بعــدی 
کم بالای  غ« روی پرده می رود. همچنین به دلیل ترا سیمر
کران ســینماهای مردمی،  گرفته در جداول ا فیلم های قرار 
کــران این آثار  به نظر می رســد برخلاف ســال های گذشــته ا
در ســینماهای مردمــی به صورت تک ســانس باشــد و دیگر 
کران هــای مجــدد نخواهــد بــود، مگــر در قالــب  خبــری از ا
کم  سانس های ویژه برای فیلم های پرمخاطب. به دلیل ترا
کران ســینماهای  بــالای فیلم هــای قــرار گرفته در جــداول ا
کران  مردمی، به نظر می رســد برخلاف ســال های گذشــته ا
این آثار در سینماهای مردمی به صورت تک سانس باشد و 
کران های مجدد نخواهد بود، مگر در قالب  دیگر خبری از ا
ســانس های ویــژه بــرای فیلم هــای پرمخاطــب مخاطبــان 
مردمــی جشــنواره فجــر البتــه امســال هــم ماننــد دو دوره 
گذشــته، فرصــت اعــلام نظر دربــاره فیلم هــای را ندارند و به 
غ بهترین فیلم از نگاه  نظر می رسد امسال هم جای »سیمر
گران« در ترکیب جوایز اختتامیه ایــن رویداد، خالی  تماشــا
غ«  کران فیلم های دو بخش »سودای سیمر بماند. جدول ا
و »نــگاه نــو« در بــرج میــلاد هم از ســاعت ۱۳ طراحی شــده 
اســت و اصحاب رسانه از این ساعت می توانند به تماشای 
کران  فیلم های دو بخش اصلی جشنواره بنشینند. ترتیب ا
، از طریق قرعه کشــی  این آثار هم به ســنت دوره های قبل تر
روابــط  قبلــی  اطلاع رســانی  بنابــر  شــد.  خواهــد  مشــخص 
عمومی جشــنواره، امســال ۳۱ مجموعه ســینمایی شــامل 
ســینما اســتقلال، پردیــس ســینمایی ایــران مــال، پردیس 
سینمایی تماشا، سینما شکوفه، پردیس سینمایی زندگی، 
پردیس ســینمایی رزمال، سینما جوان، پردیس سینمایی 
گا، پردیــس ســینمایی شــهرک، پردیــس ســینمایی صبــا  را
، پردیــس  کوثــر مــال، ســینما فرهنــگ، پردیــس ســینمایی 
کیان، پردیس سینمایی کوروش، سینما اطلس  سینمایی 
مــال، پردیــس ســینمایی گالریــا، ســینما تیــراژه ۲، پردیــس 
ســینمایی مگامــال، پردیس ســینمایی لوتوس مــال، موزه 
ســینما، پردیس ســینمایی مهر شــاهد، پردیس سینمایی 
نارســیس، پردیــس ســینمایی هدیش، پردیس ســینمایی 
، پردیس سینمایی شمیران، سینما پرند مال،  هروی سنتر
، ســینما هنر  ، ســینما نســیم شــهر ســینما فجــر اسلامشــهر
پیشــوا، فرهنگســرای ارســباران و پردیــس ســینمایی پــرده 
طلایــی، در این دوره جشــنواره میزبان مــردم خواهند بود. 
همچنین اعلام شــد که سه پردیس سینمایی نیایش مال، 
زیمامــال و مــرداس بــه عنــوان ســینماهای ذخیــره در نظــر 
گرفته شــده تــا در صورت اخذ مجوز نهایــی کمیته انتخاب 
نمایش، بتوانند به سینماهای مردمی جشنواره بین المللی 

فیلم فجر اضافه شوند. 
چهــل و دومین جشــنواره بین المللی فیلم فجــر ۱۲ تا ۲۲ 

بهمن به دبیری مجتبی امینی در برج میلاد برگزار می شود

خبـــــر

پیمــان جبلــی ـ رئیــس ســازمان صداوســیما ـ کــه شــامگاه دوشــنبه 
گهی های بازرگانی حاضر شــده  در اختتامیــه جشــنواره ای با موضــوع آ
بــود، با شــوخی های عروســک »جناب خان« مبنی بــر غیبت مدت دار 
کنش به آن اتفاقی را یادآور شــد.  روی آنتــن مواجه شــد کــه او هم در وا
گهی هــای بازرگانی  بــه گــزارش ایســنا، در مراســم اختتامیــه جشــنواره آ
صداوســیما، »جناب خان« یکی از مهمان ها بود. این عروســک پس از 
مدت ها غیبت روی آنتن که در پی تعطیلی برنامه »خندوانه« به وقوع 
پیوست، بار دیگر همزمان با شب یلدا به آنتن بازگشت و حالا به واسطه 
ویژه برنامه ای برای جام ملت های آسیا پایش دوباره به قاب تلویزیون 
باز شده است. در بخشی از مراسم شب گذشته، پیمان جبلی ـ رئیس 
صداوسیما ـ در پشت تریبون حاضر شد و پیش از هر سخنی در پاسخ 
بــه کنایه های جناب خان دربــاره غیبتش از آنتن، این گونه پاســخ داد: 
»خوشــحالم بعد از یک ســال جناب خــان را دیدم؛ امــا جناب  خان ما 
یــک ســال پیش با هــم صحبت کردیم نمی دانم شــما کجــا بودید و اما 

خوشحالم که امروز شما را اینجا دیدم.«
گفته های رئیس صداوسیما درباره صحبت  یک سال قبل با »جناب 

بــه  می رســد  نظــر  بــه  خــان«، 

ویژه برنامــه ای بازگــردد کــه قرار بــود در آن زمان همزمــان با جام جهانی 
در تلویزیــون ســاخته شــود. آن دوره قــرار بــود »جنــاب خــان« بــرای 
نخســتین بــار در برنامه ای خــارج از »خندوانه« روی آنتن حاضر شــود 
امــا در نهایــت این توافــقِ ابتدایی، به نتیجه نرســید و بــا صحبت های 
حــال حاضــر پیمــان جبلــی، بــه نظــر می رســد این مســاله بــه تصمیم 
جنــاب خــان یا همــان صداپیشــه اصلی یعنی محمــد بحرانــی برگردد. 
صداوســیما مالکیــت عروســک جنــاب خــان را در اختیــار دارد و تنهــا 
مســاله بــرای حضــور این عروســک محبــوب مقابــل آنتن صداوســیما، 
محمد بحرانی )صداپیشــه( است. بحرانی در این مدت در شبکه های 
تلویزیونی حاضر نشــده بود؛ بیشــتر او را در شــبکه نمایش خانگی و در 
رئالیتی شــوهایی چــون »صداتو« و »شــب های مافیا« دیــده بودیم اما 
بــا اراده ای کــه اخیــرا صداوســیما برای بازگشــت چهره ها به خــرج داده 
و سیاســت  درهــای بــازی کــه حــالا مــی رود عملیاتی تر شــود، بازگشــت 
تدریجی هنرمندانی را شــاهد هســتیم که جناب خان و بحرانی هم در 
همیــن طیــف قــرار می گیرند. بــر همین اســاس رئیس صداوســیما هم 
وقتی شــامگاه گذشــته بار دیگر با پرسشــی درباره بازگشــت چهره ها به 
کید کرد: »من همیشه گفتم  تلویزیون مواجه شد، برای چندمین بار تا
کیــد می کنــم درِ صداوســیما بــه روی هنرمنــدان باز اســت، این  و بــاز تأ
حرف الان ما نیســت و این حرف را از روز اول زدیم، در واقع رســانه ملی 
خانه هنرمندان است هر همکاری بخواهد به فرهنگ کشور کمک کند 
و در خدمت جامعه باشــد ما در خدمت او هســتیم، هیچ وقت این در 
را نبســتیم، البته کم لطفی هایی نسبت به رسانه ملی می شود که شاید 
لازم نباشــد مــا دائمــاً در معــرض جــواب دادن و جــواب گرفتــن باشــیم 
امــا در یــک تعبیر تکراری و کلی همیشــه گفتیم درِ صداوســیما به روی 
هنرمندان باز اســت.« جبلی درباره خبری اخیری که مبنی بر بازگشــت 
مهران مدیری با یک ســریال به تلویزیون منتشــر شــد هم ترجیح داد، 

اظهارنظری نکند. 

شوخی  معنادار رئیس صداوسیما با »جناب خان« گـزارش


